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Позиціювання партій

Президент Украины, почетный лидер Партии регионов Виктор Янукович
подчеркивает необходимость обеспечить равными условиями представителей всех
политических сил во время парламентских выборов осенью 2012 г.

Об этом он заявил во время встречи с кандидатами на должности председателей
районных государственных администраций.

«Во время избирательной кампании мы должны как представители власти создать
равные условия для всех представителей политических партий. Чтобы не было нареканий,
что применяется административный ресурс и есть поддержка той или иной политической
партии», – подчеркнул глава государства.

Янукович добавил, что о создании надлежащих условий, подготовке участков к
голосованию необходимо позаботиться уже сейчас, в частности, о ремонте помещений. То
же касается обеспечения порядка непосредственно во время голосования. «Все это надо
будет обеспечить на высоком уровне», – подчеркнул Янукович.

Президент заявил, что от исхода парламентских выборов будет зависеть, как страна
будет жить дальше. «Если нам удастся сохранить стабильность и дальше, правительство,
парламент и президент будут работать в единой связке – у нас будет успех», –
резюмировал он.

«Вы должны всегда помнить: прозрачные, демократические выборы – это всегда
лицо и ответственность не только политических партий, но и власти», – подчеркнул глава
государства, обращаясь к присутствующим (Янукович призвал сделать равные условия
для всех партий на выборах // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=98880).
– 2012. – 6.04).

***

«Развертывание противоракетной обороны США в Европе ведет к эскалации
напряженности по линии Восток-Запад, создавая при этом угрозу безопасности Украины».
Об этом заявил лидер коммунистов Петр Симоненко.

Петр Симоненко подчеркнул, что Компартия выступает категорически против
сотрудничества Украины и НАТО, выступая при этом за создание Европейской системы
коллективной безопасности без НАТО, с участием Украины, России, Белоруссии.

«Современная послевоенная история свидетельствует, что НАТО, по сути,
выполняет для США роль «морового жандарма». Балканы, Ирак, Ливия, Афганистан, на
прицеле Сирия – вот этапы преступного пути последних двух десятилетий», – напомнил
лидер КПУ.

В этой связи Петр Симоненко призвал руководство Украины проявить твердость и
решительно высказаться против развертывания  американских систем ПРО в Европе и, в
частности, на Украине

«Я обращаюсь также к прогрессивной общественности страны, в первую очередь к
партиям и движениям левого спектра, и призываю поддержать борьбу коммунистов за
безнатовскую Украину и безнатовскую Европу», – заявил лидер коммунистов Петр
Симоненко (Петр Симоненко: Компартия выступает за создание Европейской
системы коллективной безопасности без НАТО // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kompartiya-vystupaet-za-sozdanie-evropejskoj-sistemy-
kollektivnoj-bezopasnosti-bez-nato/). – 2012. – 2.04).

http://expert.org.ua/?st=3&id=98880
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***

Все граждане Украины, находящиеся в местах лишения свободы, имеют право на
квалифицированную медицинскую помощь.

Об этом заявил лидер украинских коммунистов Петр Симоненко, комментируя
ситуацию вокруг «озабоченности» Евросоюза здоровьем VIP-заключенных в Украине.

«Убежден, что независимо от того, по какой статье гражданин Украины отбывает
наказание в местах лишения свободы или ожидает приговора в следственном изоляторе,
независимо от социального статуса и того положения, которое он занимает в обществе,
каждый имеет право на квалифицированную медицинскую помощь», – заявил
П.Симоненко.

В этой связи Петр Симоненко подчеркнул, что сегодня десятки тысяч людей,
находящихся в местах лишения свободы, страдают тяжелыми заболеваниями, в том числе
открытой формой туберкулеза, и им необходима квалифицированная медицинская
помощь и лечение в специализированных медучреждениях.

«Так почему «демократическая» Европа не озаботится их судьбами с таким же
рвением, как она это делает в отношении так называемых VIP-заключенных. Почему не
потребует от украинской власти обеспечить должный уровень лечения для всех
заключенных? А потому, что эту «демократическую» Европу абсолютно не волнуют
простые люди, простые граждане нашей страны и их проблемы. Зато очень волнует
судьба тех, кто лоббирует интересы МВФ и транснациональных корпораций. Причем
независимо от того, у власти они или за решеткой», – уверен лидер КПУ.

Петр Симоненко считает,  что политика Евросоюза,  как и политика США,  в
отношении Украины – это политика «двойных стандартов». Политика, направленная на
то, чтобы решать внутренние проблемы стран «золотого миллиарда» за счет социального
геноцида нашего народа (Симоненко: Все заключенные имеют право на
квалифицированную медицинскую помощь // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120403_simonenko-vse-zaklyuchennyie-
imeyut-pravo-na-kvalifitsirovannuyu-meditsinskuyu-pomosch). – 2012. – 3.04).

***

В Украине должна быть пересмотрена ценовая политика и установлен регулятор
цен. Об этом заявил лидер Компартии Украины Петр Симоненко во время встречи с
представителями профсоюзов предприятий Днепропетровской области.

По словам Петра Симоненко,  ни вопрос заработной платы,  ни вопрос пенсионного
обеспечения нельзя решить в полной мере, если не будет установлен контроль над
ценами. В первую очередь, как отметил Петр Симоненко, это касается продуктов питания.

«Надо четко разбираться в ситуации, когда в Украине собрали 50 млн. т зерна и в это
же время цены на хлеб не только не снизились, но и выросли. Надо разбираться в
ситуации, почему Украина покупает у Белоруссии качественное сливочное масло,
закачивает в него пальмовое масло и продает по более высоким ценам. Надо спрашивать,
кто виноват в том,  что в каждом килограмме колбасы 20 % воды,  а стоит она дорого», –
возмутился лидер КПУ.

Он также отметил,  что очень важно регулировать цены и на медикаменты.  По его
словам, сегодня владельцы аптек необоснованно получают с медикаментов 300–400 %
прибыли, тогда как люди не могут позволить себе дорогие лекарства и обеспечить
нормальное лечение своих болезней.

«Вообще ценовой регулятор нужен в любой сфере:  и в вопросе газа,  и в вопросе
формирования тарифов на электроэнергию, то есть государственные органы должны
четко и экономически обосновано установить границу, которую ни один частных
собственник и предприниматель, либо олигарх, не сможет пересечь», – подытожил Петр



6

Симоненко (Петр Симоненко: Государство должно установить контроль над ценами
// Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-gosudarstvo-dolzhno-ustanovit-
kontrol-za-rostom-cen/). – 2012. – 6.04).

***

Экономика и жизнь простых людей стали центральной темой дискуссий в рамках
медиа-клуба «На свой взгляд», который провел очередное заседание в апреле. В работе
клуба принимают участие журналисты более 50 изданий изо всех областей Украины,
ведущие политики, экономисты, аналитики, которые обсуждают самые горячие темы
социально-экономической жизни страны.

Выступая перед журналистами, лидер фракции коммунистов в парламенте,
первый секретарь ЦК КПУ Петр Симоненко высказал мысль, что главная причина
сложного экономического положения Украины – в приверженности либеральным идеям,
которые не учитывают интересов простого человека.

«Экономический кризис, раскачивающий мировую капиталистическую систему, со
всей ясностью показал лживость тезиса о социальном партнерстве труда и капитала. Не
может быть дружбы у рабочего и питающегося за его счет хозяина-паразита», – заметил
П.Симоненко.

По его словам, «потуги буржуазных политиков всех мастей обелить
эксплуататорский строй обречены на провал. Мир больше не в состоянии развиваться,
опираясь на частнособственнические отношения. Капитализм стал угрозой для мирового
сообщества, неся с собой смерть и нищету.

Главный урок, который дает трудящимся буржуазная демократия: нельзя доверять
партиям и политикам, защищающим интересы крупного капитала. По мнению политика,
исторический опыт убедительно показывает: их обещания, щедро раздаваемые народу во
время избирательных кампаний, всегда и везде оказываются блефом.

Так происходит в сегодняшней Украине. Беспардонно эксплуатируя антикризисную
риторику, украинские «либералы-рыночники» отчаянно «продавливают» так называемые
реформы, основными пунктами которых являются приватизация, ликвидация программ
социальной защиты населения и приумножение сверхприбылей господствующего класса –
крупных и крупнейших собственников.

Чем дальше, тем очевиднее: «курс реформ», проводимый в Украине по либеральным
рецептам, подрывает экономику и ведет к прогрессирующему обнищанию подавляющего
большинства населения.

«Чтобы не допустить углубления кризиса, Украине жизненно важно активизировать
политико-экономическую интеграцию со странами Таможенного союза. Ведь именно эти
страны являются основными поставщиками энергоресурсов и одновременно главными
импортерами продукции украинских предприятий. Выгоды от усиления такого
сотрудничества очевидны: только от снятия таможенных пошлин на нефть мы получим
3 млрд, на газ – 4,5 млрд», – заявил Петр Симоненко.

Однако вместо этого украинские «либералы» упрямо тянут страну в Зону свободной
торговли (ЗСТ) с Евросоюзом, прикрываясь разговорами о существующем там рынке
сбыта в триллион долларов.

Для того, чтобы выжить и двинуться вперед, нам необходимо срочно менять
социально-экономическую модель. Нужно сделать ставку на укрепление роли государства
в экономике, сформировать новую финансовую систему, способную мобилизовать
внутренние ресурсы для роста экономики. Следует возродить систему долгосрочного и
среднесрочного экономического планирования, обеспечить надежный контроль над
ценами, перекрыть каналы отмывания денег через оффшоры, провести реальную
административную реформу и пересмотреть внешнюю политику.

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-gosudarstvo-dolzhno-ustanovit-kontrol-za-rostom-cen/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-gosudarstvo-dolzhno-ustanovit-kontrol-za-rostom-cen/
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«Этого можно добиться, активизировав социальный протест и сказав на
предстоящих в 2012 г. парламентских выборах решительное «нет» убийственным
либеральным экспериментам! Поднять экономику и обеспечить достойную жизнь можно
только в рамках социалистического общества», – уверен Петр Симоненко (Нестеренко О.
Либеральный курс реформ приводит к обнищанию населения // «Вечірній Миколаїв»
(http://www.vn.mk.ua/stories.php?id=15560). – 2012. – 7.04)

***

Якщо суспільству бракує доброти та милосердя,  якщо воно хворе на злобу та
роздратування, зусилля держави, громадських організацій, партій, шкіл, вузів, церкви, всіх
небайдужих людей мають бути спрямовані на зміцнення гуманістичних та моральних
цінностей, духовних основ життя. Такої думки дотримується президент УСПП,
народний депутат України Анатолій Кінах.

«Щодня з екранів телевізорів ми чуємо про страшні злочини проти людини, її життя
та гідності. Насилля стало забагато, і такі речі не можна спостерігати зі сторони,
переконуючи себе, що для цього існують спеціальні служби. Впевнений, в країні має
проводитися дуже серйозна безперервна робота з патріотичного, духовного, етичного
виховання молоді, та й дорослих людей. Має бути створена атмосфера поваги до
суспільних цінностей,  поваги до людини,  і,  що не менш важливо,  нетерпіння будь-якого
насилля, хамства, безкарності», – заявляє він.

Народний депутат вважає, що у вирішенні таких громадянських проблем величезну
роль відіграє відношення до громадян, яке демонструє влада, правоохоронні органи, суди,
депутатських корпус. «Не можна допускати жодного факту покриття злочинців через їхню
близькість до можновладців або інших впливових людей, треба викорінювати корупцію в
міліції і судах. Українці мають бути сповна захищені у своїх правах та інтересах,
переконані в думці, що справедливість існує, а покарання по заслугах за злочин неминуче.
Ось ще один вагомий фактор зцілення суспільства», – вважає він.

А. Кінах повідомив, що нині в бізнес-середовищі набувають поширення практики
соціально відповідального бізнесу, які передбачають обов’язкове дотримання прав
людини, задоволення потреб членів суспільства, зусилля зі збереження навколишнього
середовища, боротьбу з корупцією. На його думку, робота над суспільними настроями,
вмінням держави поважати та захищати громадян, формуванням поваги людей один до
одного, довіри до громади, влади, зміцненням культури і духовності є не менш важливою,
ніж державні зусилля з зростання ВВП та покращення інвестиційного клімату (Кінах: В
країні має проводитися дуже серйозна робота з патріотичного, духовного, етичного
виховання людей // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/ukraina/38166-knah-v-
krayin-maye-provoditisya-duzhe-seryozna-robota-z-patrotichnogo-duhovnogo-etichnogo-
vihovannya-lyudey.html). – 2012. – 2.04).

***

Голова СПУ Олександр Мороз переконаний, що для зниження кількості безкарних
злочинів потрібно проаналізувати цінності в суспільстві та вдосконалити законодавство.
Про це він розповів, коментуючи загибель жертви миколаївських ґвалтівників Оксани
Макар.

«Ми всі повинні зробити висновки чому так відбувається, чому молоді зараз нема де
відпочити, провести дозвілля? Як сьогодні формуються настрій і цінності в суспільстві?
Потрібно задуматися, чому розвивається педофілія, чому зґвалтування стало нормою.
Злочинці вірять, що правоохоронні органи будуть діяти так як слід, бо такий стан нашого
суспільства. Треба це проаналізувати і поліпшувати законодавство у цьому відношенні», –
сказав Голова СПУ.

http://www.vn.mk.ua/stories.php?id=15560
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Лідер соціалістів також зазначив, що потрібно подякувати тим людям, які вийшли на
вулиці,  відстоюють свої права і дають оцінку тому,  що відбувається.  Він наголосив,  що
захист прав людей та їх близьких залежить передусім від них і закликав суспільство не
бути байдужим.

Коментуючи приклади незаконного обвинувачення людей, О. Мороз зауважив, що в
Україні відбувається диференціація людей за матеріальним станом, яка призводить до
того, що для багато злочинців залишаються безкарними. Він підкреслив, що такі випадки
повинні піддаватися розголосу в суспільстві і громада повинна контролювати виконання
законів владою (Голова СПУ О. Мороз закликав людей не бути байдужими і захищати
свої права // Соціалістична партія України (http://www.spu.in.ua/ua/news/29145). – 2012.
– 2.04).

***

Перший заступник Голови СПУ Валентина Семенюк-Самсоненко вважає, що
настав час ліквідовувати відчуття страху у громадян і вчити людей захищатися та бути
небайдужими до того, що відбувається в суспільно-політичному житті країни. Про це вона
розповіла 29 березня на «Х Ірпінських міжнародних педагогічних читаннях», де
обговорювалась проблема гуманізації навчання

Зокрема, вона зазначила, Україна стала на капіталістичний шлях розвитку, а чим
бідніший народ, тим більше він обирає капіталістів до влади. У цьому зв’язку, на її думку,
бажано в навчальних закладах вводити навчання і розуміння міжнародних та політичних
процесів.

«Бо коли капіталісти використовують соціальні, а ще точніше соціалістичні лозунги,
тільки перед виборами,  а прийшовши до влади знищують всі соціальні гаранти,  то для
молоді є врай важливим вивчення політичних засад. Ми маємо навчати людей захисту.
Адже інформована людина – захищена людина», – підкреслила перший заступник Голови
СПУ (В. Семенюк-Самсоненко: Ми повинні навчити людей не боятися захищати себе
// Соціалістична партія України (http://www.spu.in.ua/ua/news/29147). – 2012. – 3.04).

***

30 марта состоялось открытие группы солидарности Социалистической партии
Украины и Боливарианской Республики Венесуэла в Украине. Открытие состоялось
благодаря содействию Сандера Янеза, президента «Сосьедад Интернасиональ венесуэло-
украинской дружбы «Симон Боливар».

На открытие прибыл Чрезвычайный и Полномочный Посол Венесуэлы в РФ и
Украине господин Уго Хосе Гарсия Ернандес. Также в составе делегации прибыла
представитель Ассамблеи женщин в Венесуэле Кармен Борхес, доктор исторических наук
Сорбонны, магистр философии. С делегатами встречались первый заместитель Главы
СПУ Валентина Семенюк-Самсоненко и заместитель Главы СПУ Денис Русак.

Как сообщил Д. Русак, открытие группы солидарности состоялось в рамках
восстановления контакта между партиями социалистического направления, объединения
за справедливость и свободу. А именно в борьбе за общую цель – построение
альтернативного капитализму социально-экономического строя.

Посол Уго Хосе Гарсия Ернандес передал приветствие от единой социалистической
партии Венесуэлы социалистам Украины. Представители Венесуэлы поделились опытом
освобождения и построения демократии, особенностями проведения боливарианской
революции в республике.

В частности, Уго Хосе Гарсия Ернандес поделился с представителями СПУ опытом
построения социалистического управления и хозяйствования в республике –
восстановления и реорганизации деятельности профсоюзов, которые были куплены в

http://www.spu.in.ua/ua/news/29145
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2002 г. капиталистической хунтой. И рассказал о построении новых моделей управления
на государственных предприятиях, где во главе управления находятся рабочие.

Участниками группы и делегатами также были рассмотрены позиции манифеста
СПУ «К обществу социальной справедливости». В рамках этих позиций, Д. Русак обсудил
с Послом опыт и текущее положение процессов национализации банков и промышленных
гигантов в Венесуэле, их макроэкономические показатели и достижения.

В. Семенюк-Самсоненко обсудила с представителем Ассамблеи женщин в Венесуэле
Кармен Борхес особенности развития гендерной политики в республике, а также
возможность проведения совместной конференции с женщинами-представителями
Венесуэлы. Первый заместитель Главы СПУ отметила, что для женщин Украины
интересен обмен опытом с республикой Венесуэла, 40 % парламента которой состоит с
женщин,  в то время,  как в Украине и нет 5  %  женщин в органах исполнительной и
законодательной власти.

Кроме того, Д. Русак предварительно провел переговоры о возможности проведения
совместной конференции с теоретиками и идеологами построения нового социализма в
Венесуэле. Заместитель Главы СПУ пригласил представителей единой социалистической
партии Венесуэлы, а также Иштвана Мессароша, заслуженного профессора Сассекского
университета (Великобритания), теоретика современного социализма, теория которого
внесла определенный импульс в развитие нового социализма в Венесуэле (СПУ
продолжает восстанавливать связи с соцпартиями латинской Америки //
Соціалістична партія України (http://www.spu.in.ua/ua/news/29150). – 2012. – 4.04)

***

Украинская власть во главе с Президентом Виктором Януковичем вместо
выполнения резолюции ПАСЕ, решений Европейского суда по правам человека,
международных обязательств продолжает штамповать фальшивые дела против лидера
оппозиции Юлии Тимошенко.

Об этом речь идет в заявлении партии, сообщили пресс-службе БЮТ.
«Теперь власти решилась на беспрецедентный шаг – обвинить Юлию Тимошенко в

убийстве народного депутата Евгения Щербаня в 1996 г. Это обвинение настолько
аморально и абсурдно, так беспочвенно, что шокирует даже тех, кто уже привык к
постоянным провокациям власти», – подчеркивают соратники Тимошенко.

«Первый заместитель Генпрокурора с помощью PR-фирмы,  нанятой за деньги
Партии регионов, рассказывает иностранным СМИ о причастности Юлии Тимошенко к
убийству Щербаня как о доказанном преступление, который он сам и сфальсифицировал»,
– добавили в БЮТ.

«Мы обращаем внимание украинского народа и международного сообщества на
очевидную несостоятельность и аморальность новой волны компромата на Юлию
Тимошенко, – отмечают в БЮТ, – добавив, что требуют прекратить необоснованное
преследование лидера партии».

В свою очередь первый замглавы «Батьківщини» Александр Турчинов заявил, что
сын Щербаня «под диктовку давал показания, диаметрально противоположные (своим
же)». По мнению Турчинова, власть пытается сфальсифицировать данное дело (БЮТ:
власть штампует фальшивые дела против Тимошенко // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/04/04/144440_byut_vlast_shtampuet_falshivie_delo.html). – 2012. –
4.04).

***

Звинувачення сина Євгена Щербаня щодо Юлії Тимошенко – це політичне
замовлення влади з метою політичного знищення опонента.

http://www.spu.in.ua/ua/news/29150
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/04/04/144440_byut_vlast_shtampuet_falshivie_delo.html)/
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Про це на брифінгу заявив перший заступник Голови партії «Батьківщина»
Олександр Турчинов.

За словами Турчинова, це брудна піар-кампанія, «яка за рівнем бруду, цинізму і
аморальності шокує весь світ: це останній за аморальністю рівень звинувачень, коли
лідера опозиції, яка у важкому стані знаходиться за гратами, вже довели до звинувачення
у вбивстві».

«Страх перед Тимошенко штовхає владу до безумства», – переконаний він.
Олександр Турчинов наголосив, що влада звинувачує Юлію Тимошенко у злочинах,

до яких вона не має жодного відношення.
«Мене шокує,  що син Євгена Щербаня чи під тиском,  чи з матеріальною

вмотивованістю почав продавати пам’ять свого батька, і це дійсно шокує», – заявив
Турчинов.

«Сьогодні він під диктовку Генпрокуратури, вищого керівництва країни, своєї партії
починає притягувати до цих показів ім’я Юлії Тимошенко, чітко виконуючи політичне
замовлення», – заявив Олександр Турчинов та додав, що це робиться незграбно, алогічно і
повністю суперечить свідченням, які він давав на суді у 2003 р.

«Зараз на наших очах фальшується ще одна страшна справа проти Юлії Тимошенко.
При чому це робиться, як і за звичай чинною владою, цинічно, нахабно, незграбно і в
результаті весь світ, як і вся Україна можуть переконатись, що ця влада готова йти на
будь-який злочин, аби залишитись у своїх кабінетах. Аби знищити своїх політичних
опонентів і свого головного опонента – лідера української опозиції Юлію Тимошенко», –
сказав він.

«Їх не зупиняє те, що для таких звинувачень потрібні серйозні аргументи, факти, –
це їх не цікавить. Брудний піар, який вони сьогодні розповсюджують у Європі, має на меті
одне: напередодні виборів в Україні шокувати європейську спільноту і відвернути
цивілізовану Європу від підтримки демократії, від підтримки лідер опозиції, від
підтримки повернення України до євроінтеграції та, головне, від підтримки Тимошенко»,
– наголосив Олександр Турчинов (Олександр Турчинов: Звинувачення сина Щербаня –
це політичне замовлення влади // MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/17333).
– 2012. – 4.04).

***

Партия «Фронт Змін» не будет ликвидирована в случае объединения с партией
«Батьківщина». Об этом заявил депутат от НУ-НС, член партии «Фронт Змін» Руслан
Князевич.

Отвечая на вопрос, будет ли ликвидирована партия после объединения с партией
«Батьківщина», он отметил: «Давайте не будем хоронить «Фронт Змін». «Фронт Змін»
был,  есть и будет.  Никто ни словом никогда не обмолвился о том,  что партия перестает
существовать», – заверил он.

При этом, отвечая на вопрос, кто будет назначен временным главой партии, пока
основные партийцы «Фронта Змін» будут в «Батьківщине», Князевич заявил: «Это решит
съезд. Как будет решение, вы услышите, когда наступит подходящее время» («Фронт
Змін» просят не хоронить // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/106400.html). – 2012. – 3.04).

***

В Україні фінансування закупівлі підручників централізоване. Про це заявила
координатор напрямку «Суспільство знань» Уряду Змін Арсенія Яценюка Лілія
Гриневич, перший директор Українського центру оцінювання якості освіти.

http://malakava.com/articles/17333
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Вона звернула увагу на те, якими підручниками користуються наші діти, який вони
мають вигляд після «багаторазового використання». Знос підручника в школі становить
п’ять років.  У той же час,  як запевнила експерт,  поки що МОНМС тільки реагує на
потреби нової програми 11 класу».

Вона навела як приклад сусідню країну Польщу, де працює інша система створення
підручників. Видавництва, що спеціалізуються на навчальну книжку, випускають
підручники. Після цього вони проводять велику роботу, щоб продемонструвати, що їх
підручник цікавий, якісний. Дуже часто видавці випускають цілий методичний комплект
для вчителя. Є інститути зовнішнього оцінювання якості запропонованих підручників.
Саме вони дають гриф або допускають книги до використання в школі.  І кошти на
підручники віддаються в школи. У крайньому випадку – місцевим органам управління
освітою. Фактичний споживач – школа – отримує кошти і сама вирішує, які підручники їй
купувати.

«У нас же фінансування закупівлі підручників централізоване. Школа фактично
відсторонена від вибору підручника і повинна використовувати те, що їй спустять зверху.
А про великі державні тендери,  про те,  як вони проходять і чи бувають при цьому
фінансові зловживання, відомо всім», – запевнила вона.

За словами Лілії Гриневич, саме тому якість українського підручника зросте тоді,
коли буде дійсно вільний змагальний ринок створення підручників в Україні, й тоді, коли
кошти на підручники будуть наближені до споживача цього підручника, тобто до шкіл. І
ці кошти будуть витрачатися саме на ті підручники, які вибере школа (Українські школи
відсторонені від вибору підручників – Лілія Гриневич // Фронт Змін. Ініціатива
Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/uryad-zmin/news/1-suspilstvo-znan/6480-
ukrayinski-shkoli-vidstoroneni-vid-viboru-pidruchnikiv-lilija-grinevich.html). – 2012. – 7.04).

***

Політрада партії «Фронт Змін» прийняла рішення про формування єдиного
партійного списку кандидатів у народні депутати від Об’єднаної опозиції та єдиного
списку кандидатів від Об’єднаної опозиції на мажоритарних округах. Про це заявив лідер
«Фронту Змін» Арсеній Яценюк у ході прес-конференції 7 квітня.

Він зазначив, що засідання політради довело: партія «Фронт Змін» виросла за
останні роки «не тільки за рейтингом, але за мудрістю та розумінням тих процесів, які
відбуваються в країні». «Сьогодні політична партія «Фронт Змін» приймала не
вузькопартійне рішення, вона приймала рішення для України», – наголосив Арсеній
Яценюк.

«Рішення Ради партії про похід на вибори єдиним опозиційним списком остаточне,
безповоротне і не підлягає змінам», – підкреслив лідер «Фронту Змін».

Він додав, що на засіданні політради «Фронту Змін» виступив перший заступник
голови партії «ВО «Батьківщина» Олександр Турчинов.

Арсеній Яценюк оголосив, що до 23 квітня Об’єднана опозиція узгодить всі технічні
формальності й оприлюднить формат участі у виборчій кампанії.

Він також повідомив,  що звернувся до генпрокурора з вимогою надати дозвіл на
зустріч 17 квітня із лідером «Батьківщини» Юлією Тимошенко. «Я звернувся до
генерального прокурора України з заявою щодо зустрічі з Юлією Тимошенко, щоб
обговорити всі питання процесу об’єднання опозиції і вийти на остаточно узгоджений
формат», – наголосив він.

«12 травня ми проведемо Форум Об’єднаної опозиції. На цьому форумі об’єднана
опозиція презентує план змін у країні, план Об’єднаної опозиції, і передасть його на
всенародне обговорення», – наголосив Арсеній Яценюк.

Рада партії, повідомив Арсеній Яценюк, схвалила також список кандидатів у
депутати від «Фронту Змін», які повинні увійти до списку мажоритарників від Об’єднаної

http://frontzmin.ua/ua/uryad-zmin/news/1-suspilstvo-znan/6480-ukrayinski-shkoli-vidstoroneni-vid-viboru-pidruchnikiv-lilija-grinevich.html
http://frontzmin.ua/ua/uryad-zmin/news/1-suspilstvo-znan/6480-ukrayinski-shkoli-vidstoroneni-vid-viboru-pidruchnikiv-lilija-grinevich.html
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опозиції. «Із 225 кандидатів, які початково подавалися, ми передаємо на розгляд
узгоджувальної комісії 138. Це ті 138 кандидатів, які пройшли декілька рівнів перевірки»,
– підкреслив він.

За словами лідера «Фронту Змін»,  10  квітня Комітет опору диктатурі проведе
засідання, в ході якого ці списки буде передано на розгляд узгоджувальної комісії
Об’єднаної опозиції.

Відповідаючи на запитання журналістів, Арсеній Яценюк наголосив, що Об’єднана
опозиція складається не з двох партій, до неї входить 10 політсил.

Він також уточнив, що партії Об’єднаної опозиції матимуть право вето при
остаточному узгодженні обох списків: «Це має бути список, який дасть можливість
опозиції перемогти.  І саме тому я наголосив на тому,  що партії матимуть право вето на
кандидатів, які, на думку тієї чи іншої партії, не можуть представляти Об’єднану опозицію
в силу різних причин».

Лідер «Фронту Змін»  підкреслив,  що питання квот у списках не стоїть на порядку
денному. «На порядку денному стоїть питання програми дій. Саме тому на 12 травня ми
запланували форум Об’єднаної опозиції. Люди повинні знати, з чим ми ідемо на вибори і
що будемо робити», – зазначив Арсеній Яценюк.

Він зазначив, що Об’єднана опозиція відкрита до діалогу з усіма партіями, які хочуть
виграти наступну парламентську кампанію для народу України. «Це не гра в те, хто більш
чи менш симпатичний,  більш чи менш подобається виборцю.  Мова йде про боротьбу за
країну,  з тим,  що уособлює в собі режим Януковича:  корупцією,  мафією в країні,
безробіттям, розкраданням державного бюджету. Тут немає третього кольору. Тут є тільки
два – чорне і біле. І саме в такому форматі об’єднана опозиція буде іти на вибори. Той, хто
не підтримує об’єднану опозицію, той прямо чи опосередковано підтримує режим
Януковича».

«Для нас важливий кожен голос. У наступному парламенті навіть один народний
депутат може вирішити долю країни.  Я вам скажу що станеться з тими партіями,  які не
стали учасниками об’єднаної опозиції: на наступний день після парламентських виборів
половина їх партійного списку піде і приєднається до Партії регіонів. У них немає
зобов’язань найперше перед народом України», – заявив він.

«Об’єднана опозиція ставить за мету отримати 226 депутатів Верховної Ради
України і сформувати демократичну більшість. Об’єднана опозиція ставить за мету
призначити спікера від демократичної більшості та, маючи свою більшість в парламенті,
реалізувати ту програму, яка буде оприлюднена 12 травня», – наголосив Арсеній Яценюк
(Об’єднана опозиція піде на вибори єдиним партійним та мажоритарним списком //
Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9680-
obednana-opozitsija-pide-na-vibori-edinim-partijnim-ta-mazhoritarnim-spiskom.html). –
2012. – 7.04).

***

«Трудова міграція українців за кордон є наслідком провалу соціально-економічної
політики, що реалізується нинішньою владою», – заявив голова політради партії «Наша
Україна» Валентин Наливайченко. Так він прокоментував інформацію НБУ про те, що
перекази фізичних осіб в Україну в минулому році зросли на 20 % і практично зрівнялися
з розміром коштів, що надійшли до України у вигляді прямих іноземних інвестицій –
близько 7 млрд. грн.

Наливайченко наголошує –  першопричиною еміграції є те,  що українці не можуть
заробити на гідне життя у своїй країні.  Тому люди змушені їхати за кордон у пошуках
кращої долі та переказувати кошти додому, щоб їх родини могли вижити в умовах
постійного зростання цін.

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9680-obednana-opozitsija-pide-na-vibori-edinim-partijnim-ta-mazhoritarnim-spiskom.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9680-obednana-opozitsija-pide-na-vibori-edinim-partijnim-ta-mazhoritarnim-spiskom.html
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«Своїми псевдореформами влада тільки погіршує умови ведення бізнесу та відлякує
потенційних інвесторів, які не ризикують започатковувати свій бізнес в Україні. В
результаті цього не створюються нові робочі місця, а на існуючих – низький рівень оплати
праці», – вважає політик.

Він звернув увагу на те, що Україна щороку втрачає десятки тисяч молодих,
здорових, освічених та ініціативних громадян, які не бачать можливості реалізувати свій
потенціал на батьківщині. Зокрема, цього року у розіграші міграційної лотереї Green Card
візьме участь рекордна кількість українців – понад 853 тис., що є третім результатом після
громадян Нігерії та Гани.

На думку Наливайченка, втрата найбільш активної працездатної частини населення в
умовах демографічної кризи – це найбільша стратегічна помилка влади. Країна втрачає
висококваліфікованих працівників, а діти втрачають своїх батьків, руйнуються сім’ї,
поглиблюється проблема «соціального сирітства».

«Вихід із цієї ситуації тільки один –  пріоритетом державної політики має стати
створення високооплачуваних робочих місць. Для цього треба створити максимально
сприятливі умови для ведення бізнесу в країні і зробити реальні кроки для подолання
корупції в держапараті та судах. Потрібно суттєво зменшити податкове навантаження на
фонд оплати праці, що є важливою умовою для зростання зарплат та збільшення кількості
робочих місць. Держава має додатково стимулювати розвиток високотехнологічних
галузей, з високою часткою оплати праці в собівартості продукції», – переконаний
політик.

«Впровадження таких дій має стати першочерговим завданням для об’єднаної
опозиції після перемоги на парламентських виборах», – наголосив Наливайченко
(Наливайченко: Зменшити трудову міграцію можна тільки через створення
високооплачуваних робочих місць в Україні // Центральний інформаційний сервер
«Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14071/). – 2012. – 4.04).

***

«Захист чесних парламентських виборів має стати пріоритетом для об’єднаної
опозиції», – вважає голова політради партії «Наша Україна» Валентин Наливайченко.

На думку політика, нинішній режим активно готується до фальсифікації виборів, на
що вказують відповідні законодавчі ініціативи та адміністративні заходи влади.

Зокрема, у новому законі про вибори свідомо закладена «лазівка», яка дає
можливість маніпуляцій при визначенні меж округів. «Відсутність чітких критеріїв при
формуванні округів дозволить владі зменшити кількість виборчих округів у опозиційних
до влади регіонах, наприклад на Заході і в Центрі країни», – застерігає Наливайченко.

При цьому, відзначає він, округи можуть бути «нарізані» без врахування суміжності
територій та розділити окремі міста чи райони, виходячи з єдиної логіки – забезпечити
перевагу для провладних кандидатів.

На переконання Наливайченка, загроза цієї та інших виборчих маніпуляцій робить
як ніколи важливим завдання захисту чесних виборів.

«Вже зараз на основі КОДу потрібно створити єдину структуру та дієві механізми
для протидії спробам фальсифікації виборів, для мобілізації та підготовки членів
виборчих комісій та спостерігачів, а не просто обмінюватися інформацію про можливі
загрози», – наголошує політик.

«Спільна дія опозиційних сил не може обмежуватися виключно розподілом місць у
виборчих списках. Перш за все, потрібно захистити право громадян на чесні вибори, бо
без цього будь-які демократичні зміни в країні є неможливими», – підкреслив
Наливайченко (Наливайченко: КОД має створити дієвий механізм захисту чесних
виборів // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14073/). – 2012. – 5.04).

http://www.razom.org.ua/news/14071/
http://www.razom.org.ua/news/14073/
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***

Лидер партии «УДАР» Виталий Кличко просит народного депутата Украины,
лидера партии «Гражданская позиция» Анатолия Гриценко публично не называть его
политических соратников «тушками», и все возникающие вопросы решать напрямую с
ним.

«Если у Вас есть факты того, что есть «тушки», хотя наша партия не парламентская...
мы отреагируем на это. Если есть люди с криминальным прошлым, Вы тоже можете мне
сказать, и мы отреагируем, но заявлять публично и обливать грязью друг друга не нужно»,
– сказал Кличко.

По всем вопросам лидер «УДАР» попросил Гриценко обращаться к нему
непосредственно (Кличко обиделся на Гриценко // Главком: Новости политики и
экономики (http://glavcom.ua/news/75401.html). – 2012. – 3.04).

***

Лидер партии «УДАР» Виталий Кличко считает,  что реальный разрыв между
кандидатами на пост мэра Киева достигает десяти процентов.

По его словам, власть нарушает закон, не назначая выборы мэра столицы на май
2012 г.

Кличко отмечает, что согласно Закону выборы должны состояться в мае этого года,
но время их проведения искусственно оттягивают до момента, когда провластный
кандидат будет иметь достаточный для победы рейтинг.

«Для этого разрабатываются различные схемы и варианты, среди которых - провести
выборы летом. Большинство активных людей тогда поедут из города, останутся
преимущественно пенсионеры, которые, по логике власти, должны поддерживать ее
кандидата. Их будут стимулировать доплатами, обещаниями», – считает Кличко.

При этом лидер «УДАР» отмечает: разрыв между кандидатами достигает 10 %, а не
два-три, как уверяют власти. И этот разрыв – не в пользу провластного кандидата.
«Поэтому сейчас даже не в том вопрос,  будут ли выборы летом.  Вопрос –  будут ли они
вообще в этом году», – говорит Кличко.

Он поддерживает идею выдвижения единого кандидата от оппозиции, но считает,
что в этом вопросе нужно избежать шантажа,  давления и закулисных игр,  от которых
пострадают исключительно киевляне.

Политик также отметил, что гражданам сегодня навязывается мысль о том, что мэр
столицы должен быть кем-то вроде начальника ЖЭКа. «Мэр – это менеджер команды. Так
же как и лидер политической силы является менеджером своей команды,  который
делегирует обязанности и права в каждом направлении», – отметил Кличко, добавив, что в
его команде есть люди, которые до мелочей разбираются в вопросах жизнедеятельности
города, и которым он доверяет (Кличко считает, что оторвался от Попова на 10 % //
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/04/03/144192_klichko_schitaet_otorvalsya.html). – 2012.
– 3.04).

***

Опозиція має припинити спекуляції довкола теми об’єднання і підійти практично до
визначення мети й формату співпраці. Про це заявив лідер партії «Удар» Віталій
Кличко.

Кличко закликав опозиціонерів відмовитися від категоричної риторики у стилі «той,
хто не з нами, той проти нас».

http://lb.com.ua/
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«Рейтинг «Удару» становить приблизно 7  %.  Але при цьому об’єднання «Удару» з
тим же «Фронтом Змін»,  у якого 10  %  рейтингу,  дає не 17  %,  а лише 13%.  Подібна
картина й з «Батьківщиною». Тобто, ми математично втрачаємо, і це пов’язано з багатьма
факторами. Зокрема, з різною ідеологічною платформою», – заявив Кличко.

«Тому ми повинні чітко розуміти, якою є наша мета. Об’єднання заради об’єднання?
Чи заради перемоги?  Вважаю,  що нашою головною метою є формування більшості у
майбутньому парламенті», – заявив він.

При цьому лідер «Удару» розповів, що прийняв рішення йти на парламентські
вибори окремо, а вже зараз підписати угоду про співпрацю з іншими демократичними
силами у майбутньому парламенті (Кличко готовий до об’єднання опозиції лише в
новому парламенті // Молодий буковинець (http://molbuk.ua/ukraine/45767-klichko-
gotoviy-do-obyednannya-opozicyi-lishe-v-novomu-parlament.html). – 2012. – 4.04).

***

Сприяти поширенню знань про культуру свого народу є обов’язком будь-якої
цивілізованої людини. Про це заявив лідер партії «УДАР» Віталій Кличко під час
презентації Аудіоантології української поезії, що відбулася у приміщенні Музею Тараса
Шевченка в Києві.

«Сприяти поширенню знань про культуру свого народу є обов’язком будь-якої
цивілізованої людини.  Це тим більше вірно для української культури,  де ще і сьогодні
відкриваються нові імена та твори, які були заборонені, незаслужено забуті, які
намагалися викреслити з пам’яті народу. Тому треба сприяти донесенню творів
української культури, зокрема літератури, всіма доступними способами, які полегшать
ознайомлення з ними», – зазначив політик.

До збірки, що складається з 9 компакт-дисків, увійшли твори українських класиків,
серед яких –  Т.  Шевченко,  І.  Франко,  П.  Тичина,  О.  Олесь,  В.  Сосюра,  В.  Симоненко та
інші. Видання побачило світ за підтримки Президентського фонду Леоніда Кучми
«Україна».

Фінансову допомогу проекту надав і Фонд братів Кличків – у 2009 р. видав 5 тис.
примірників аудіозбірки з найвідомішими творами Василя Стуса та поширив їх
безкоштовно серед загальноосвітніх шкіл та дитячих бібліотек Києва. Тож озвучена книга
Василя Стуса «Листи до сина» також потрапила до презентованої Антології української
поезії.

На думку лідера «УДАРу»,  відповідальністю кожного українця є підтримка та
шанобливе ставлення до культурних і духовних цінностей. «Тому, коли кілька років назад
до нашого Благодійного Фонду надійшла пропозиція підтримати цей культурологічний
проект, ми одразу ж відгукнулися. Сьогодні без духовності, без культури, без моралі ми не
зможемо рухатися далі, будувати економічне, соціальне майбутнє країни. Важливо
пам’ятати про духовні, культурні цінності, які зараз, на жаль,»не популярні» серед
молоді», – зазначив Віталій Кличко і додав, що збірку української поезії слухатиме разом
зі своїми дітьми (Віталій Кличко: Популяризувати українську культуру потрібно всіма
можливими способами // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-populyarizuvati-ukrayinsku-kulturu-
potribno-vsima-mozhlivimi-sposobami). – 2012. – 4.04).

***

Партія «УДАР» розпочала інтеграцію в Європейську народну партію (ЄНП). Лідер
партії «УДАР» Віталій Кличко представив в Брюсселі свою політичну силу та звернувся
до керівництва Європейської народної партії з проханням щодо надання партії «УДАР»
статусу спостерігача в цій організації.

http://molbuk.ua/ukraine/45767-klichko-gotoviy-do-obyednannya-opozicyi-lishe-v-novomu-parlament.html
http://molbuk.ua/ukraine/45767-klichko-gotoviy-do-obyednannya-opozicyi-lishe-v-novomu-parlament.html
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-populyarizuvati-ukrayinsku-kulturu-potribno-vsima-mozhlivimi-sposobami
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-populyarizuvati-ukrayinsku-kulturu-potribno-vsima-mozhlivimi-sposobami
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ЄНП є об’єднанням європейських правоцентристських партій, які перебувають нині
при владі в більшості провідних країн ЄС.  Ідеологічно ЄНП є найбільш близьким до
УДАРу об’єднанням: вона виступає за соціальну ринкову економіку, вільне об’єднання
громадян для захисту своїх інтересів і традиційні цінності, які близькі й українському
суспільству (цінність свободи, непорушності прав громадянина, захисту прав власності і
т. д.).

Приєднання УДАРу до сім’ї ЄНП посилить позиції партії, стане реальним кроком
для європейської інтеграції України, дозволить доносити позицію партії УДАР до
європейської спільноти і сподіватися на підтримку в критично важливих питаннях:
контролі за чесністю виборів, діалозі з іншими демократичними силами.

ЄНП співпрацює в основному з парламентськими партіями. «Зараз нас розглядають
як політичну силу.  Я думаю,  що фінальний етап нашої інтеграції в ЄНП почнеться тоді,
коли ми станемо членом парламенту», – заявив лідер «УДАРу» Віталій Кличко.

У свою чергу представники Європейського Союзу говорили про стурбованість
процесами в Україні і висловлювали надії на те, що наступні парламентські вибори
пройдуть відповідно до демократичних стандартів.

«Ми почули,  що процеси,  які відбуваються в Україні,  викликають велику тривогу.
Але разом з тим, ми також почули і те, що тема України залишається однією з ключових –
Україна важлива», – сказав Кличко після закінчення свого першого візиту до Брюсселя
(Партия «УДАР» подала заявку на членство в Европейской Народной Партии //
Главное обозрение (glavnoe.ua/news/n98550). – 2012. – 5.04).

***

Замість того, аби виконувати замовлення влади на політичні переслідування,
правоохоронні органи повинні займатися пошуком справжніх злодіїв, хабарників,
ґвалтівників та вбивць. Про це йдеться у заяві партії «УДАР».

В партії «УДАР» із занепокоєнням сприймають інформацію про висунення нових
обвинувачень проти екс-прем’єра Юлії Тимошенко, перевірку прокуратурою діяльності
Олександра Турчинова на посаді голови СБУ та засудження на три роки колишнього
керівника Мінприроди з Кабміну Тимошенко Георгія Філіпчука.

«Ми розглядаємо усі ці справи як продовження політики тиску з боку влади на
представників опозиції. В країні набирає обертів вибудована за два роки система
вибіркового застосування закону й правосуддя. Влада продовжує тактику шантажу й
залякування опозиції», – наголошують в партії

Партія «УДАР» вважає усі ці дії політично вмотивованими: «Це спроби залякати
опозиційні сили напередодні виборів, продемонструвати свою силу й вправність у
фабрикуванні справ проти кожного, хто не розділяє позицію партії влади».

«Вважаємо, що правоохоронні органи повинні займатися пошуком справжніх
злочинців, вбивць, ґвалтівників, а не витрачати весь свій запал і сили на політичні
переслідування опозиціонерів», – йдеться у заяві партії (Партія «УДАР»: Влада з новою
силою тисне на опозиційних політиків // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/partiya-udar-vlada-z-novoyu-siloyu-tisne-na-opozitsiynih-
politikiv). – 2012. – 6.04).

***

Лидер партии «УДАР» Виталий Кличко инициирует внесение изменения в
избирательное законодательство Украины относительно обнародования списков
избирателей, проголосовавших на избирательных участках.

В партии отмечают: нужен особый контроль относительно дня голосования, ведь все
хорошо помнят случаи, когда в списки избирателей включали умерших или

http://klichko.org/ua/news/news/partiya-udar-vlada-z-novoyu-siloyu-tisne-na-opozitsiynih-politikiv
http://klichko.org/ua/news/news/partiya-udar-vlada-z-novoyu-siloyu-tisne-na-opozitsiynih-politikiv
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несуществующих людей, использовали другие технологии для фальсификации
волеизъявления.

«Если в избирательное законодательство внесут такие изменения, это сделает
невозможным применение так называемых «синих свитеров», повысит ответственность
членов избирательных комиссий. В частности, заставит их постоянно помнить о том, что
за неправомерную выдачу избирательных бюллетеней гражданам Украины, которые не
проживают на территориях,  где проходят выборы,  члены комиссий будут нести
уголовную ответственность. Потому что организаторы и участники фальсификаций как
правило избегают такой ответственности», – отмечают в партии.

Учитывая, что политсила Кличко не представлена в украинском парламенте, в
партии надеются на поддержку коллег из демократического лагеря и готовы приобщиться
к юридической проработке такого законопроекта (Кличко хочет, чтобы имена и
фамилии избирателей обнародовали // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/106906.html). – 2012. – 8.04).

***

Олег Тягнибок очолить виборчий список ВО Свобода незалежно від того, яке
рішення винесе Конституційний Суд щодо одночасного балотування за мажоритарним
округом і за партійним списком.

«Я думаю, ніхто не сумнівається, що Тягнибок виграє будь-який округ в Галичині, на
Волині, Поділлі, і навіть у Києві», – заявив заступник голови ВО Свобода Андрій
Мохник.

«Однак Тягнибок очолить виборчий список ВО Свобода незалежно від того, яким
буде рішення Конституційного Суду. Якщо КС заборонить одночасне балотування – він
очолить виборчий список», – заявив Мохник (Тягнибок очолить список Свободи
незалежно від рішення КС // Корреспондент.net
(http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1336030-tyagnibok-ocholit-spisok-svobodi-
nezalezhno-vid-rishennya-ks). – 2012. – 3.04).

***

Тема гендерной политики является обидной и унизительной в первую очередь для
самих женщин. Такое мнение высказал лидер ВО «Свобода» Олег Тягнибок.

«Вы знаете, мне кажется, тема гендерной политики является как раз наиболее
обидной именно для женщин.  Я не думаю,  что успешные нормальные украинские
женщины нуждаются в каких-либо особенных законах, чтобы их там кто-то мог
защищать.  Кроме этого,  я не думаю,  что в нашем государстве есть тенденция,  что есть
унижение женщин. В ментальности украинцев всегда было уважение к женщинам, в
отличие, кстати, от многих других наций», – отметил Тягнибок.

Он добавил, что для украинца женщина всегда была берегиней, а взаимоотношения
между мужчиной и женщиной были равными. Хотя, конечно, в обществе встречаются и
исключения.

Что же касается политической гендерной политики, когда в отдельных партиях
отчитываются, сколько мест в списках предоставляют женщинам, то, по мнению
Тягнибока, «это унизительно».

«У нас в партии такого нет.  У нас женщины,  которые есть в партии,  сами
завоевывают авторитет, их уважают, они даже занимают высокие должности в нашей
организации.  Например,  если брать список «Свободы»,  в той же первой десятке как
минимум есть 2  женщины,  но не потому что они женщины,  а потому что они являются
авторитетными, уважаемыми деятелями-патриотами. Например, Ирина Фарион», –
рассказал Тягнибок.

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/106906.html
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Он отметил, что немало женщин, представляющих «Свободу», занимали и занимают
руководящие должности в территориальных организациях объединения, являются
депутатами различных уровней.

«Причем я скажу, по моему мнению, как главы объединения, как основного
партийного менеджера, иногда я даже больше полагаюсь на женщин, а не на мужчин. И не
потому что они женщины, а потому что у них есть некоторые такие качества, которых не
хватает мужчинам, особенно во времена партийной и политической деятельности», –
добавил лидер «Свободы» (Тягнибок считает, что тема гендерной политики лишь
унижает украинок // Луганск. Комментарии
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/04/03/203322.html). – 2012. – 3.04).

***

Украина может использовать множество вариантов для того, чтобы снизить свою
зависимость по энергоносителям от Российской Федерации.

Такое мнение на пресс-конференции в Луганске высказал глава ВО «Свобода»
Олег Тягнибок.

«Если мы говорим об энергонезависимости, тогда есть множество вариантов. Та же
диверсификация источников поставок энергоносителей. Арабы уже сколько лет
предлагают: карбамид в обмен на сжиженный газ. Им кровь из носа необходим карбамид,
который они хотят взять и берут с Одесского припортового завода,  и танкерами они
готовы поставлять сжиженный газ, что сделает невозможной нашу зависимость от
Российской Федерации», – считает Тягнибок.

Еще один из вариантов решения «газовой проблемы», по его мнению, – поставить
России условие, чтобы газ Европе она продавала на восточной границе Украины, а не
западной. «Если Россия будет продавать газ на восточной границе, европейские партнеры
будут нам платить за транзит, …мы станем добропорядочными партнерами-транзитерами
для Европы, и разорвем ту связку», – отметил Тягнибок.

Также лидер «Свободы» напомнил об использовании альтернативных источников
энергии – энергии солнца, ветра, биотопливо и др. (Тягнибок считает, что арабы могут
помочь Украине бороться с зависимостью от РФ // Наша газета
(http://nashagazeta.com.ua/4521-tyagnibok-schitaet-chto-araby-mogut-pomoch-ukraine-
borotsya-s-zavisimostyu-ot-rf-luganskcommentsua.html). – 2012. – 4.04).

***

6 квітня 2012 р. член Політради Всеукраїнського об'єднання «Свобода» Андрій
Іллєнко взяв участь у засіданні круглого столу «Виборчий процес та політична
структуризація Верховної Ради України нового скликання», який організовує
Національний інститут стратегічних досліджень.

Предметом обговорення стали наслідки зміни виборчої моделі, загальні тенденції
еволюції вітчизняного парламентаризму, зокрема, перспективи політичної структуризації
Верховної Ради, форми майбутньої взаємодії парламентської більшості та опозиції, а
також можливості змін у форматі взаємодії між законодавчою та виконавчою владою.

Під час виступу Андрій Іллєнко зазначив: «Ключове питання наступного парламенту
–  чи буде він легітимним.  Якщо режим Януковича піде на брутальні фальсифікації та
спробує перетворити Верховну Раду наступного скликання на технічний доважок до
Адміністрації Президента, то такий парламент суспільство не прийме за легітимного
представника своїх інтересів. І тоді, коли останні надії на відродження українського
парламентаризму стануть марними, режиму доведеться стикнутися з тим, що вся реальна
політика перейде у суто вуличний формат. За таких умов «кишеньковий» парламент не
гратиме жодної ролі, а режим опиниться під шквалом вуличної опозиційної активності.

http://lugansk.comments.ua/news/2012/04/03/203322.html
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Але все ж головна мета майбутніх парламентських виборів – це формування
опозиційної до Януковича більшості у Верховній Раді. Це цілком реально, про це свідчать
усі соціологічні опитування та рівень протестних настроїв, які сьогодні охопили українців.

За партійними списками опозиція перемагає однозначно, тепер важливо лише
донести до виборців неприпустимість голосування за різних «незалежних» та
«аполітичних» кандидатів-мажоритарників, які насправді є прихованими «регіоналами» та
останньою надією Януковича на формування своєї більшості у наступному парламенті.
Якщо виборці розкусять цю маніпуляцію – тоді перемога опозиції є гарантованою»
(Андрій Іллєнко: «Ключове питання наступного парламенту – чи буде він
легітимним» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029133/). – 2012. – 6.04).

***

Лідер ВО «Свобода» радить владу змінювати мирним шляхом, але не відкидати й
інших методів.

Щодо можливих шляхів оновлення існуючої політичної системи, то головний
«свободівець» висловлюється доволі рішучо – або, або. Третього просто не дано.
«Систему можна змінити тільки двома способами – революційним або парламентським.
«У мене є передчуття, що одним голосуванням й підрахунком голосів справа не
завершиться. Нам потрібно налаштовуватися на рішучі і вольові дії», – наголосив під час
зустрічі із франківцями Олег Тягнибок.

Однак, якщо життя дає хоча б мінімальний шанс вирішити питання цивілізованим,
демократичним шляхом – то його треба у будь-якому випадку використовувати. А тому,
за словами політика, потрібно в першу чергу налаштовуватися на мирний процес зміни
нинішньої влади.

«Я рекомендую аналізувати і налаштовувати себе не тільки на виборчий процес, а на
будь-які зміни обставин, які в нас можуть статися. Якщо треба буде радикально рішучих
дій,  то ми маємо знати,  що ми підемо на вулиці і будемо відстоювати свої права»,  –
резюмував політик (Олег Тягнибок в Івано-Франківську: «Свобода» готова до
радикальних дій //  ВІКНА (http://vikna.if.ua/news/category/all/2012/04/09/8433/view).  –
2012. – 9.04).

***

Лидер партии «Украина – Вперед!», народный депутат Наталия Королевская
рассказала о своем исключении из БЮТ, почему нужно приводить в политику
гражданских лидеров и в чем она видит «новое качество» украинской политики.

«Люди уже не раз убеждались в том, что политики не выполняют свои обещания.
Так продолжается не годами, а десятилетиями. Я убеждена, что в политику должны идти
гражданские лидеры, лидеры мнений – те люди, которые своими делами доказали
готовность к действию. Именно такие гражданские лидеры собрались на форуме и
приняли решение – идти в политику и брать власть в свои руки.

Участники форума предложили, чтобы в названии нашей партии было слово
«Вперед!». Я благодарна своим однопартийцам, которые прислушались к пожеланиям
общества. Теперь наша партия называется «Украина – Вперед!» – отметила Королевская.

Депутат особо подчеркнула, что была и остается в оппозиции к власти.
«Однако в нынешнем формате КСД не в состоянии выполнить главной миссии

оппозиции – качественного обновления политики. Во-первых, единые кандидаты от
оппозиции выдвигаются на непрозрачной основе из числа существующих
партфункционеров, без учета мнения граждан. Во-вторых, в Комитете сопротивления
диктатуре сейчас происходит лишь имитация объединения, под прикрытием которой

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029133/
http://vikna.if.ua/news/category/all/2012/04/09/8433/view


20

делят списки. Мы против того, чтобы оппозиция действовала методами власти. В-третьих,
нам не по пути с националистами, в том числе из партии «Свобода», – констатировала
лидер партии.

«Обьясняя, что такое «новое качество украинской политики», Н. Королевская
назвала три главнын принципы, на которых должна строиться политическая деятельность:
«Первое –  это открытость для новых людей,  новых идей,  новых решений.  Наша
политическая партия открыта для новых лиц, гражданских лидеров, тех людей, которые
ни разу не были у власти, но при этом обладают необходимыми квалификациями, чтобы
изменить ситуацию в стране. А главное – пользуются заслуженным доверием в обществе.
Второе – прозрачность. Мы выступаем категорически против непрозрачности,
кулуарности как методов политической деятельности,  чем,  к сожалению,  «грешат»  и
нынешние оппозиционные политики. … Третье – самое главное – заслужить доверие
людей.  Надо вернуть людям веру в то,  что изменения возможны.  Если люди будут
считать, что все политики одинаковые – они не будут верить в будущее страны. Мы
должны пойти к людям и вместе начать движение вперед.  Понять,  что волнует людей,  и
показать, что мы можем решить проблемы, которые сегодня затрагивают миллионы
семей. Поэтому я занимаюсь разработкой программы развития страны, которая даст ответ
на вопросы – как создать новые высокооплачиваемые рабочие места с достойной
заработной платой, обеспечить рост стандартов жизни, социального обеспечения,
обеспечить высокий уровень медицинского обслуживания и образования» (Королевская
Н. Нам не по пути с националистами // Время (http://timeua.info/310312/57291.html). –
2012. – 31.03).

***

Инициатива нынешней власти повысить ставки ввозных пошлин на ряд товаров не
имеют ничего общего с поддержкой внутреннего производителя. Об этом заявила
Наталия Королевская, лидер партии «Украина – Вперед!», народный депутат
Украины, комментируя инициированные Партией регионов изменения в Закон «О
таможенном тарифе Украины» (законопроект № 9241-д), сообщает пресс-служба партии
«Украина – Вперед!».

«Законопроект о повышении импортных пошлин на 500 товарных позиций –
очередная инициатива власти, расплачиваться за которую придется простым
потребителям, а также отечественным производителям и экспортерам. Предложения
депутатов Партии регионов сводятся к сугубо фискальной функции наполнения бюджета.
Вопреки заявлениям инициаторов законопроекта, они по большей части не имеют ничего
общего с поддержкой национального товаропроизводителя», – отметила Королевская.

По ее словам, часть товаров, на которые вводятся пошлины, попросту не
производятся в Украине, например некоторые орехи, бамбук, ротанг. «Еще одна группа
иностранных товаров, в частности, некоторые продукты питания, даже после повышения
пошлин до максимального уровня будут дешевле, чем произведенные в Украине. Другими
словами, за повышение цен на целый ряд товаров на внутреннем рынке должны будут
заплатить люди из своих карманов», – подчеркнула народный депутат.

Еще более парадоксальный пример – это повышение пошлин на товары, которые
используются в производстве отечественной продукции. Лидер партии «Украина –
Вперед!» убеждена, увеличение себестоимости сделает ее попросту
неконкурентоспособной как на внутреннем, так и на внешнем рынках. Таким образом,
власть закладывает предпосылки для сокращения или даже уничтожения ряда
национальных отраслей, а также – для падения поступлений от экспорта.

«Последствия предложенных инициатив более чем сомнительны. Пытаясь затыкать
бюджетные дыры, власть запускает маховик инфляции, которая заберет большую часть
того, что сулят людям социальные инициативы Президента», – убеждена политик.
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«Для того, чтобы решить проблему наполнения бюджета, нужно не залезать в
карманы простых граждан, а стимулировать внутреннее производство, снижая налоги и
снимая регуляторные и административные барьеры для развития предпринимательства», –
подытожила Королевская (Королевская: Власть запускает маховик инфляции //
ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/75632.html). – 2012. – 5.04).

***

Монополізувавши ручним керуванням економіку країни, нинішня влада намагається
зробити те ж саме з українською політикою.

Про це на прес-конференції в Чернігові заявила Наталія Королевська, лідер партії
«Україні – Вперед!», народний депутат України.

«За 20 років нашу економіку знищило монопольне ручне керування, коли 10–
15 олігархічних кланів, фінансово-промислових груп вибудували абсолютно
неконкурентне поле. Намагаючись побудувати соціально-ринкову економіку – отримали
морську свинку, яка ані до моря, ані до свинок не має жодного стосунку, а відноситься до
кількох сімей, що монопольно контролюють економічну ситуацію в Україні.

Зараз же відбуваються спроби монополізувати українську політику: є справжня
влада,  є минула влада,  є якась одна опозиція та більше ніхто нібито не має право на неї
претендувати», – зазначила вона.

Наталія Королевська наголосила, що в усіх демократичних країнах існує політична
конкуренція, де тільки люди можуть визначати, кого вони підтримують, кому вони вірять
та в кому бачать перспективу.

«Коли політики роблять подібного роду заяви, що, мовляв, опозиція – це лише КОД,
то це – монополізація опозиції. Нас намагаються переконати, що влада – це Партія
регіонів, її рішення – це рука Чечетова, а опозиція – це тільки обрані партії», – зазначила
вона.

«Наше завдання сьогодні – не змінювати в країні місцями колишню та нинішню
владу,  коли люди дають кредит довіри,  а приходять одні й ті ж самі політики та потім
ділять країну.  Нам необхідно продемонструвати,  що в Україні є альтернатива,  є нові
обличчя та нова якість політики.

Ми пішли непростим шляхом. Звичайно, було б легше відсидітися в парламенті,
протираючи місце та кнопки, а потім непомітно проповзти в чергові списки. Але наша
команда прийняла інше рішення!  І ми зробимо все необхідне зі свого боку,  щоб
продемонструвати якісно кращу політику та домогтися поліпшення життя наших
громадян», – підсумувала Наталія Королевська (Н. Королевська: є справжня влада, є
минула влада, є якась одна опозиція... // JeyNews (http://jeynews.com.ua/news/d0/69182). –
2012. – 7.04).

***

Ще до об’єднання «Українська партія» і «Громадянська позиція» фінансувалися
через членські внески. Такий принцип збережеться і надалі, заявили на брифінгу після
об’єднавчого з’їзду Ігор Насалик і Анатолій Гриценко.

«В нас нема мішка грошей у Києві, який би потім розподілявся по регіонам між
партійними осередками. Окрім членських внесків, є добровільні пожертви від підприємців
та інших громадян, які підтримують нашу діяльність», – повідомив голова «Громадянської
позиції» Анатолій Гриценко.

Говорячи про вибори до парламенту, Анатолій Гриценко пропонує скористатися
досвідом президентських виборів,  коли на його сайті в режимі он-лайн публікувалася
інформація про добровільні надходження до виборчого фонду і витрати на проведення
агітації. Заступник голови «Громадянської позиції» також поділяє цей підхід.

http://glavcom.ua/news/75632.html
http://jeynews.com.ua/news/d0/69182


22

«Вибори до місцевих органів влади фінансували члени «Української партії».  Щодо
парламентських виборів – переконаний, буде цілий пул підтримки підприємців, які хочуть
змінити умови функціонування в економічній, соціальній, духовній та іншій сферах.
«Громадянська позиція» у фінансовому плані не залежатиме від жодних фінансово-
промислових структур, на відміну від партій, що представлені зараз у парламенті», –
заявив Ігор Насалик.

Голова «Громадянської позиції» також повідомив, що зараз готується передвиборча
програма. При висуванні кандидатів від об’єднаної партії ключовими вимогами будуть
відповідальність та професійність.

«Ми рентгеном просвічуватимемо кожного кандидата.  Моральна планка буде
витримана», – запевнив Анатолій Гриценко. Таку ж позицію поділяє заступник голови
партії Ігор Насалик:

«В лідерів партії є право вето.  Тому якщо хтось з кандидатів не буде відповідати
нашим принципам, він не буде включений до списку».

Крім того, лідери «Громадянської позиції» заявили, що не будуть диктувати
місцевим осередкам, кого саме висувати на парламентські вибори.

«В нас точно не буде «парашутистів»,  які скидаються з Києва в округ.
«Громадянська позиція» йтиме на вибори, спираючись на думку громади», – наголосив
Анатолій Грищенко.

Лідери зміцнілої політичної сили заявили, що у своїй діяльності сповідуватимуть
п’ять принципів. Будуть в опозиції до нинішньої влади та її політики, не погодяться на
жодну посаду у команді Януковича і не входитимуть з провладними депутатами у
коаліцію. Гриценко-Насалик виступають за партійну люстрацію. У разі появи «тушок»
зрадникам вкажуть на двері. Оновлена «Громадянська позиція» задекларувала прозорість
своєї діяльності, заявила, що не має жодних зобов’язань перед владою і спонсорами.
Перед виборами всіх кандидатів «просвітять на рентгені», оприлюднять їхню біографію,
освіту, статки (Тимощук Ю. Ігор Насалик: «Громадянська позиція» не залежатиме від
жодних фінансово-промислових груп» // ВІКНА
(http://vikna.if.ua/news/category/all/2012/04/02/8348/view). – 2012. – 2.04).

***

Лидер партии «Гражданская позиция» Анатолий Гриценко предлагает лидеру
партии «УДАР» Виталию Кличко сформировать общий список на выборах и включить в
него людей из общественного сектора.

«Я обращаюсь к Виталию: давайте перевернем все страницы. У нас были долгие
переговоры. По разным причинам они не увенчались успехом. Я предлагаю прямо сейчас,
в прямом эфире: давайте возьмем на себя эту миссию. Давайте сформируем общий список
и пойдем в Верховную Раду», – сказал Гриценко.

«Нам поверят, потому что мы с вами не обманывали. Давайте только этот список
сформируем по минимуму из бывших депутатов, а дадим шанс новым людям. У них нет
шанса иначе попасть. Тем людям, фамилии которых неизвестны. Но под вашу личную
ответственность и мою они пойдут и поверят. И молодежь, и юристы, и экономисты,
которые смогут нормально писать законы. Пусть там будет меньше партийцев, пусть там
будет больше общественного сектора. Единственная ключевая вещь – это чистота рядов»,
– добавил лидер «Гражданской позиции».

«Поверьте, если мы объединим усилия и подберем людей профессиональных под
нашу ответственность, нам поверят, и эту власть, как обезьяна газету порвем на выборах.
Тем более вместе с объединенными уже силами», – подчеркнул Гриценко.

Кличко ответил, что он рассматривал варианты объединения с разными
оппозиционными силами, но порознь партии набирают больше процентов, и объединяться
необходимо уже в парламенте после выборов (Гриценко предложил Кличко
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объединиться и порвать власть // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/04/02/144069_gritsenko_predlozhil_klichko.html). – 2012. – 2.04).

***

Партия «Гражданская позиция» обнародует информацию о состоянии, образовании и
гражданстве своих выдвиженцев. Об этом сообщил лидер партии Анатолий Гриценко.

Отвечая на вопрос, продолжаются ли переговоры о сотрудничестве с
«Батьківщиной» и «Фронтом Змін», он отметил: «Я не хотел бы, чтобы люди формальным
этаким вещам давали большее значение, чем они есть».

«Мы постоянно в контакте. С Турчиновым был разговор сразу после съезда в
четверг. И говорили о движении дальше», – рассказал политик.

При этом Гриценко заверил,  что он за то,  «чтобы был сформирован один
единственный общий список».

«Будет Гриценко в объединенном списке № 5, или № 25, или 50 – не имеет никакого
значения. Можно на основе «Батьківщини», можно на основе любой другой партии. Но, я
думаю, что ключевой сигнал для общества, что вожди перестали быть вождями, а просто
работают на общий результат», – уточнил депутат от НУНС.

Гриценко также заявил, что его партия поддерживает деятельность движения
«ЧЕСТНО», «САМ» и многих других, которые «поставили цель рентгеном просветить
каждого».

«Не дожидаясь формальной регистрации кандидатов от «Гражданской позиции», но
от нас люди, еще до того, как они будут зарегистрированы в ЦИК, каждый раскроет свою
автобиографию, свою декларацию о доходах и свои документы об образовании. Более
того, в автобиографии укажет: гражданин Украины, гражданства другого государства не
имею», – заверил лидер партии (Гриценко ведет переговоры с Турчиновым // TopMedia
(http://topmedia.com.ua/news/show/2012-04-03/24680_gricenko-vedet-peregovory-s-
turchinovym). – 2012. – 3.04).

***

Главный барьер, который до сих пор не позволял объединиться десяткам партий,
имеющим примерно одинаковые идеологические позиции, – это вопрос гетьманства. Со
стороны партии «Гражданская позиция» эта тема снята. Об этом заявил лидер партии,
народный депутат Украины, председатель комитета ВР по вопросам
нацбезопасности и обороны Анатолий Гриценко.

«Мы начали консультации об объединении с другими партиями в ноябре 2010 г.
Рада нашей партии дала мне прекрасный мандат на эти переговоры. Первое – мы «за»
объединение и готовы, чтобы объединились 5, 10, 20 партий в одну, а остальные
прекратили свое существование. Второе – в случае объединения нескольких партий в
одну «Гражданская позиция» не настаивает на чтобы эту партию возглавил Анатолий
Гриценко. Третье – в случае объединения мы не настаиваем, чтобы партия называлась
«Гражданская позиция».  Если бы за стол переговоров пришли с таким же мандатом
Тимошенко, Яценюк, Кличко и другие, давно бы уже вместо двухсот партий у нас было
бы несколько», – разъяснил Анатолий Гриценко.

Второй барьер, который сдерживает объединение, по мнению народного депутата –
это кулуарность переговоров. «Если мы требуем открытости от власти, то надо это
демонстрировать. Если бы переговоры об объединении оппозиции проходили в
присутствии журналистов, это было бы на много быстрее», – сказал Гриценко.

По его мнению,  в 2012  г.  оппозиция должна объединить свои усилия и решить
минимум четыре задачи: обеспечить, чтобы в бюллетене при избрании мажоритарщиков
была только одна фамилия кандидата от оппозиции; объединить усилия и все вместе,

http://lb.com.ua/
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включая общественный сектор, проконтролировать все три месяца избирательного
процесса, никому не дать заступить за линию закона; объединить усилия и
проконтролировать подсчет голосов; сохранить большинство в парламенте, не дать
растащить его тушками и выполнить предвыборные обещания.

Также Анатолий Гриценко разъяснил некоторые особенности нового избирательного
законодательства, акцентируя внимание на том, что голоса избирателей будут защищены,
поэтому каждый должен проголосовать и не опасаться, что его голос будет не учтен.

«Те новые позиции Закона «О выборах»,  которых раньше не было,  будут отличать
выборы 2012 г. от всех предыдущих. Придают оптимизма барьеры для фальсификаций.
Во-первых, не будет бесконтрольной печати бюллетеней. В соответствии с новым
законом, весь технологический процесс на полиграфкомбинате «Украина» будет под
пристальным надзором контрольной комиссии парламента, куда войдет оппозиция. Ни
одного лишнего бюллетеня напечатано не будет.

Во-вторых,  не будет вброса бесконтрольного бюллетеней на конкретный
избирательный участок. Если раньше мы с вами голосовали, и бюллетень, который мы
получали на участковой комиссии, был пронумерован от руки, то теперь в Киеве под
контролем парламента печатаются защищенные бюллетени на каждую избирательную
комиссию и типографским способом впечатывается номер каждого.

Третье – самое главное – все документы о выборах будут сохраняться пять лет.  То
есть все бюллетени, все протоколы, со всеми подписями и печатями будут сохраняться до
октября 2017  г.  Если где-то неправильно посчитали –  от четырех до шести»,  –  пояснил
Анатолий Гриценко (Партия «Гражданская позиция» готова объединяться с
оппозицией и бороться за честные выборы // Паралель-Медiа (http://paralel-
media.com.ua/p46072.html). – 2012. – 5.04).

***

Нещодавнє підвищення соціальних виплат і зарплат бюджетникам є неадекватним
тому соціально-економічному становищу,  яке існує на сьогодні в Україні.  Підвищення
виплат усього на 20–40 грн скидається радше на першоквітневий жарт, аніж на турботу
влади про своїх громадян. Так вважає голова Секретаріату Головного Проводу
Конгресу Українських Націоналістів Володимир Манько.

«Зростання економіки України у другій половині 2011 р., як декларує НБУ,
становило 5,4 %. За інформацією Прем’єра Азарова приріст реального валового
внутрішнього продукту в 2012 р. становитиме 5–6 %. Отже, владна команда має усі
можливості чинити так, щоб ріст економіки перевтілювати у покращення життя
пересічних людей. Але вони цього не роблять», – каже Володимир Манько.

Політик переконаний, що влада олігархів за своєю природою не здатна кардинально
змінити соціальну політику в Україні, так як дбає передусім про наповнення власних
банківських рахунків. «Зараз Янукович і його партія намагаються задобрити електорат
напередодні цьогорічних парламентських виборів, роблячи такі ось «підвищеннями»
соціальних стандартів та подачки типу «Вітіної тисячі», – зазначає Володимир Манько.

«Ми ж пропонуємо реалізовувати в Україні принципи солідаризму та покращувати
таким чином соціальну сферу. Це означає, що заможні повинні взяти на себе більше
навантаження щодо соціальних витрат усього суспільства. З іншого боку сама держава,
замість того, щоб позбуватись своїх підприємств, має виступати ефективним гравцем в
економічних відносинах і таким чином мати змогу виконувати одне із своїх основних
завдань – соціальний захист громадян», – підкреслює Володимир Манько (Володимир
Манько: влада олігархів ніколи не покращить життя простих людей // Конгрес
Українських Націоналістів (http://cun.org.ua/2012/volodimir-manko-vlada-oligarhiv-
nikoli-ne-pokrashhit-zhittya-prostih-lyudey/). – 2012. – 4.04).

http://paralel-media.com.ua/p46072.html
http://paralel-media.com.ua/p46072.html
http://cun.org.ua/2012/volodimir-manko-vlada-oligarhiv-nikoli-ne-pokrashhit-zhittya-prostih-lyudey/
http://cun.org.ua/2012/volodimir-manko-vlada-oligarhiv-nikoli-ne-pokrashhit-zhittya-prostih-lyudey/
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***

УНП враховуватиме специфіку Закарпаття під час передвиборчої кампанії. Про це
Юрій Костенко, лідер Української народної партії заявив у прес-центрі «Закарпаття»,
куди завітав в рамках робочого візиту по області. Він наголосив, що під час виборчих
перегонів можна бути успішним лише тоді, коли враховуватиметься специфіка кожного
регіону, в тому числі й Закарпаття – багатонаціонального краю. «Ми, етнічні українці,
звичайно хотіли б, аби угорець чи представник іншої національності думав так само, як
ми, але враховувати треба все. Політика протистояння веде до конфліктів, а нам треба
шукати компроміси», – зазначив народний депутат.

Юрій Іванович запевнив, що в Україні необхідно сформувати єдину
правоцентристську силу, яка б відстоювала загальнонаціональні українські інтереси. Саме
тому УНП виступає за об’єднання правоцентристських політичних сил і у такому форматі
планує йти на вибори. У цій справі потенційними партнерами Юрій Костенко, серед
інших, бачить «Нашу Україну», Конгрес українських націоналістів, Республіканську
партію «Собор»,  Громадянську платформу.  На сьогоднішній день з представниками цих
політичних сил проводяться переговори, а після великодніх свят планують підписати
відповідну декларацію.

«Головна причина того, що за 20 років Україна серед інших європейських країн так і
не наблизилася до європейськості, до європейської економічної і соціальної політики, в
тому, що на політичній арені була відсутня правоцентристська конкурентоспроможна
політична сила, здатна боротися за більшість у Верховній Раді України. Без зміни якості
роботи українського парламенту говорити про зміни державної політики в Україні,
перехід цієї політики від радянського до національного типу, від соціального популізму до
національної економічної відповідальності не доводиться. Те, що сьогодні намагається
робити УНП –  об’єднувати правоцентристські політичні сили,  і не лише партії,  а й
громадські організації, навколо тих загальнонаціональних завдань і цінностей, за
допомогою яких ми можемо отримати власну фракцію і політичну команду,  яка буде
впливати на державну політику. В перспективі саме ця команда повинна сформувати у
парламенті правоцентристську більшість, яка і змінить українське законодавство щодо
економічної політики, підтримки національного виробника, політики, яка дозволятиме
господарю ставати власником і бути успішним підприємцем», – пояснив свою позицію
лідер УНП.

За його словами, серед основних цінностей, навколо яких об’єднуватимуться
«праві», – український суверенітет і державність (на думку політика, за 20 років
незалежності влада тільки те й робила, що торгувала національними інтересами), мова
(буде знищена українська мова – буде знищена українська державність), українська
національна економіка (здатна на 80 % наповнювати український ринок власною
продукцією),  українська помісна церква (відіграє роль отієї зв’язної ланки щодо
української державності), НАТО. Щодо останнього пункту, Юрій Костенко зазначив:
«Для нас НАТО – не просто гарне слівце, а тема політичного виживання та територіальної
цілісності України. А ще – коридор в Європу. Сьогодні більшість українців хочуть бути в
Європі, бо вони знають що таке безвізовий і візовий режим, що таке бути упослідженою
державою у європейському контексті». Всі перераховані цінності політик назвав «умовою
політичного об’єднання» (УНП враховуватиме специфіку Закарпаття під час
передвиборчої кампанії // Закарпаття online (http://zakarpattya.net.ua/Special/95101-
UNP-vrakhovuvatyme-spetsyfiku-Zakarpattia-pid-chas-peredvyborchoi-kampanii-FOTO).  –
2012. – 8.04).

http://zakarpattya.net.ua/Special/95101-UNP-vrakhovuvatyme-spetsyfiku-Zakarpattia-pid-chas-peredvyborchoi-kampanii-FOTO
http://zakarpattya.net.ua/Special/95101-UNP-vrakhovuvatyme-spetsyfiku-Zakarpattia-pid-chas-peredvyborchoi-kampanii-FOTO
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Фракційна діяльність у Верховній Раді

Увеличение рейтингов Партии регионов свидетельствует об одобрении и понимании
гражданами политики Президента Украины Виктора Януковича. Об этом заявил
народный депутат, заместитель председателя фракции Партии регионов Вадим
Колесниченко.

«Уровень поддержки Партии регионов в обществе продолжает расти, – заявил
Колесниченко. – Это означает, что курс на масштабное преобразование во всех сферах
жизнедеятельности общества, который задал Виктор Янукович, – верный».

По его словам, граждане Украины выказывают поддержку партии власти, несмотря
на довольно непростую ситуацию в экономике. «Люди понимают – свою судьбу
необходимо связывать с теми, кто не просто обещают, а методично и целенаправленно
выполняют взятые на себя обязательства. И делают это в условиях тяжелейшего кризиса»,
– отметил он.

Политик уверен, что рейтинги оппозиции в будущем будут только падать. «За
последние пять лет те люди, которые называют себя оппозицией, твердят лишь об одном:
для них главное –  борьба против власти.  Но ведь борьба против чего-либо никогда не
перерастает в конструктив. Задача оппозиции – объединить усилия с властью и также
взять ответственность за будущее государства», – добавил он.

По словам Колесниченко, люди все больше разочаровываются в действиях
оппозиции. «Большинство граждан связывают свои ожидания с действующей властью,
потому что отчетливо видят, кто на самом деле печется об интересах страны, а кто
переживает за свои собственные шкурные интересы», – резюмировал народный депутат
(Колесниченко: Рейтинги Партии регионов растут, а оппозиции – будут падать //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/106371.html). – 2012. – 2.04).

***

Рейтинг действующего Президента Виктора Януковича свидетельствует об
одобрении гражданами его политики,  в частности,  в социальной сфере.  Об этом заявил
заместитель председателя парламентской фракции Партии регионов Вадим
Колесниченко, комментируя итоги исследования, согласно которым за Януковича готовы
проголосовать 21,7 % украинцев, а за Тимошенко – 19,8 %, сообщает пресс-служба
партии.

«Ядерный электорат Януковича сохранен, – заявил В.Колесниченко. – А электорат
Тимошенко относительно избирательной кампании уменьшается. И понятно, что в
ближайшее время он будет все меньше и меньше.  И шансов у нее когда-либо быть
избранной президентом, судя по всему, уже никогда не будет».

«То есть рейтинг Тимошенко будет падать, а рейтинг Януковича будет двигаться
вверх», – пояснил «регионал».

Он также обратил внимание на то, что «при проведении реформ рейтинги всегда
однозначно должны падать, и в условиях преодоления финансового кризиса это само
собой разумеется».

«Но даже такой высокий рейтинг (Януковича. – Ред.) сохранился. Следовательно,
ядерный электорат сохранен, и он будет увеличиваться», – подытожил Колесниченко (ПР:
Тимошенко никогда не станет президентом // Главное (Харьков)
(http://glavnoe.ua/news/n98444). – 2012. – 3.04).
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***

Депутаты решили бороться с проблемными задолженностями в банках путем
создания госбюро кредитных историй.

Депутат от Партии регионов Василий Горбаль предлагает создать
Государственный реестр кредитных историй. Соответсивующий законопроект «О
внесении изменений в Налоговый кодекс Украины (относительно предоставления
информации)» уже зарегистрирован в Верховной Раде.

По мнению Горбаля, такой реестр создаст правовую основу для обмена
информацией между бюро кредитных историй, финансовыми учреждениями и
государственными органами и поможет уменьшить объем проблемной задолженности в
банках.

Государственный реестр кредитных историй, по мнению Горбаля, создаст правовую
основу для обмена информацией между бюро кредитных историй, финансовыми
учреждениями и государственными органами.

По замыслу депутата, ведение данного реестра предлагается поручить национальной
комиссии, осуществляющей государственное регулирование в сфере рынков финансовых
услуг.

Законопроект должен создать условия, которые приведут к уменьшению объемов
проблемной задолженности в банках и обеспечит защиту интересов их клиентов
(Регионалы предлагают контролировать украинцев с кредитами на госуровне //
Еженедельник «Зеркало недели»
(http://news.zn.ua/ECONOMICS/regionaly_predlagayut_kontrolirovat_ukraintsev_s_kredita
mi_na_gosurovne-99856.html). – 2012. – 3.04).

***

Заместитель главы фракции Партии регионов в парламенте Михаил Чечетов
уверен, что размещать политическую рекламу оппозиции бесполезно. По его мнению,
регионалы выиграют, даже «стоя на одной ноге».

Так он прокомментировал появление билбордов с надписью «ВОНА ВІЛЬНА»,
выполненные в стиле предвыборной кампании Юлии Тимошенко 2009 г.

«Да что бы они там ни клеили,  пусть хоть на голове себе наклеят,  уже все.  Финал
уже известен», – заявил Чечетов.

По его словам, Партии регионов такого рода реклама была бы не нужна, так как она
в ней просто не нуждается.

«Пусть на одно место приклеят. После того, как они слили партию под Яценюка…
То, что они там клеят, пусть клеят, мы даже на это не смотрим. После съезда
«Батьківщини»  мы поняли,  что мы и став на одну ногу грядущие выборы выиграем»,  –
заявил политик.

В то же время глава Киевской городской парторганизации «Батьківщини» Юрий
Одарченко сообщил, что в партии не имеют никакого отношения к этой рекламе, отметив,
что это, наверное, «какой-то коммерческий проект», который лишь использует бренд
«Батьківщини» (Чечетов уверен, что «регионалы» выиграют выбры даже «на одной
ноге» // President.org.ua (http://www.president.org.ua/news/news-318836/). – 2012. – 3.04).

***

Первый заместитель главы фракции Партии регионов в Верховной раде
Михаил Чечетов считает,  что взаимоотношения между Украиной и Молдовой в
энергетической сфере должны носить исключительно экономический характер
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сотрудничества. Об этом заявил, комментируя действия Молдовы по
несанкционированному отбору украинской электроэнергии.

«Украина не будет в ущерб своим экономическим интересам ради каких-то
политических дивидендов субсидировать молдавских потребителей электроэнергии.
Решения по экспорту украинской электроэнергии в Молдову принимаются
исключительно в прагматичной экономической системе координат», – заявил он.

Сейчас Молдова на политическом уровне активно старается добиться от Украины
привилегированных тарифов на поставку электроэнергии. Но это невозможно, учитывая
существенный рост оптовой рыночной цены электроэнергии с 561,91 грн. за МВт/ч в
марте 2011 г. до 670,94 грн. за МВт/ч в марте 2012 г. (Взаимоотношения с Молдовой
должны носить исключительно экономический характер – «регионал» // Программа
«ПОДРОБНОСТИ» (Интер) (http://podrobnosti.ua/economy/2012/04/03/829488.html). –
2012. – 3.04).

***

Цены на газ для населения можно будет пересматривать только после реализации
социальных инициатив президента.

Такое мнение озвучил депутат от фракции Партии регионов Владислав
Лукьянов. «Полностью поддерживаю необходимость сотрудничества с МВФ, это
ускоряет инвестиционный процесс. Но к вопросу о повышении цены на газ я подхожу
осторожно и взвешенно», – отметил он.

«У нас в Украине добывается около 20 млрд кубов своего газа. Несмотря на
технологические нужды, на какие-то расходы, связанные с транспортировкой своего газа,
все равно собственный газ нужно направить на нужды населения...», – уточнил Лукьянов.

«Я вижу необходимость в снижении стоимости государственных заимствований и
поэтому считаю целесообразным сотрудничество Украины и МВФ, но вижу
необходимости сначала сделать баланс газа. Сначала провести мероприятия по снижению
употребления, воплотить в жизнь социальные инициативы Президента по увеличению
доходов населения. И лишь после этого, а не до этого, возможно подойти к вопросу цены
на газ», – заявил депутат («Регионалы» не спешат соглашаться с Хорошковским //
Галицькі контракти (http://kontrakty.ua/article/46020). – 2012. – 3.04).

***

Зростання рейтингів Партії регіонів пов’язане з реалізацією соціальних ініціатив
Президента України та його реформаторського курсу. Про це заявив народний депутат,
член парламентської фракції Партії регіонів Віталій Заблоцький, коментуючи дані
соціологічних досліджень.

На думку народного депутата, зростання рейтингів Партії регіонів відбувається тому,
що здійснюються «певні кроки, які пов’язані з реалізацією соціальних ініціатив, досить
сильні кроки, пов’язані з реалізацією реформаторського курсу». Це також пов’язано з
«реалізацією тих реформ, з якими зволікали попередні уряди, попередні президенти
протягом 20 років», – додав політик. Адже «починається реалізація соціальних ініціатив,
йдеться про збільшення пенсій, збільшення прожиткового мінімуму, початок реалізації
різних регіональних програм, пов’язаних із виконанням передвиборчих обіцянок як на
місцевих виборах, так і на президентських», – наголосив він. «Все це впливає на людей,
які звикли вважати себе вірними виборцями регіоналів», – відзначив В. Заблоцький.

Водночас, на його переконання, чим більший обсяг відповідальності в політиків, тим
більш відповідально вони повинні ставитися «до своїх обов’язків, до свого сумління, до
своїх виборців». «Кому багато дано, з того багато і питається», – пояснив парламентарій.
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«Я був на десятках зустрічей, і коли люди кажуть про ефективну роботу Партії
регіонів – йдеться про реальну сучасну сьогоденну роботу», – також акцентував увагу
політик.

Разом із тим, говорячи про майбутні парламентські вибори, він нагадав, що
Європейський Союз наголошує на необхідності провести їх чесно, що буде «критерієм
оцінки готовності України слідувати європейським цінностям». Тож, на переконання
народного депутата, «технологія перемог – це виконання передвиборчих обіцянок», які
були на місцевих, президентських та парламентських виборах. «І люди будуть це бачити і
вже бачать», – зауважив Віталій Заблоцький. «Я переконаний, що перемогу отримає
Партія регіонів», – наголосив він (Віталій Заблоцький: Зростання підтримки
громадянами Партії регіонів пов’язане з реалізацією соціальних ініціатив Президента
та його реформаторського курсу // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9859). – 2012. – 3.04).

***

Народный депутат, заместитель Председателя парламентской фракции Партии
регионов Вадим Колесниченко убежден, что сторонники Тимошенко и Луценко должны
сделать выводы после заявления Тейшейры о том, что Европа не требует участия экс-
чиновников в парламентских выборах. Об этом он сообщил, комментируя заявление
главы представительства Евросоюза в Украине Жозе Мануэля Пинту Тейшейры о том, что
ЕС не делал никаких официальных заявлений относительно допуска Тимошенко и
Луценко к участию в выборах.

«Представители оппозиции нам неоднократно преподносили информацию о том, что
якобы Европа требовала разрешить Тимошенко участвовать в выборах. Но после
заявления главы представительства Евросоюза в Украине все вопросы по этому поводу
должны отпасть – Европа такого не требовала», – отметил Вадим Колесниченко.

«Это заявление Тейшейры свидетельствует: Евросоюз ждет, что выборы в Украине
будут прозрачными и демократичными. И украинская власть готова и обеспечит их
проведение в соответствие с мировыми стандартами», – подчеркнул он.

Парламентарий напомнил, что Президент Виктор Янукович неоднократно заявлял о
том, что парламентские выборы в Украине должны пройти честно и демократично, исходя
из законодательной базы, одобренной ведущими мировыми институциями.

Кроме того, В. Колесниченко сказал, что все попытки оппозиции заранее очернить
предстоящие выборы свидетельствуют о нежелании оппонентов власти объединить
усилия ради проведения выборов на достойном уровне.

«Оппозиция ничего не добьется путем политического шантажа. А те «пробные
шары», которые нам «закатывали» европейские политики – друзья Тимошенко
относительно того, что они не признают результаты выборов, если в них не будет
участвовать экс-премьер, срикошетили и в цель не попали», – резюмировал он (Вадим
Колесниченко: Европа остудила пыл украинских оппозиционеров, опровергнув
заявления о якобы требовании допуска осужденных экс-чиновников к выборам //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9901). – 2012. – 4.04).

***

Нинішня опозиція здатна лише на популізм, деструктивні дії та імітацію об’єднання.
Таку думку висловив народний депутат України, член парламентської фракції Партії
регіонів Максим Луцький.

«Це імітація об’єднання. І вони вже бачать, що люди не вірять у це об’єднання.
Людям потрібні докази –  конкретна робота на місцях,  а не дешеві політичні гасла.  І

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9901
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конкретні справи роблять депутати на місцях, у своїх округах», – зазначив народний
депутат.

За словами парламентарія,  на сьогодні Президент,  уряд та Верховна Рада готові до
конструктивного діалогу з опозицією.

«При напрацюванні будь-якого законопроекту в парламенті ми готові до діалогу з
опозицією, з громадськими організаціями, з іншими партіями – і вони долучаються до
роботи. І тоді ми досягаємо спільного результату, консенсусу. Це робота. А опозиція зараз
не має конструктивних думок і пропозицій, тож просто займається популізмом та
імітацією об’єднання,  аби про них взагалі не забули»,  –  додав М.  Луцький (Максим
Луцький: Опозиція здатна лише на імітацію об’єднання // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9896).  –
2012. – 4.04).

***

Зростання доходної частини держбюджету підтверджує, що економіка розвивається
позитивно, й соціальні ініціативи Президента буде виконано. У цьому переконаний
народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, голова підкомітету з
питань міжнародної економічної політики Комітету Верховної Ради з питань
економічної політики Олексій Плотніков. Про це він сказав, коментуючи інформацію
про те, що доходи Держбюджету України в I кварталі виросли на 16,2 % у порівнянні з
аналогічним показником минулого року.

«Те, що відбувається зростання доходної частини бюджету, – це зрозумілий процес.
І це процес,  який має просте пояснення – в державі відбувається зростання.  Тобто,  якщо
зростає ВВП, то, безперечно, зростають надходження до державного бюджету. Іде
зростання, зокрема, податку на прибуток і податку на додану вартість», – відзначив
народний депутат.

«Отже, серед іншого, це і свідчення про загальний позитивний розвиток економіки, і
свідчення про те, що йде певне перевиконання плану державного бюджету», – додав він.

«Варто звернути увагу й на те, що соціальні програми, які запропонував Президент,
крім усього, джерелом фінансування передбачають саме перевищення планових
надходжень до державного бюджету», – наголосив О. Плотніков.

«І коли наші опоненти роблять спроби сказати,  що у нас немає джерел для
фінансування цих соціальних програм, то тут зрозуміло: якщо йде перевиконання, якщо
більше надходить до державного бюджету,  то саме ці кошти будуть йти на соціальні
програми», – акцентував увагу парламентарій.

«В цілому варто відзначити,  що це (зростання доходів держбюджету.  –  Ред.),
безперечно, позитив. Це свідчення про те, що економіка розвивається позитивно.
Передбачаю, що до кінця року це також буде відбуватися», – підсумував політик (Олексій
Плотніков: Зростання доходної частини держбюджету підтверджує, що соціальні
ініціативи Президента буде виконано // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9889). – 2012. – 4.04).

***

Разрешение Ю. Тимошенко на свидание с представителями Freedom House
подтверждает, что в Украине неукоснительно соблюдаются все законы и принципы
демократического государства, убежден народный депутат, член парламентской
фракции Партии регионов, председатель подкомитета по вопросам гражданского
законодательства Комитета Верховной Рады по вопросам правовой политики
Владислав Забарский. Об этом он заявил, комментируя разрешение на свидание экс-
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премьера Ю. Тимошенко, которая содержится в Качановской колонии, с представителями
международной организации Freedom House.

«Это подтверждает тот факт, что в Украине неукоснительно соблюдаются все
законы и принципы демократического государства. Несмотря на то, что злопыхатели из
оппозиции пытаются постоянно выдергивая факты из контекста, опорочить власть», -
подчеркнул политик.

По его словам, «все международные инстанции, те, кто действительно хочет
самостоятельно разобраться в ситуации, имеют такую возможность».

«И власть им всячески в этом содействует в пределах украинского
законодательства», – подытожил В. Забарский (Владислав Забарский: Разрешение на
свидание Ю. Тимошенко с представителями Freedom House – свидетельство
следования принципам демократии в Украине // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9887). – 2012. – 4.04).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів
Дмитро Святаш заявив, що юридична сутність помилування полягає в тому, що
засуджена особа має визнати свою вину. Але Ю. Тимошенко не визнає себе винною, а
отже не може бути помилуваною. Про це він сказав, коментуючи прохання предстоятелів
українських церков помилувати екс-прем’єра.

«Звертатися з проханням про помилування до Президента має право будь-який
громадянин України», – зауважив політик.

Але якщо говорити про саму процедуру помилування, то, за словами Дмитра
Святаша,  екс-прем’єр не визнає себе винною.  «А якщо вона не вважає себе винною,  то,
відповідно, вона не може бути помилуваною», – наголосив депутат.

«Юридична сутність помилування полягає в тому, що засуджена особа має визнати
свою вину.  Не може бути помилування особи,  яка не визнала своєї вини»,  –  резюмував
парламентарій (Дмитро Святаш: Отримати помилування може лише та засуджена
особа, яка визнала свою вину // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9881). – 2012. – 4.04).

***

Україні та ЄС дійсно варто віднайти можливість для застосування окремих положень
Угоди про асоціацію до завершення процесу ратифікації даного документу, переконаний
народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, перший заступник
голови Комітету Верховної Ради з питань європейської інтеграції Володимир
Вечерко. Таку думку він висловив 4 квітня, коментуючи заяву голови представництва
Євросоюзу в Україні Жозе Мануеля Пінту Тейшейри про намір ЄС розглянути
можливість застосувати окремі положення угоди до її ратифікації.

«Час, необхідний для ратифікації угоди, не повинен стримувати практичне
співробітництво», – зауважує депутат.

Він вважає,  що введення в дію положень угоди щодо ЗСТ та співробітництва у
гуманітарній сфері було б вигідне обом сторонам.

«У цих питаннях відсутня політика,  і вони відкривають можливості в першу чергу
для міжлюдської кооперації. Тому дійсно доцільно знайти правові механізми, щоб
якнайшвидше ввести в дію положення угоди, що регулюють ці питання», – пояснив
політик.

При цьому В. Вечерко висловив переконання про наявність такої можливості.
«Виходячи з власного досвіду ведення переговорів, можу констатувати, що

застосування окремих положень Угоди про асоціацію до завершення процесу ратифікації
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можливе. Проте юристи профільних міністерств разом із правниками Єврокомісії мають
досконало вивчити правові аспекти цього питання», – повідомив він (Володимир
Вечерко: Введення в дію положень Угоди про асоціацію з ЄС щодо ЗСТ та
співробітництва у гуманітарній сфері було б вигідним обом сторонам // Официальный
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9894).
– 2012. – 4.04).

***

Правові питання необхідно розв’язувати правовими методами, а не шляхом
політичного тиску, вважає народний депутат України від Партії регіонів, перший
заступник голови парламентського Комітету з питань європейської інтеграції
Володимир Вечерко. Про це він заявив, коментуючи ухвалення Парламентською
Асамблеєю Euronest резолюції щодо ситуації в Україні, ініційованою представниками
ЄНП, членом якого вважають ВО «Батьківщина».

«В даній резолюції надто багато політики,  і зумовлюють її не лише
внутрішньополітичні процеси в Україні», – зауважив парламентарій.

За словами депутата, політичні процеси у ЄС також віддзеркалюються й на
сприйнятті України певними європейськими політиками.

«До України зараз дійсно прикуто чимало уваги європейської громадськості, і це
пов’язано в першу чергу із завершенням переговорів з ЄС щодо Угоди про асоціацію.
Проте, деякі європейські політики спекулюють темою України, заграючи зі своїм
електоратом», – вважає політик.

Депутат також висловив переконання, що політизація у міжнародній сфері
посилюється також через наближення виборів в Україні. «Зрозуміло, що опозиційні партії
використовують всі можливі важелі, аби зайвий раз нагадати про себе», – зазначив він.

Депутат висловив жаль, що інформаційний майданчик Парламентської Асамблеї
Euronest намагаються використати для зведення політичних рахунків, а не посилання
кооперації з країнами-партнерами.

«Варто більше уваги приділяти прикладним питанням міжнародного
співробітництва,  а не політичним спекуляціям.  Від цього в першу чергу виграють
українські громадяни», – наголосив Володимир Вечерко (Володимир Вечерко: Політичні
союзники БЮТ намагаються добитися від України вирішення правових питань
шляхом політичного тиску // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9880). – 2012. – 4.04).

***

В Партии регионов считают, что проживающие за границей украинцы должны иметь
право голосовать за кандидатов-мажоритарщиков. Рассмотреть изменения в закон о
выборах обещают на следующей неделе.

Верховная Рада Украины на следующей неделе рассмотрит вопрос о внесении
изменений в Закон «О выборах народных депутатов», который урегулирует право
избирателей за рубежом голосовать в мажоритарных округах, сообщил народный
депутат от Партии регионов Владислав Забарский.

«На следующей неделе в парламенте мы будем обсуждать это с коллегами», – заявил
он, комментируя решение Конституционного Суда Украины.

«Люди, которые проживают постоянно за границей, безусловно, должны иметь
право голосовать за тех кандидатов-мажоритарщиков, которые будут избираться в тех
округах, где они (избиратели за рубежом) имеют постоянное место жительства в
Украине», – пояснил Забарский.
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Конституционный Суд лишил 400 тыс. заграничных украинцев права проголосовать
за мажоритарщиков

На вопрос, какова вероятность того, что парламент оставит без изменения ситуацию,
сложившуюся после решения КС с возможностью избирателей за рубежом голосовать в
мажоритарных округах, депутат сказал: «Я думаю, такая вероятность есть, но
незначительная» (Регионалы обещают урегулировать право избирателей за рубежом
голосовать в мажоритарных округах // Еженедельник «Зеркало недели»
(http://news.zn.ua/POLITICS/regionaly_obeschayut_zakonodatelno_uregulirovat_pravo_izbir
ateley_za_rubezhom_golosovat_v_mazhoritar-99973.html). – 2012. – 5.04).

***

Конституционный Суд Украины признал неконституционной одно из положений
Закона Украины «О выборах народных депутатов Украины», в соответствии с которым
избиратели, живущие за пределами Украины, выбирали бы депутатов-мажоритарщиков от
города Киева. Об этом сообщил народный депутат Украины Дмитрий Шпенов
(фракция Партии регионов), представлявший в КСУ соответствующее представление
народных депутатов.

«Частью второй ст. 22 Закона фактически было предусмотрено, что голоса с
заграничных избирательных участков будут учтены в одномандатных округах, созданных
в г. Киеве, что во-первых, нивелирует необходимую связь между народным депутатом и
избирателями, и не создаёт условий для эффективного представительства интересов
избирателей. Во-вторых, нарушается принцип приблизительно равного количества
голосов избирателей на один мандат, так как в избирательных округах г. Киева будут
учитываться ещё и голоса с заграничных избирательных участков», – сообщил
парламентарий.

Кроме того, созданы неравные условия для агитации, т. к. кандидатам, которые
выдвигаются в округах в г. Киеве сложно, а иногда и невозможно будет проводить
агитационную кампанию в заграничных избирательных округах.

Д. Шпенов отметил, что, по данным Государственного реестра избирателей в
г. Киеве включено 2 160 428 избирателей, за пределами Украины – 438 223 избирателей.
То есть если учитывать и заграничные избирательные участки в Киеве, количество
голосов на них может увеличиться на 20 %.

Данное представление было рассмотрено как неотложное, так как в соответствии с
Законом Украины «О выборах народных депутатов Украины» Центральная избирательная
комиссия должна определить количество избирательных округов за 200 дней до выборов,
а это уже в начале следующей недели.

«Конституционный Суд согласился с юридическим обоснованием доводов,
изложенных в конституционном представлении, и данное положение было признано
неконституционным», – подытожил Шпенов (Дмитрий Шпенов: Конституционный суд
исправил ошибку в законе о выборах // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9910). – 2012. – 5.04).

***

Враховуючи серйозні проблеми зайнятості в країні,  в тому числі –  складнощі з
працевлаштуванням молоді, наявності незареєстрованого та прихованого безробіття,
високого рівня трудової міграції, що, безумовно, впливає на соціально-економічне
становище держави, проект закону про зайнятість населення є дуже своєчасним і таким,
що заслуговує на підтримку промисловців, підприємців і роботодавців. Про це заявив
народний депутат України, заступник Голови парламентської фракції Партії
регіонів Анатолій Кінах.
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«Законопроект про зайнятість населення є надзвичайно актуальним. Позитивно те,
що він містить певні пропозиції щодо підготовки кадрів, стимули для роботодавців,
місцевих органів влади, інвесторів, які послідовно займаються створенням робочих місць,
в тому числі – для соціально незахищених громадян», – відзначив А. Кінах.

При цьому політик наголосив на тому, що проблематика зайнятості тісно пов’язана з
іншими проблемами соціально-економічної політики держави. Якісну зайнятість не
можна забезпечити без покращення інвестиційного клімату, реалізації програм
імпортозаміщення та локалізації виробництв, підвищення ділової активності, розвитку
внутрішнього платоспроможного ринку тощо.

Не менш важливим, на думку парламентарія, є вдосконалення системи оплати праці
і соціального страхування. Соціальне навантаження на фонд оплати праці необхідно
знижувати, як мінімум довести його до середньоєвропейського рівня – 20–25 %. Крім
того, за його словами, необхідно жорстко протидіяти корупції, в жодному випадку не
допускати силового тиску на промисловців, підприємців і роботодавців, розглядати
питання вдосконалення системи зайнятості комплексно та системно.

«Законопроект про зайнятість населення є частиною системних, комплексних дій
Уряду і парламенту з удосконалення політики зайнятості, збільшення кількості робочих
місць в Україні. Вони мають супроводжуватися високопрофесійною дискусією з бізнесом,
громадськістю та експертним середовищем, цивілізованим і постійним соціальним
діалогом», – підсумував Анатолій Кінах (Анатолій Кінах: Проблематику зайнятості
потрібно вирішувати комплексно // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9953). – 2012. – 6.04).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів,
голова Комітету Верховної Ради з питань науки і освіти Максим Луцький
переконаний, що створення Президентського кадрового резерву «Нова еліта нації»
сприятиме вдосконаленню державної політики та розвитку економіки.

Відповідно до положення особи з цього резерву у разі появи вакансії будуть
призначатися на посади у відповідній пріоритетній сфері державного управління.

«Сьогодні і Президенту, і Кабміну, і парламенту потрібні розумні ідеї, прогресивна
молодь,  яка готова працювати разом із нами і розвивати країну.  У молоді нове бачення
світу,  вона більш мобільна,  відкрита до нових знань і досвіду.  Думаю,  що саме така
молодь стане новим диханням для системи державного управління. У нас уже є серйозні
позитивні зрушення,  а за 5  років ми вже матимемо іншу якість впровадження державної
політики. Президентський резерв стане кадровим ліфтом», – зазначив парламентарій.

«Президент іще раз наголосив на намірах євроінтеграції. Молоді фахівці
популяризуватимуть Україну в Європі. Протягом 5 років перебування у резерві молодих
державних службовців для них будуть проводитися різноманітні тренінги, семінари,
стажування в Україні та за кордоном», – повідомив депутат (Максим Луцький:
Створення Президентського кадрового резерву «Нова еліта нації» сприятиме
вдосконаленню державної політики та розвитку економіки // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9946).  –
2012. – 6.04).

***

Оппозиция чувствует,  что проиграет парламентские выборы,  поэтому заявляет о
том, что и закон о выборах плохой, и округа «нарезают» не так. Об этом народный
депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов Елена
Бондаренко.
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«Оппозиция чувствует, что она эти выборы проигрывает. Чем объяснять будет? Тем,
что округа «нарезали» не так, закон о выборах плохой и так далее», – сказала народный
депутат, комментируя ряд обвинительных заявлений оппозиции в адрес власти. Вместе с
тем она отметила, что «была масса заявлений о том, что будет единый список (от
оппозиционных партий. – Ред.), но мы его не видим и даже не видим каких-то общих
заявлений по единому списку». Поэтому, «конечно же, в поражениях оппозиции будет
«виновата» власть», – констатировала Елена Бондаренко (Елена Бондаренко: Оппозиция
чувствует, что проиграет выборы, поэтому заявляет о том, что и закон о выборах
плохой, и округа «нарезают» не так // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9943). – 2012. – 6.04).

***

Засудження колишнього міністра екології до трьох років позбавлення волі за
перевищення службових повноважень іще раз стає пересторогою всім нинішнім і
майбутнім чиновникам – що потрібно діяти за законом. Про це заявив народний депутат,
член парламентської фракції Партії регіонів, перший заступник голови Комітету
Верховної Ради з питань законодавчого забезпечення правоохоронної діяльності
Володимир Олійник,  коментуючи рішення Солом’янського райсуду Києва,  за яким екс-
міністр екології Георгій Філіпчук був засуджений за перевищення влади і посадових
повноважень під час укладення угоди з юридичною фірмою про надання Мінприроди
консультацій під час розгляду спору в міжнародних юридичних інститутах з приводу
розірвання угоди, укладеної між урядом і компанією Vanco International ltd. про розробку
шельфу Чорного моря.

«Відповідно до вимог ст. 19 Конституції України встановлюється правовий порядок
у державі – ніхто не може бути примушений робити те, що не передбачено
законодавством, а органи державної влади та місцевого самоврядування, їх посадові особи
зобов’язані діяти лише на підставі, в межах повноважень та у спосіб, що передбачені
Конституцією та законами України. Так от у даному випадку відбулося перевищення
службових повноважень, і суд встановив цей факт та дав йому правову оцінку, визнаючи
колишнього міністра винним», – пояснив Володимир Олійник.

«Це ще раз свідчить про те,  що ті,  хто перебувають на високих посадах,  завжди
мають пам’ятати: не можна перевищувати повноваження і не можна самочинно
привласнювати собі повноваження, не передбачені законом», – наголосив народний
депутат.

Володимир Олійник також зауважив, що в даному випадку перевищення службових
повноважень колишнім міністром екології призвело до збитків державі.

«Дії колишнього міністра призвели до того, що державі були нанесені збитки, були
порушені національні інтереси», – заявив він (Володимир Олійник: Засудження
колишнього міністра екології за перевищення службових повноважень служитиме
пересторогою всім чиновникам // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9939). – 2012. – 6.04).

***

Знизити ціни на ринку житла можна за рахунок прозорого надання земельних
ділянок забудовникам і підведення необхідних інженерних мереж на майданчик забудови.
Таку думку висловив народний депутат України, член парламентської фракції Партії
регіонів, заступник голови Комітету ВРУ з питань будівництва, містобудування і
житлово-комунального господарства та регіональної політики Ігор Лисов.

«На сьогодні можна до 30  %  знизити ціни на існуючому ринку лише за рахунок
застосування ефективних проектів, прозорого надання земельних ділянок і підведення
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енергоносіїв на майданчик забудови. А якщо прибрати звідти ще й нарахування
нормативів, якими на свій розсуд користується місцева влада, то ціни на житло можна
буде ще зменшувати», – сказав І.Лисов.

За його словами, сьогодні в законодавстві існують норми відрахувань пайової участі
на житло, які не мають перевищувати 4 % від експертної кошторисної вартості і 10 % на
інші об’єкти нерухомості. «Без додаткових поборів місцевих органів влади», – додав він.

Водночас І.Лисов зауважив, що держава та монополісти повинні забезпечити подачу
на майданчик забудови всіх необхідних інженерних мереж.

«Що стосується доступного житла, звісно, держава має взяти на себе частину витрат,
до яких входять відрахування пайової участі, а також позамайданчикові мережі. І далі
необхідно будувати житло економічного класу.  Це означає,  що у квартирах все має
відповідати нормативам, а кількість площ загального користування необхідно
скорочувати. Тобто не треба будувати багатоповерхові будинки, де площ загального
користування до 30 %. Оптимальними є будинки до 10 поверхів, де площ загального
користування – від 7 до 12 %. Це, безперечно, зменшить вартість квадратного метру», –
додав парламентарій (Ігор Лисов: Ринкову вартість житла в Україні можливо
зменшити на 30 % // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9968). – 2012. – 7.04).

***

Проект змін до законодавства має на меті заборонити примусове виселення
власників житла і членів їх сімей у випадку,  якщо це їх єдине житло.  Таким чином
держава захищає інтереси громадян, які опинилися у складній житловій ситуації. Таку
думку висловив народний депутат України, член парламентської фракції Партії
регіонів, заступник голови Комітету ВР з питань будівництва, містобудування і
житлово-комунального господарства та регіональної політики Ігор Лисов.

«100 % необхідно займатися соціальним захистом незабезпечених верств населення.
Я вважаю, що єдине житло не повинно бути об’єктом торгу або застави. Тут досить
складно ввести врегулювання, але тим не менш, поки в нашій країні дуже низький
прожитковий мінімум,  потрібно щоб держава втрутилася та лобіювала інтереси на
користь власника єдиного житла», – зазначив І. Лисов (Ігор Лисов: Примусове виселення
власників житла та членів їхніх родин необхідно заборонити // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9973).  –
2012. – 8.04).

***

Стимулювати роботодавців легалізувати робочі місця можна через посилення
відповідальності за порушення цієї норми. Таку думку висловив народний депутат
України, член парламентської фракції Партії регіонів, голова підкомітету з питань
соціального захисту та соціальних гарантій, рівня життя й повернення заощаджень
населенню Комітету ВР з питань соціальної політики та праці Олександр Стоян.

За його словами, передусім в тіні перебувають люди, які працюють у приватних
домогосподарствах – прибиральниці, покоївки, садівники, охоронці, а також реалізатори
на ринках.

«Ці люди не оформлені на роботу, і вони отримують абсолютно чорну зарплату, а це
відсутність надходжень до бюджету та до соціальних фондів.  Тому,  безумовно,  треба це
робити (легалізувати ринок праці – Ред.). Передусім треба посилити відповідальність
роботодавця за людей,  яких він наймає на роботу.  Наприклад,  ввести великі штрафи»,  –
сказав О. Стоян.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9968
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9973
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Він також зазначив, що для виявлення таких порушень мають існувати спеціальні
служби, інспекції.

«Наприклад виявляють, що у когось на дачі працює ціла бригада людей, які зводять
будинок і вони ніде не оформлені.  А таких величезна кількість.  І треба вживати заходів
щодо відповідальності за це», – додав він.

Крім того,  парламентарій висловив переконання в тому,  що необхідно приймати
новий Трудовий кодекс (Олександр Стоян: Необхідно посилити відповідальність
роботодавців за неоформлених працівників // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9970). – 2012. – 8.04).

***

Табачные кампании не понесут убытков из-за введения в Украине полного запрета
на рекламу табака и табачных изделий.

Об этом сообщил народный депутат от КПУ, председатель межфракционного
депутатского объединения «За будущее без курения» Евгений Царьков.

По его словам, он лично обсуждал вопрос возможных убытков с одним из топ-
менеджеров табачной компании, имеющей филиал в Украине.

Политик констатировал,  что как бы это парадоксально не было,  но полный запрет
рекламы табака не нанесет убытков компаниям. Е. Царьков пояснил, что запрет рекламы
сократит доход компании на 6–10 млн грн.

Однако,  по его словам,  компания экономит такую же сумму на том,  что не
размещает рекламу. «Закон запрещает им рекламировать свою продукцию. У них остается
еще и дисконт в 7–10 млн грн», – отметил нардеп.

Он также добавил, что многие табачные компании и медиа-холдинги выступают с
заявлениями о том, что если сократятся продажи сигарет или же вырастут цены – то
кампании понесут дополнительные убытки и поступления в бюджет уменьшатся. Тем не
менее, политик подчеркнул, что это неправда, так как осознано курящий человек, все
равно будет покупать эту продукцию и акцизный сбор будет поступать.

От таких действий, по его словам, пострадает не бюджет, а «супер прибыль»
табачных компаний (Табачные компании не понесут убытков от запрета рекламы
сигарет – коммунист // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/ekonomika/20120405_tabachnyie-kompanii-ne-
ponesut-ubyitkov-ot-zapreta-reklamyi-sigaret-kommunist). – 2012. – 5.04).

***

Система противоракетной обороны несет угрозы для Украины. Такое мнение
выразил народный депутат Украины от КПУ Евгений Царьков.

По словам коммуниста, те, кто планируют разместить ПРО, не станут воевать с
Ираном и Северной Кореей.

«Встает вопрос: против кого это? Украина – это страна с огромным потенциалом
земли, Россия имеет большой потенциал нефти, газа и полезных ископаемых. Поэтому не
нужно открывать Америку в том, что система ПРО, прежде всего, несет угрозы для
Украины», – подчеркнул Евгений Царьков.

Коммунист отметил, что Украина уже сдала шельф Черного моря Румынии.
По его словам, Румыния является членом НАТО, соответственно, для защиты своих

интересов эта страна на расстоянии чуть более 100 км от Одесской области, уже сегодня
расположила свои военные корабли.

«В связи с этим возникает вопрос: против кого эту систему хотят построить. Вы
думаете, что они выделяют деньги, чтобы защитить Украину от иранских или
северокорейских ракет? Это – чушь!» – отметил Евгений Царьков (Евгений Царьков:

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9970
http://www.golosua.com/ru/main/article/ekonomika/20120405_tabachnyie-kompanii-ne-ponesut-ubyitkov-ot-zapreta-reklamyi-sigaret-kommunist
http://www.golosua.com/ru/main/article/ekonomika/20120405_tabachnyie-kompanii-ne-ponesut-ubyitkov-ot-zapreta-reklamyi-sigaret-kommunist
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Система ПРО несет угрозы для Украины // Компартія України
(http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-sistema-pro-neset-ugrozy-dlya-ukrainy/). – 2012. – 5.04).

***

6 квітня у Міністерстві соціальної політики та праці України відбулася нарада щодо
надання сільським журналістам права на безкоштовне житло, опалення і освітлення.
Підняв це питання народний депутат України, перший секретар Сумського обкому
КПУ Володимир Даниленко.

Під час наради з’ясувалося, що вже чотири роки ці державні субсидії не надавалися.
Хоча працівникам сільських ЗМІ крівля над головою та побутові послуги гарантуються
згідно Закону України «Про державну підтримку засобів масової інформації та соціальний
захист журналістів».

Оскільки середній розмір субсидії по Україні дорівнює приблизно 150 грн, то для
належного виконання норм Закону потрібно 1  млн 350  тис.  грн,  що не складає великого
навантаження на Державний бюджет України.

На нараді лунали пропозиції відкласти вирішення цього питання до наступного року.
У 2013 р. Кабінет Міністрів України повинен внести до Верховної Ради України
законопроект щодо унормування усіх субвенцій у державі з врахуванням доходів
громадян.

Проте Володимир Даниленко таку пропозицію не прийняв. Тож, він розробить
відповідний законопроект зі змінами до Бюджетного кодексу України та Закону України
«Про державну підтримку засобів масової інформації та соціальний захист журналістів»
та з урахуваннями пропозицій Держкомітету телебачення і радіомовлення України. У
травні внесе його до Верховної Ради України з умовою набуття чинності цього проекту з
2013 р. (З ініціативи Володимира Даниленка у Мінсоцполітики відбулася нарада щодо
надання пільг сільським журналістам // Компартія України (http://www.kpu.ua/z-
iniciativi-volodimira-danilenka-u-minsocpolitiki-vidbulasya-narada-shhodo-nadannya-pilg-
silskim-zhurnalistam/). – 2012. – 6.04).

***

Главным внешним источником денег для экономики Украины являются не МВФ и
иностранные инвесторы, а украинские труженики, работающие за рубежом. Поэтому,
нужно не антинародные реформы проводить, выпрашивая очередную «дозу» у
кредиторов, а создавать нормальные условия труда в стране для ее граждан.

Так народный депутат Украины, первый секретарь Харьковского обкома КПУ
Алла Александровская прокомментировала официальные данные НБУ о том,  что «в
2011 г. украинские гастарбайтеры и другие лица перечислили из-за рубежа в Украину
валюты на сумму 7 млрд. дол., причем суммы переводов постоянно растут».

«Между тем, прямых инвестиций в прошлом году было не намного больше –
7,2 млрд, – отметила Алла Александровская. – Эти данные свидетельствуют о том, что
основным внешним источником денег для госбюджета является не МВФ, с его
губительными антисоциальными требованиями, и даже не иностранные инвесторы, а
трудовой украинский народ, который, из-за отсутствия условий труда на родине, уезжает
работать за границу».

Из этого, по словам народного депутата, следуют несколько очевидных выводов.
«Во-первых, украинцы – трудоспособный народ. Эти 7 млрд дол., которые они
перечислили в Украину, – весомое тому доказательство, – объясняет Алла
Александровская. – А значит, украинской власти нужно развивать национальное
производство, и тем самым обеспечить наших граждан нормальными условиями труда –
рабочими местами и достойной зарплатой. Вместе с полномасштабной борьбой с

http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-sistema-pro-neset-ugrozy-dlya-ukrainy/
http://www.kpu.ua/z-iniciativi-volodimira-danilenka-u-minsocpolitiki-vidbulasya-narada-shhodo-nadannya-pilg-silskim-zhurnalistam/
http://www.kpu.ua/z-iniciativi-volodimira-danilenka-u-minsocpolitiki-vidbulasya-narada-shhodo-nadannya-pilg-silskim-zhurnalistam/
http://www.kpu.ua/z-iniciativi-volodimira-danilenka-u-minsocpolitiki-vidbulasya-narada-shhodo-nadannya-pilg-silskim-zhurnalistam/
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коррупцией и плотной работой по выведению украинского бизнеса из тени это обеспечит
украинский бюджет большими налоговыми поступлениями».

Во-вторых, как отмечает Алла Александровская, то, что украинские рабочие
вкладывают в экономику страны не меньше денег,  чем инвесторы и кредиторы,
подтверждает неэффективность сотрудничества украинской власти с МВФ. «Кроме этого,
за один только 2011-й год украинские рабочие перечислили из-за границы больше денег,
чем бюджет получил от повальной приватизации госсобственности за все последние
20 лет (всего 5 млрд дол. – Ред.), – заметила депутат-коммунист. – Нужно немедленно
прекратить заимствования денег у МВФ, требующего от украинской власти сокращать
социальные выплаты и повышать цену на газ для населения. Нужно остановить
повальную приватизацию государственной собственности. Коммунисты неоднократно
призывали власть начать масштабную национализацию крупных, стратегических,
табачных и алкогольных предприятий, которые должны стать донорами госбюджета».

«Украинской власти необходимо срочно ратифицировать соглашение о вступлении в
зону свободной торговли СНГ и начать, наконец, конструктивный диалог о вступлении в
Таможенный союз, – констатировала Алла Александровская. – Вступление в ЗСТ
Евросоюза невыгодно для Украины. Оно приведет лишь к краху целых отраслей и
усугублению кризиса в стране – это факт, подтвержденный экспертными оценками,
научными исследованиями и объективными предпосылками. Коммунисты неоднократно
предостерегали власть и общественность, что вступление в ЗСТ с ЕС превратит нашу
страну в сырьевой придаток Европы и рынок сбыта дешевых, низкокачественных товаров
Евросоюза, которые наводнят украинские прилавки и уничтожат украинского
производителя».

Депутат-коммунист подчеркнула, что все вышеперечисленные шаги позволят
залатать дыры в государственном бюджете и вывести Украину из экономического
кризиса.

Украинских граждан депутат-коммунист призвала не оставаться равнодушными к
своим же правам и интересам,  и проголосовать на грядущих парламентских выборах за
Компартию:  «Чем больше депутатов КПУ будет в Верховной Раде,  тем эффективнее мы
сможем защищать интересы людей труда. Мы приложим все усилия, чтобы обеспечить
украинский народ рабочими местами, достойной зарплатой, доступными ценами на
продукты и коммунальными тарифами. Мы не дадим олигархическим партиям принимать
антинародные законы и проводить свои либеральные реформы –  повышать пенсионный
возраст, распродавать госсобственность и украинский чернозем, и так далее» (Алла
Александровская: Главный внешний источник денег для экономики страны – не МВФ,
а украинцы, работающие за рубежом // Компартія України (http://www.kpu.ua/alla-
aleksandrovskaya-glavnyj-vneshnij-istochnik-deneg-dlya-ekonomiki-strany-ne-mvf-a-
ukraincy-rabotayushhie-za-rubezhom/). – 2012. – 6.04).

***

Компартия требует отправить Тигипко в отставку и принять разработанный ею
законопроект о налоге на роскошь

Вице-премьеру, министру соцполитики Сергею Тигипко пора уже прекратить давать
популистские обещания, которые он не может или не хочет реализовать. Об этом заявил
народный депутат Украины фракции КПУ Сергей Гордиенко.

Как известно, социальный министр пообещал, что его ведомство при принятии
закона о налоге на богатство будет настаивать на налогообложении не только дорогой
недвижимости и авто, но и предметов роскоши. Однако, новый законопроект уже
подготовил Минфин.

«У нас немного разное видение с Министерством финансов... Мы будем настаивать
на том, чтобы, во-первых, облагались налогом не только недвижимость, не только
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транспортные средства, но и роскошь. Мы говорим о дорогих предметах... Но это чисто
техническая дискуссия», – отреагировал Тигипко, добавив, что данный законопроект не
коснется среднего класса.

Между тем, Сергей Гордиенко убежден, что обещания Тигипко так и останутся
обещаниями. «Сергей Леонидович уже успел набить руку и в популизме, и в превращении
социальных и экономических программ государства в бизнес-проекты, приносящие ему
дивиденды.  Я уверен,  что тема введения налога на роскошь будет им использоваться
вплоть до выборов, а затем он про нее забудет», – отметил он.

Кроме того,  парламентарий напомнил,  что идея ввести налог на роскошь
принадлежит Компартии Украины и была озвучена задолго до того, как «эта светлая
мысль посетила голову Тигипко».

«Когда мы два года назад говорили об этом налоге, на нас шикали или попросту
игнорировали. Но когда партия власти и ее новоиспеченный член – Сергей Тигипко –
начали стремительно терять рейтинг, правительство заговорило об этой инициативе. А в
том виде, в котором вице-премьер предлагает, принимать эту инициативу нельзя налог на
роскошь. Сергей Леонидович говорит, что его законопроект не коснется среднего класса.
Тут я согласен, ведь среднего класса в Украине уже нет. Его уничтожили такие вот
реформаторы. В нашем государстве есть только или чрезмерно богатые, или слишком
бедные. Богатых налог не затронет, поскольку и сам Тигипко отнюдь не инженер с
зарплатой в 3 тыс. грн, а вот по бедным социальный министр пройдется катком», –
считает Сергей Гордиенко.

Компартия Украины настаивает: таким «менеджерам» не место в правительстве. «В
правительстве должны работать профессионалы, но не олигархи, которые пекутся лишь о
том, как набить карманы. А налог на роскошь рассчитан на капиталистов, а не простых
гражданам. Именно поэтому нужно принимать законопроект, который был разработан
Компартией Украины», – заявил народный депутат (Социального премьера просят в
отставку // Горожанин
(http://www.gazeta.dp.ua/read/socialnogo_premera_prosyat_v_otstavku). – 2012. –5.04).

***

Спикер Владимир Литвин в ходе встречи с послом Италии в Украине Фабрицио
Романо отметил, что не разделяет прогнозы о возможности использования админресурса
для фальсификации результатов парламентских выборов.

По словам Литвина, представители как власти, так и оппозиции считают это
нереальным.

Руководитель парламента также отметил, что использование админресурса
невозможно и ввиду присутствия в избирательных комиссиях представителей разных
политических партий. Кроме того, по его словам, в соответствии с законодательством все
избирательные материалы – документы и бюллетени, – подлежат пожизненному
хранению. «Человек, зная, что могут проверить и пересчитать, десять раз подумает,
предпринимать ли ему неподобающий шаг», – сказал Литвин.

В то же время он заявил, что его «очень волнует ситуация, которая может сложиться
перед выборами, когда будут пытаться разделить страну». По его словам, призывы «кто не
с нами, тот с властью» повлекут негативные последствия. «Никаких оттенков, только
черное и белое, а это конфликт. Этого допустить нельзя», – сказал он.

В этом контексте Литвин призвал начать диалог в парламенте. По его словам,
Верховная Рада –  это «наиболее мощная площадка и наилучшие возможности»,  и ее не
надо разрушать, поскольку с парламентской трибуны депутаты будут «обращаться к
народу, декларировать свою линию, давать свои оценки, критиковать». «Но надо еще и
работать», – отметил он. (Литвин: админресурс на выборах невозможен // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/04/03/144203_litvin_adminresurs_viborah.html). – 2012. – 3.04).

http://lb.com.ua/
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***

Просуваючи товари національного виробника на зовнішні ринки, керівництво
держави повинно підтримати експортерів за всіма напрямками їхньої діяльності. Про це
заявив народний депутат України, заступник Голови парламентської фракції Партії
регіонів Анатолій Кінах.

«Українська економіка за своїм змістом та структурою галузей орієнтована на
експорт. 50 % національного ВВП формують саме експортери. Зважаючи на те, що
Україна інтегрується в світовий економічний простір, керівництво нашої держави повинно
вдосконалити всі методи просування і захисту національних інтересів», – зазначив він.

За словами парламентарія, інтеграція України у світовий економічний простір робить
вітчизняну економіку більш відкритою. «Паралельно зростає також і конкуренція. І
досягти бажаних результатів можна лише об’єднавши політичні, дипломатичні та
економічні зусилля», – додав політик.

На переконання А. Кінаха, Україна повинна розробити дуже серйозну,
довгострокову експортну політику з реалізації власного потенціалу, спираючись при
цьому на економічний патріотизм, уміння захищати національні економічні інтереси,
внутрішній ринок», – резюмував депутат (Анатолій Кінах: Експортна політика
України повинна базуватися на захисті національних економічних інтересів //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9834). – 2012. – 2.04).

***

Партия «Батьківщина» будет адекватно реагировать на политические преследования.
Так «бютовец» Андрей Шкиль прокомментировал проверку правоохранительными
органами информации о незаконном выделении квартир журналистам Александром
Турчиновым во время пребывания на должности главы СБУ.

«Это беспредел нынешнего режима. Они хотят посадить в тюрьму всех, начиная с
лидеров оппозиции и журналистов. Они бы с удовольствием пересажали весь украинский
народ, только бы деньги платили и не портили их счастливое будущее», – заявил депутат.

По словам депутата, у инициаторов этого процесса нужно спросить, почему именно
сейчас встал такой вопрос по Турчинову.

«Раньше они считали, что сильнее и так победят. Сейчас видят, что рейтинг падает,
поэтому нужно немедленно находить причины для продолжения политического
преследования оппозиции. Накануне выборов он становится жестче по понятным
причинам», – отметил Шкиль («Бютовцы» обещают адекватно реагировать на дело
против Турчинова // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/byutovtsy-
obeshchayut-adekvatno-reagirovat-na-delo-protiv-turchinova). – 2012. – 4.04).

***

Звинувачення на адресу Юлії Тимошенко стосовно начебто її причетності до
вбивства Щербаня,  справи ЄЕСУ,  є виключно технологією влади для розправи із
політичним конкурентом.

Про це на прес-конференції у Львові заявив народний депутат фракції «БЮТ-
Батьківщина», голова Комітету Верховної Ради з питань законодавчого забезпечення
правоохоронної діяльності Віктор Швець.

«Безпідставність цих звинувачень підтверджена рішеннями судових органів і
України, і США, в тому числі – і Верховним судом України», – наголосив він.

http://4vlada.net/partii-lidery/byutovtsy-obeshchayut-adekvatno-reagirovat-na-delo-protiv-turchinova
http://4vlada.net/partii-lidery/byutovtsy-obeshchayut-adekvatno-reagirovat-na-delo-protiv-turchinova
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За словами Віктора Швеця, рішення у справі про вбивство Щербаня апеляційний суд
виніс ще в 2003 р., і в жодних процесуальних документах Ю. Тимошенко не згадувалася
як особа, причетна до цієї справи.

Народний депутат повідомив, що його шокувала заява Генпрокурора В. Пшонки про
те,  що справи проти Ю.  Тимошенко щодо ЄЕСУ були закриті в результаті тиску
Президента В.  Ющенка. Він наголосив, що на момент закриття справи Тимошенко ще не
була Прем’єр-міністром України;  крім того,  на той час уже були судові рішення,  які
підтверджували незаконність порушення цих справ.

«Законність закриття цих справ підтвердив Верховний Суд України», – зазначив
В. Швець і продемонстрував витяг з відповідного судового рішення.

«Що стосується заяв нинішнього голови Верховного суду України Петра Пилипчука
про те, що такого рішення не було, то це є відвертою маніпуляцією», – сказав Швець.

Також народний депутат продемонстрував рішення суду США, що було винесено у
червні 2004 р. і яким було повністю відхилено підозри в причетності ЄЕСУ і Юлії
Тимошенко до діяльності Павла Лазаренка.

«Увесь світ зрозумів, що всі ці справи – це виключно технологія влади для боротьби
зі своїми політичними опонентами.  Дуже прикро,  що влада використовує для цього саме
механізм правоохоронних органів», – заявив Віктор Швець (Віктор Швець:
Безпідставність звинувачень проти Юлії Тимошенко доведена і в українських, і в
американських судах // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10511.html). – 2012. – 6.04).

***

Партия Регионов проиграет на парламентских выборах в Украине.  Такое мнение
высказал нардеп от «БЮТ-Батьківщини» Андрей Сенченко.

«То, что ПР не выиграет выборы, это очевидно. То, что они будут всячески
шельмовать – это тоже очевидно. А все остальное будет зависеть от качества кандидатов.
Я считаю, что сегодня объединенная оппозиция подошла к вопросу очень серьезно.
«Фронт Змін»  вместе с «Батьківщиной»  имеет право взаимного вето:  если у них есть
претензии к кандидату, который идет от «Батьківщини» в объединенный список, то эта
кандидатура снимается; если у нас есть претензии к кандидату от «Фронта Змін», и есть
достаточно обоснованная информация о каких-то неблаговидных делах, то кандидатура
будет сниматься. Я считаю, что это очень серьезная фита», – отметил он.

«Дальше все будет зависеть от общества, потому что каких бы самых лучших ни
избирали во власть, если мы с вами, как граждане, будем всегда помнить, что мы не
одноразовые, и наши функции и право не только прийти и проголосовать, а у нас есть
право требовать от тех, кого мы избрали, и контролировать – то от этого будет зависеть,
насколько власть будет прислушиваться к нуждам людей и насколько политики будут
последовательны», – подытожил Сенченко (Судьба парламентских выборов зависит от
качества кандидатов – эксперт // From-UA. Новости Украины (http://www.from-
ua.com/news/55f146b3c5f13.html). – 2012. – 9.04).

***

Если судить по победными реляциями Министерства финансов, в Украине должен
происходить настоящий экономический бум, поскольку, по официальным данным, за
первые два месяца 2012 г. по сравнению с аналогичным периодом прошлого года
поступления налога от прибыли увеличились на 1,75 млрд. грн (или на 18,1 %). Об этом
заявил народный депутат от партии «Наша Украина» Виктор Матчук.

http://byut.com.ua/news/10511.html
http://www.from-ua.com/
http://www.from-ua.com/news/55f146b3c5f13.html
http://www.from-ua.com/news/55f146b3c5f13.html
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«Однако ознакомление с показателями социально-экономического развития
Украины за январь-февраль нынешнего года оснований для такого оптимистического
вывода не дает», – подчеркнул В. Матчук.

«Так,  индекс промышленного производства,  действительно,  вырос,  но никак не на
двузначный показатель,  а лишь на 2  %.  И при этом объем продукции
сельскохозяйственного производства возрос на 0,4 %, а в строительстве вообще упал на
0,5 %, тогда как в области грузовых перевозок – на 0,6 %», – привел цифры депутат.

«Итак, беспристрастный вывод может быть только один: пока мы не имеем никаких
экономических оснований для существенного увеличения поступлений от налога на
прибыль. Власть просто прессует украинский бизнес, фактически вынуждая его оплатить
предвыборные обещания Партии регионов по «покращенню життя», – резюмировал
Матчук (Власть прессует бизнес, заставляя его оплатить «обещалки» Януковича, –
В. Матчук // Главное (Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n98437). – 2012. – 3.04).

***

«Кличко и его партия –  одна из немногих оппозиционных сил,  которая может
собирать голоса у обоих основных украинских электоральных полях, т.е. на
украинокультурной и русскокультурных. Такое мнение высказал народный депутат
Олесь Доний, комментируя решение партии «Удар» самостоятельно участвовать в
выборах Верховной Рады.

«Нужно технологически смотреть на возможности оппозиции взять большинство на
следующих парламентских выборах. В этом плане абсолютно правильный и
справедливый шаг по объединению «Батькивщины» и «Фронту Змiн», у которых
электоральные поля фактически совпадают, они рассчитанны прежде всего на национал-
демократический электорат. Понятно, что более мелкие партии этого спектра
приобщаются к этим двум основным политическим силам», – считает политик.

Что касается партии «Удар», то Доний считает, что у этой партии «немного другое
электоральное поле». «Как ни странно, но Кличко и его партия – одна из немногих
оппозиционных сил, которая может собирать голоса в обоих основных украинских
электоральных полях, т.е. в украинокультурном и русскокультурном», – уверен народный
депутат.

«В частности, «Удар» может рассчитывать на голоса избирателей, которые
разочаровались в «Сильной Украине» после ее слияния с Партией регионов. Ведь это не
электорат ПР, но, с другой стороны, они не готовы голосовать за национал-
демократические партии. Поэтому с технологической точки зрения вполне возможно, что
для «Удара» будет целесообразно идти самостоятельно. Тем более, что в отличие от
других политических сил, «Удар» по социологии достаточно уверенно преодолевает 5-
процентный проходной барьер в ВР», – отметил политик.

«Я не вижу никаких серьезных оснований,  чтобы можно было говорить о расколе в
оппозиции. Кличко достаточно четко озвучил свою позицию. Мне, например, было очень
приятно видеть его на суде Юрия Луценко», – отметил Доний (Доний считает, что
Кличко отнимет голоса и у власти,  и у оппозиции //  ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-85929.html). – 2012. – 3.04).

***

Народный депутат Тарас Чорновил критически оценивает возможности
объединенной оппозиции, поскольку у всех есть свои амбиции.

«Яценюк после тезиса об объединении самостоятельным быть уже не может – его
все воспринимают в «общем» контексте. Он понимает, что для него вопрос очень
двусмысленный: особенно если выпустят Тимошенко, он потеряет все, а его проект
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растворится очень быстро. Теперь количество голосов, которые они получат хоть вместе,
хоть отдельно, отличаться будет очень мало, поэтому, очевидно, объединение произойдет.
«Свобода», наверное, в последний момент всех сдаст – на всех округах Западной Украины
выставит своих кандидатов», – сказал Чорновил.

По словам депутата, Арсений Яценюк планирует стать Президентом Украины.
«Капитализировать свои амбиции и все. Яценюк – второй Тигипко. Тот так же

капитализировал все, куда входил.
Последняя его инвестиция – в будущее премьерство. Будет ли это капитализация в

виде политической карьеры, или в виде государственной или финансовой карьеры,
большого значения не имеет. Политика для него не определяющая. У Яценюка немного
больше амбиций: мальчик спит и видит себя Президентом, но ему могут объяснить, что он
немного забывается и для напоминания сделают несколько «актов устрашения». Вот в
Одессе директора завода, входящего в «Фронт Змін», начали прессинговать. Вы же не
думаете, что директор мощного завода в нашей ситуации пошел возглавлять
оппозиционную силу в регионе без согласования наверху?  Ему сказали:  Яценюк –  наш,
все в порядке, но в какой-то момент Яценюк начал показывать, что может быть
непослушным. Директору пришлось бежать из Украины, и бизнес у него забирают», –
заявил Чорновил (Чорновил: Яценюк – второй Тигипко // Флот–2017
(http://flot2017.com/posts/new/chornovil_jacenjuk__vtoroj_tigipko). – 2012. – 4.04).

***

Рішення Конституційного Суду України (КСУ), у результаті якого виборці на
закордонних дільницях зможуть проголосувати тільки за партійні списки, ставить під
сумнів легітимність українських виборів.

Про це заявив народний депутат від Народного Руху України (фракція НУ-НС. –
Ред.) Олександр Чорноволенко.

«Сьогоднішнє рішення КСУ б’є по Україні,  бо порушує виборчі права в Україні,
порушує українську Конституцію», – відзначив політик.

Крім того, говорячи про явище підкупу виборців у нашій державі, Чорноволенко
наголосив, що спроби дати хабар суттєво впливають на результати виборів.

«Не можна казати, що хабар ніхто брати не буде. Навіть якщо його брати не будуть,
то це все рівно суттєво впливає на моральний клімат у суспільстві», – сказав нардеп.

За його словами, у цій ситуації немає значення, чи змінився виборець чи ні.
«Адже не змінились ті,  хто хоче бути обраним.  Ми закликаємо людей,  яким

пропонують хабар, не брати його і не голосувати за тих, хто дає цей хабар», – підкреслив
рухівець.

«Сам хабар вже закладається як у державному бюджеті 2012 р., так і у міському
бюджеті Києва. І це мільйони гривень», – додав Чорноволенко (В опозиції просять людей
на виборах не продаватись за хабарі // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/v-opoziciji-prosjat-ljudei-na-viborakh-ne-
prodavatis-za.html). – 2012. – 6.04).

***

Народний депутат України, заступник голови політичної партії «Україна –
Вперед» Євген Суслов припускає, що ув’язнення лідера ВО «Батьківщина» Юлії
Тимошенко вигідне не тільки чинній владі.

«Ще півроку тому я б відповів, що тільки влада зацікавлення в ув’язненні
Тимошенко. Зараз починаю задумуватися, що не тільки», – зазначив політик.

http://flot2017.com/posts/new/chornovil_jacenjuk__vtoroj_tigipko
http://www.nru.org.ua/news/single/article/v-opoziciji-prosjat-ljudei-na-viborakh-ne-prodavatis-za.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/v-opoziciji-prosjat-ljudei-na-viborakh-ne-prodavatis-za.html
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За його словами, після ув’язнення Тимошенко в партії почалися «прихватизаційні»
процеси Олександром Турчиновим. Тому, нині, натякнув Суслов, ув’язнення Тимошенко
може бути вигідне й самим «бютівцям».

Свій вихід з фракції БЮТ він пояснює неможливістю працювати з людьми, котрі
починають застосовувати подвійні стандарти та зневажати цінності, навколо яких раніше
об’єднувались: «Після того, як в сумнівний спосіб, без відома Юлії Тимошенко, з посади
керівника фракції БЮТ у Верховні Раді був зміщений Кириленко, який вмів об’єднувати
всіх, в партії почалися «прихватизаційні» процеси», – сказав Є. Суслов (Євген Суслов
припускає, що ув’язнення Тимошенко вигідно не тільки владі // Агенція новин
Фirtka.if.ua (http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=18976). – 2012. – 30.03).

Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

Депутаты Алупкинского городского совета выразили недоверие мэру Виктору
Толстоногу (Партия регионов) и досрочно прекратили его полномочия.

За такое решение проголосовало абсолютное большинство депутатов, которые
принимали участие во внеочередной сессии – 28 из 29, сообщил сотрудник секретариата
горсовета. Всего в горсовете – 30 депутатов.

Сам Толстоног сейчас, по неофициальным данным, находится на больничном.
Сейчас обязанности мэра Алупки исполняет секретарь горсовета Павел Постников (ПР).

3 марта в городе прошел митинг с требованием отставки мэра.
Ранее алупкинцы обратились к Президенту Украины Виктору Януковичу и

депутатам горсовета с открытым письмом, где требовали отправить Толстонога в
отставку, в частности, возмущение горожан вызвало узаконивание самовольно
выстроенной в охранной зоне Воронцовского парка гостиницы на бывших землях
детского противотуберкулезного санатория «Шахтер» (Депутаты Алупки выразили
недоверие мэру-регионалу // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/106531.html). – 2012. – 3.04).

***

30 марта севастопольские коммунисты, представители общественных организаций и
жители города пришли с красными знаменами под стены Нахимовского районного совета,
чтобы поддержать проект решения, вынесенного на пленарное заседание фракцией
«Коммунисты Севастополя»  «Об обращении депутатов Нахимовского районного в
г. Севастополе Совета к Президенту Украины В. Ф. Януковичу и Председателю
Верховной Рады Украины В.  М.  Литвину в связи с действиями радикальных
националистических сил, направленных на раскол общества Украины».

Перед собравшимися выступили: автор проекта, член городского комитета КПУ,
депутат Нахимовского районного Совета Антонюк Н. Е., секретарь городского комитета
КПУ, депутат городского Совета Кияшко Р. В., член городского комитета КПУ, член
Союза советских офицеров Мингазов Г. Х., член городского комитета КПУ, депутат
Гагаринского районного Совета Крылов И. С., представители городской громады.

Выступавшие отметили, что в стране усиливается националистический беспредел:
во многих городах и селах Западной Украины за счет бюджета установлены памятники и
всеми способами героизируются Степан Бандера, Роман Шухевич, вояки кровавой
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дивизии СС «Галичина», а памятники, прославляющие героизм советских воинов-
освободителей Украины от гитлеровских оккупантов оскверняются и сносятся, воякам
ОУН-УПА увеличиваются пенсии за счет местного бюджета на 500 грн в месяц, а у
ветеранов и детей войны – остаются низкими, происходит переименование улиц, носящих
имена героев войны и труда, звучат призывы, направленные на раскол общества.

Пикетчики обратились к проходящим в зал заседания депутатам поддержать этот
проект решения, так как он выражает мнение подавляющего большинства жителей
города-героя, скандировали «Фашизм не пройдет!».

Настойчивость фракции коммунистов увенчалась успехом: проект решения был
принят (Севастопольские коммунисты провели пикетирование сессии райсовета //
Компартія України (http://www.kpu.ua/sevastopolskie-kommunisty-proveli-piketirovanie-
sessii-rajsoveta/). – 2012. – 4.04).

***

7 апреля 2012 г состоялось совещание первых секретарей городских и районных
комитетов Коммунистической партии Украины АР Крым.

Открыл и вёл совещание первый секретарь Крымского рескома КПУ
Соломахин О. А., который подвёл итоги работы Крымской республиканской партийной
организации за первый квартал 2012 г. и поставил задачи на предстоящий период.

В работе совещания принял участие председатель контрольно-ревизионной
комиссии Крымской республиканской организации Компартии Украины Семяшкин Р. В.

После совещания секретарей состоялась учёба с инструкторами городских и
районных избирательных штабов, которую провела юрист Крымского рескома КПУ
Маргаритова Е. А. (Состоялось совещание секретарей городских и районных
комитетов КПУ АР Крым // Компартія України (http://www.kpu.ua/sostoyalos-
soveshhanie-sekretarej-gorodskix-i-rajonnyx-komitetov-kpu-ar-krym-2/). – 2012. – 9.04).

Вінницька область

Вінницький осередок «Студентської Свободи» провів інформацій кампанію у
м.  Вінниці «Не співпрацюй з бандитами»,  що відбулась в рамках всеукраїнської акції
«Вставай».

Вінницькі націоналісти поширювали серед учнівської і студентської молоді
Вінниччини інформаційні листівки, де були перераховані кричущі антинародні дії
кримінально-олігархічного режиму Януковича і засуджується політика чинної влади.

Вінницьку молодь закликали активніше відстоювати свої національні та соціальні
права, і приєднуватись до всеукраїнського руху опору антисоціальній і українофобській
політиці режиму Януковича (У Вінниці «Студентська Свобода» провела інформаційну
кампанію «Не співпрацюй з бандитами» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029008/). – 2012. – 2.04).

***

Депутати «Фронту Змін» Вінниччини вирішили дати шанс молодим та амбітним, які
бажають спробувати реалізуватись у політиці.

Конкурс «Помічник депутата» презентував голова фракції «Фронт Змін» в облраді та
керівник обласного осередку політичної партії Сергій Кудлаєнко. Його метою є пошук
активних і цілеспрямованих молодих людей, а також їх підготовка для майбутньої роботи
в органах державної влади та органах місцевого самоврядування

http://www.kpu.ua/sevastopolskie-kommunisty-proveli-piketirovanie-sessii-rajsoveta/
http://www.kpu.ua/sevastopolskie-kommunisty-proveli-piketirovanie-sessii-rajsoveta/
http://www.kpu.ua/sostoyalos-soveshhanie-sekretarej-gorodskix-i-rajonnyx-komitetov-kpu-ar-krym-2/
http://www.kpu.ua/sostoyalos-soveshhanie-sekretarej-gorodskix-i-rajonnyx-komitetov-kpu-ar-krym-2/
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029008/
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«Сьогодні, як ми знаємо, запроваджується практика закріплення за кожним з
обласних депутатів представників студентського парламенту, – відзначає Сергій
Кудлаєнко. – Проте у обласній раді є 132 депутати, а студентів у студпарламенті – 64.
Тому ми хочемо залучити й інших людей, які мають бажання реалізувати себе у
громадській діяльності, набратися досвіду роботи в органах самоврядування. А потім, хто
зна, також стануть депутатами. Ми повинні надати шанс молодим та енергійним проявити
себе, підкреслив депутат обласної ради».

Згідно умов конкурсу буде відібрано 17 переможців віком від 19 до 31 років. Усі
претенденти повинні займати активну життєву позицію та мати бажання дізнатись більше
про роботу органів державного самоврядування.

Наразі окрім обласних депутатів, потребу в помічниках мають також і «депутати-
»фронтовики» у Вінницькому районі та Вінницькій міській раді.

«Кожна влада потребує ротації! – наголосив депутат облради Сергій Пугачов. – А від
того як ми підготуємо молодь сьогодні, залежатиме майбутнє України завтра».

Окрім того, наразі вже прийнято рішення – якщо ініціативних та наполегливих буде
більше – можна розглядати питання про збільшення квот та залучати до участі у проекті
як депутатів від «Фронт Змін» із інших районів області, так і представників будь-яких
політичних сил (Вінницький «Фронт Змін» оголосив конкурс «Помічник депутата» //
«Моя Вінниця» (http://www.myvin.com.ua/ua/news/news_vin/vinpol/13584.html). – 2012. –
3.04).

Волинська область

Cпівпраця між Федерацією настільного тенісу Волині і Луцької міської організації
ПР приносить свої результати

Федерація настільного тенісу Волині разом з Луцькою міською організацією Партії
регіонів 24–25 березня 2012 р. провела ІІІ тур відкритого клубного чемпіонату Волинської
області.

В клубному чемпіонаті прийняло участь 14 команд з різних куточків нашої області, а
також команда з м. Дубно.

Президент Федерації настільного тенісу Волині Панчук В. В., голова Луцької міської
ПР Смоленг В. П. побажали спортсменам успіхів в спортивній кар’єрі та запевнили, що
влада завжди підтримувала і буде підтримувати спортсменів (Cпівпраця між Федерацією
настільного тенісу Волині і Луцької міської організації ПР приносить свої результати
// Волынская областная организация Партии Регионов
(http://www.volynregion.org/news/1487-cpivpratsya-mizh-federatsiyeyu-nastilnoho-tenisu-
volyni-i-lutskoyi-miskoyi-orhanizatsiyi-pr-prynosyt-svoyi-rezultaty.html). – 2012. – 3.04).

***

Кілька актуальних питань політичного і соціально-економічного життя країни
висвітлили під час прес-конференції голова обласної організації політичної партії «Фронт
Змін», депутат Луцької міськради Олександр Пиза і керівник виборчого штабу обласної
організації «Фронту Змін», депутат обласної ради Ігор Гузь. Олександр Пиза насамперед
наголосив, що всі проекти законів, які пропонує опозиція у Верховній Раді, більшість
відкидає. Нині лідер партії «Фронт Змін» Арсеній Яценюк вніс до парламенту
законопроект про імпічмент Президента. Цей законопроект стосується не Януковича, а
будь-кого з Президентів, міг стосуватися і Ющенка, і стосуватиметься майбутніх
президентів

Як повідомив Ігор Гузь, законопроект передбачає, що ініціювати початок процедури
імпічменту Президента може 1/5 конституційного складу Верховної Ради, тобто
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90 депутатів парламенту, обґрунтувавши таку необхідність у письмовому поданні.
Подальша процедура потребуватиме 226 голосів, як це й передбачено Конституцією.

Олександр Пиза заявив на прес-конференції, що сьогодні рівень життя громадян
продовжує знижуватися. Розміри прожиткового мінімуму та мінімальної зарплати,
затверджені Державним бюджетом України на 2012 р., не гарантують задоволення навіть
мінімальних фізіологічних потреб людини. На думку пана Олександра, соціальні
ініціативи Президента не можна реалізувати, не включаючи верстат по друкуванню
грошей, що вже й робиться. Усі міжнародні фінансові інститути перестали давати Україні
гроші, навіть Росія не пропонує ніякої допомоги.

Тому «Фронт Змін»  пропонує в цілому змінити систему соціального захисту та
пенсійного забезпечення. Партія розробила власний пакет законів, які стабілізують
економічну ситуацію і відновлять соціальну справедливість в країні, повідомив Олександр
Пиза. Опозиція пропонує таким чином наповнити бюджет держави: скоротити видатки на
органи державної влади до рівня 2009 р., зменшити фінансування Конституційного Суду,
Генеральної прокуратури та Міністерства внутрішніх справ, скасувати фінансування
спеціального медобслуговування народних депутатів, міністрів, керівників різних рангів,
заборонити «безкоштовні» перельоти високопосадовців спеціальними літаками і
припинити ремонти державних дач та адмінбудинків, заборонити дорогі облаштування
кабінетів для високого начальства.

«Тільки це дасть економію бюджету в понад 10  млрд грн на рік»,  –  підсумував
Олександр Пиза.

На прес-конференції йшлося також про підготовку до майбутніх виборів до
Верховної Ради. Олександр Пиза та Ігор Гузь поінформували про переговори, які ведуть
опозиційні сили,  зокрема,  «Батьківщина»,  «Фронт Змін»,  НРУ,  «За Україну!»  та інші
партії,  які входять до Комітету опору диктатурі (КОД).  Ігор Гузь нагадав про угоду про
спільні дії опозиції в області,  підписану керівниками обласних організацій
«Батьківщини», «Фронту Змін» і «Свободи». Такі ж угоди підписують районні й міські
організації. І вже у переважній більшості також досягнено домовленості про спільні дії на
виборах. Більшість партійців «Фронту Змін» сприймають позитивно єдиний список
опозиції. Водночас керівники обласної організації партії поінформували, що ніяких
рішень по конкретних кандидатах і округах,  в тому числі Володимир-Волинському
округу,  ще не прийнято.  Керівники обласної організації «Фронту Змін»  радили
задуматися, чому Арсенія Яценюка не допускають на телебачення, а, скажімо, Наталія
Королевська перебуває постійно, бере участь у всіляких шоу і біг-борди з її портретами
розміщені по всій країні (Лис В. «Фронт Змін» знає, як захистити українців // Волинь
(http://www.volyn.com.ua/?rub=4&article=1&arch=). – 2012. – 3.04).

***

З ініціативи депутата Волинської обласної ради від Вcеукраїнського об’єднання
«Свобода»  Віталія Собка (священика УПЦ КП)  постійна комісія облради з питань
духовності, релігій, освіти і науки, культури, ЗМІ проведе розширене засідання,
присвячене проблемі поширення в області пияцтва та алкоголізму.

Депутати заслухають інформацію органів виконавчої влади щодо цього питання,
порадяться з представниками громадськості, недержавних організацій, обговорять шляхи
боротьби з негативним явищем, яке знищило багатьох волинян, зруйнувало численні сім’ї
нашого краю.

Тих же, які мають досвід успішного долання «зеленого змія», або конструктивні
пропозиції, пов’язані насамперед не з заборонними заходами, Віталій Собко, як заступник
голови зазначеної комісії, закликає зголошуватися до співпраці з депутатами облради над
вирішенням наболілої проблеми (З ініціативи депутата від ВО «Свобода» Волинська
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облрада розгляне проблеми поширення пияцтва та алкоголізму // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029159/). – 2012. – 8.04).

Дніпропетровська область

31 марта, в преддверии праздника Пасхи, на Днепропетровщине состоялся первый из
запланированных на 2012 г. областной субботник. В нем приняли участие десятки тысяч
представителей Днепропетровской областной организации Партии регионов – депутаты
местных советов всех уровней и активисты ПР.

В Кривом Роге в работах по наведению чистоты и порядка, озеленению территории
всех районов принял участие губернатор, председатель областной организации Партии
регионов Александр Вилкул и активисты Криворожской городской организации ПР.

В Центрально-Городском районе основные работы по благоустройству развернулись
в сквере на площади Освобождения. Представители городской и районной власти
презентовали председателю облгосадминистрации проекты реконструкции данной
площади, проспекта Карла Маркса и очистки реки Саксагань. Александр Вилкул
ознакомился со стендами, посвященными столь важным для города проектам,
поприветствовал работающих на субботнике, а затем принял участие в высадке деревьев.

В Саксаганском районе в сквере Героев Чернобыля губернатора встречали первый
заместитель городского головы Кривого Рога, председатель городской организации
Партии регионов Константин Павлов и представители районной власти. Здесь в работе по
благоустройству участвовали более 300 человек. Александр Вилкул и Константин Павлов
высадили в сквере молодые березки.

«Сегодня прошел первый из пяти субботников, которые запланированы на этот год.
И уже более 100 тыс. жителей области приняли участие в благоустройстве
Днепропетровщины. Убраны территории парков и скверов, появились новые клумбы и
газоны. Также высажено более 7 тыс. деревьев, установлены детские площадки, созданы
3 новых парка. Я благодарю всех своих земляков, участвующих в общем достойном деле.
В нынешнем году мы наметили больше, чем в прошедшем, провести работ по ремонту и
асфальтированию дорог, по благоустройству территорий и высадке деревьев. И все это –
еще одно свидетельство того, что Днепропетровская область развивается!» – сказал
председатель областной государственной администрации.

«Наша партийная организация активно приобщилась к проведению областного
субботника. На территории всех районов Кривого Рога участвует более 3 тыс. наших
партийцев. О том, насколько мы стремимся сделать родной город все чище, краше и
уютнее, свидетельствует пример сквера в Жовтневом районе. В прошлом году нами
проведена реконструкция памятника Богдану Хмельницкому, обновлено асфальтовое
покрытие, обеспечено освещение, установлены скамейки, урны. В этом году, продолжая
участвовать в реализации программы по благоустройству города, наша партийная
организация снова заботится и об этом сквере. Теперь мы занимаемся его озеленением и
уверены в том, что сквер станет комфортным и любимым местом отдыха криворожан», –
сказал заместитель городского головы Кривого Рога.

В Днепропетровске в работах по благоустройству территорий в рамках областного
субботника вместе с председателем облсовета, первым заместителем председателя
областной организации Партии регионов Евгением Удодом приняли участие более
3,5 тыс. активистов Партии регионов. В Днепродзержинске на субботник вышли более
1200 регионалов.

Всего на Днепропетровщине в первом в этом году областном субботнике приняли
участие свыше 41  тыс.  активистов ПР (Александр Вилкул и активисты Партии
регионов приняли участие в областном субботнике // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/oblast/show/9861). – 2012. – 3.04).

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029159/
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***

6 апреля состоялась пресс-конференция «Принципиальные расхождения депутата
областного совета Виктории Шиловой с курсом Партии регионов».

Депутат Днепропетровского областного совета Виктория Шилова сообщила, что она
разошлась с Партией регионов по идеологическим соображениям. «Мои расхождения с
политическим курсом Партии регионов имеют принципиальный и идеологический
характер. В своих действиях я всегда руководствовалась и буду руководствоваться
интересами украинского народа и территориальной общины Днепропетровской области.
Для меня Украина превыше всего. Я всегда выступала против медицинской реформы,
закрытия интернатов и пр. Также я отказалась голосовать в поддержку Министра
образования и науки Украины Дмитрия Табачника. Я сожалею, что в свое время
поддалась на уговоры и приняла сине-белый партийный билет», – сказала она.

Виктория Шилова сообщила, что она намерена сотрудничать с объединенной
оппозицией Днепропетровщины. «Я уже давно чувствовала себя внутренней оппозицией в
этой партии. Сожалею, что в свое время поддалась на уговоры и приняла сине-белый
партийный билет, и приношу за это извинения перед всеми украинцами. Вместе с тем, мне
не стыдно смотреть в глаза людям за то, что я делаю как избранный в округе депутат
областного совета. Я всегда готова отчитываться перед избирателями и пройти любую
люстрационную комиссию.  Понимаю,  что политика –  это командная игра,  и готова к
сотрудничеству с объединенной оппозицией Днепропетровщины», – сказала она
(Принципиальные расхождения депутата областного совета Виктории Шиловой с
курсом Партии регионов // «Новый мост» – Днепропетровск (http://most-
dnepr.info/press-centre/archives/59900.htm). – 2012. – 6.04).

Донецька область

На севере Донецкой области в последнее время заметно активизировался народный
депутат от ПР Денис Омельянович. Вероятно, он уже знает нарезку мажоритарных
округов.

ЦИК еще не определила количеcтво и границы мажоритарных избирательных
округов, но для некоторых депутатов эта информация, похоже, не составляет тайны.
Народный депутат Украины от Партии регионов, генеральный директор ЗАО «АПК-
Инвест», вице-президент хоккейного клуба «Донбасс» Денис Омельянович в последние
месяцы стал проявлять активность в северной части области, а именно в Дружковке и
Константиновке. На парламентских выборах 2002 г. эти два города вместе с
Константиновским районом составляли мажоритарный округ № 51. Вероятно, «нарезка»
округа не претерпит серьезных изменений, так как упоминания о нардепе довольно
избирательны – в основном, из этих городов.

Подтверждением тому может быть пример взаимовыгодного сотрудничества нардепа
и газеты «Дружковский рабочий».

В помещении редакции газеты «Дружковский рабочий»  в ближайшее время
откроется общественная приемная Омельяновича. Теперь для того, чтобы разместить
очередной заказной материал, помощникам депутата не придется ходить далеко.

Другая местная газета, «Дружковка на ладонях» сообщила о том, что в городе в этом
году откроется ледовая арена с искусственным льдом, которая станет тренировочной
базой для хоккеистов. Сооружение ледового дворца оценивается в 30 млн. грн. Очевидно,
что и строительство, и открытие арены станет отличным пиар-поводом для местных
властей и площадкой для раскрутки кандидата в депутаты, о котором большинство
дружковчан ничего не слышали. Вполне вероятно, что подконтрольные власти СМИ

http://most-dnepr.info/press-centre/archives/59900.htm
http://most-dnepr.info/press-centre/archives/59900.htm
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расскажут, что хоккейный стадион строится благодаря усилиям вице-президента ХК
«Донбасс», который по счастливой случайности баллотируется в этом округе. Открытие
арены, безусловно, позитив для города, но власть попытается максимально
конвертировать этот позитив в голоса избирателей. В межвыборные периоды масштабные
объекты почему-то практически не появляются.

Что касается шансов победить в вероятном избирательном округе, то скорее всего
избиратели Константиновки активнее поддержат Омельяновича, чем дружковчане. В
городе расположены производственные мощности компании «Конти», в которой
нынешний депутат работал на руководящих должностях. Кроме того, в городе
традиционно высокие показатели ПР.  А жители Дружковки явно будут не в восторге,
когда узнают, что депутат руководит животноводческим комплексом, рассчитанным на
откорм 300 тыс. голов в год. Дружковчане уже около пяти лет страдают от зловоний
свинокомплекса агрофирмы «Шахтер», который в составе «Шахты им. Засядько»
контролируется нардепом Ефимом Звягильским. Запахи 30-тысячной свинофермы
возмутили жителей Дружковки настолько, что они были готовы перекрывать автотрассу и
железную дорогу в знак протеста. Тогда общественники собрали более 2000 подписей с
требованием привести состояние агрофирмы в соответствие санитарным нормам.
Очевидно, что оппоненты Омельяновича в красках расскажут о животноводческом
бизнесе депутата, и объяснят жителям Дружковки, что голосование за руководителя
свинокомплексов недопустимо. Этот аргумент может лишить кандидата множества
голосов.

Официально избирательная кампания стартует в конце лета. Пока же нам остается
ждать и наблюдать. Наблюдать, как газеты с умилением расскажут о добрых делах
очередного малоизвестного депутата (Островский П. Лояльность пенсионеров
покупают газетами // Наша Дружковка (http://nasha-druzhkovka.ru/loyalnost-
pensionerov-pokupayut-gazetami/). – 2012. – 3.04).

***

Коммунисты Донетчины требуют остановить уничтожение оборонного завода
«Топаз» и погасить 6-месячную задолженность по зарплате перед трудящимися
предприятия. Об этом заявила секретарь Донецкого обкома КПУ, руководитель
региональной группы проекта «Работа. Зарплата. Защита» Алёна Волынец.

«Этот вопрос мы поднимали еще в ноябре прошлого года,  когда наши депутаты в
Верховной Раде пытались выбить государственную помощь для завода. Но представители
других фракций снизошли лишь до кредита.  Заводу,  выпускающему легендарные
«Кольчуги»,  нужен не кредит,  а госпомощь,  которая бы поставила на ноги все
производство. Вмешательство государства необходимо еще и потому, что на предприятии
идет масштабное нарушение прав работников. Именно поэтому-то наш обком 17 марта
провел акцию протеста под стенами «Топаза», – рассказала Алёна Волынец.

По словам руководителя Донецкой региональной группы проекта «Работа. Зарплата.
Защита», коммунисты поддержали требование трудящихся выплатить 6-месячную
задолженность по зарплате. «Кроме того, мы призвали остановить уничтожение завода. И
хочу заметить, что наш призыв был замечен не только в Донецке, но дошел и до столицы.
Так, о нашем митинге написали в газете Верховной Рады – «Голосе Украины» и других
центральных СМИ», – отметила коммунистка.

Алёна Волынец считает, что, если требования трудящихся и коммунистов были
услышаны, то в ближайшем будущем Компартии удастся остановить развал «Топаза».
«Мы сделаем всё от нас зависящее, чтобы не допустить искусственного банкротства
завода, после которого его заберут  олигархи. Стратегические предприятия страны
должны находиться в государственной собственности», – резюмировала секретарь
Донецкого обкома КПУ (Донецкие коммунисты требуют национализировать
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стратегические предприятия области // Компартія України
(http://www.kpu.ua/doneckie-kommunisty-trebuyut-nacionalizirovat-strategicheskie-
predpriyatiya-oblasti/). – 2012. – 4.04).

***

29 марта депутаты-коммунисты не допустили опустошения и без того скудного
бюджета Донецкой области, средства из которого во время десятой сессии планировалось
направить на создание коммунального предприятия «Донецкий областной контактный
центр».

Заместитель председателя Донецкой облгосадминистрации Вадим Фомин, выступая
по этому вопросу,  отметил,  что депутаты должны не только слушать,  но и слышать о
потребностях людей, поэтому, по его словам, чтобы работать с жалобами, необходимо
создать КП «Донецкий областной контактный центр».

Депутатов-коммунистов насторожило то, что, по сути, речь шла о создании некой
посреднической организации между людьми и властью, чиновники которой банально
будут сортировать письма, направляя их другим чиновникам.

В ходе обсуждения вопроса депутат от КПУ Ирина Попова поинтересовалась,
сколько средств в год уйдет на содержание этого центра, и сколько человек будет в нем
работать.

Как выяснилось, по словам Вадима Фомина, «контактерами» должны работать
23 человека, а на заплату им предполагалось тратить 1 млн. 800 тыс. грн в год.

Создание очередной бюрократической структуры, требующей около 2 млн. грн.
возмутило коммунистов, они выступили против разбазаривания народных денег.

Так, депутат от КПУ Антонина Хромова отметила, что сегодня «не хватает средств
на образование, науку, культуру, здравоохранение, зато находятся финансы на раздувание
чиновничьего аппарата, численность которого при таком подходе и при таких темпах
роста превысит количество людей, занятых на производстве…»

Между тем, вопрос о создании КП «Донецкий областной контактный центр» был
поставлен на голосование. Однако необходимого 91 голоса в свою поддержку не набрал.

Как отметила депутат-коммунист Ирина Попова, голосование по созданию
контактного центра явилось в своем роде сенсаций – впервые за долгие годы в цитадели
Партии регионов в Донецком областном совете провалилось голосование, стройные
порядки «регионалов» пошатнулись, а это значит, что внутри партии, подающей себя, как
монолит, зародились центробежные силы, появились микротрещины, которые при
определенных условиях могут превратиться в разломы и расколы (Депутаты-
коммунисты сберегли народные деньги // Компартія України
(http://www.kpu.ua/deputaty-kommunisty-sberegli-narodnye-dengi/). – 2012. – 4.04).

Житомирська область

31 березня на вулицях Житомира вже з самого ранку можна було побачити чимало
людей (причому не лише працівників КВЖРЕПів) із лопатами, віниками, щітками для
побілки та іншим знаряддям. Адже цього дня було оголошено загальноміське прибирання.

На заклик міського голови, голови Житомирської міської організації Партії регіонів
Володимира Дебоя долучитися до благоустрою відгукнулися всі: і підприємці, і
представники громадських та політичних організацій, і працівники КВЖРЕПів у повному
складі,  і житомиряни,  яким не байдужа доля міста.  Вийшли на вулиці на прибирання та
посадку дерев також весь виконавчий комітет та частина депутатів Житомирської міської
ради, які розподілили найбільш захаращені території та навели там лад.

http://www.kpu.ua/doneckie-kommunisty-trebuyut-nacionalizirovat-strategicheskie-predpriyatiya-oblasti/
http://www.kpu.ua/doneckie-kommunisty-trebuyut-nacionalizirovat-strategicheskie-predpriyatiya-oblasti/
http://www.kpu.ua/deputaty-kommunisty-sberegli-narodnye-dengi/
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Активно до загальноміського прибирання та благоустрою долучились
Житомирський міський голова разом із усіма заступниками, депутати Житомирської
міської ради від фракції Партії регіонів.

«Сьогодні, за попередніми даними, вийшли близько 3 тис. людей на прибирання
міста. Ми, до речі, закликали всі політичні сили вийти прибирати місто. І не тому я
приїхав подивитися,  що тут присутні представники Партії регіонів,  хоча… і тому також.
Мені приємно, що на «Мистецьких воротах» цей перший крок зробили і проявили
ініціативу саме вони.  А де інші?..  А зараз хочу проїхати у бік Польової і подивитись на
фруктовий сад – чи є там ті люди і ті політичні сили, які дуже піарилися на Ботанічному
саду, – поділився Володимир Дебой. – Я впевнений: хто б не був міським головою, якими
б не були керівники виконкому чи депутати, але якщо в людей буде почуття патріотизму
та любові до свого міста, то воно, точно, стане кращим» (Житомирські депутати-
регіонали взяли активну участь у загальноміському прибиранні // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/politica/38228-zhitomirsk-deputati-regonali-vzyali-aktivnu-uchast-u-
zagalnomskomu-pribirann.html). – 2012. – 3.04).

***

«Пообіцяв – зробив!» Такий принцип роботи з виборцями народного депутата
України Миколи Рудченка. Про це говорили жителі Володарсько-Волинського району, де
з робочою поїздкою побував народний обранець.

На зустрічі з представниками громади йшлося про проблеми життєдіяльності
району: газифікації, земельних відносин, транспортного сполучення, медичного
забезпечення. Люди дякували Миколі Рудченку за його допомогу.

Народна партія має у Володарсько-Волинському районі чималий авторитет, тому і
ряди одразу поповнили п’ятнадцятеро чоловік.

Того ж дня народний депутат України Микола Рудченко надав допомогу
Добринському навчально-виховному комплексу. На прохання керівництва закладу
народний депутат передав школі дошки для ремонту спортивного залу (Харшан Л.
Народний депутат допомагає Володар-Волинському району // Житомирська обласна
державна телерадiокомпанiя
(http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=5346:2012-04-03-
10-47-49&catid=1:latest-news&Itemid=99). – 2012. – 3.04).

***

29 марта 2012 г. в Житомире на площади возле облгосадминистрации по инициативе
коммунистов прошёл митинг в поддержку трамвайно-троллейбусного управления и
против роста цен на жилищно-коммунальные услуги.

Собралось большое количество житомирян, потому как вопросы, обсуждаемые на
митинге, были достаточно наболевшими для всех жителей города.

Выступившие перед митингующими второй секретарь Житомирского областного
комитета КПУ В. П. Самойленко, председатель независимого профсоюза ТТУ
С. А. Невмержицкий, депутат Богунского райсовета, коммунист Р. И. Уразгильдиев
потребовали от власти отмены безосновательного повышения тарифов на жилищно-
коммунальные услуги: электроэнергию, газ и воду, а также немедленной выплаты
трёхмесячной задолженности по зарплате работникам ТТУ.

Активное участи в митинге приняли и комсомольцы Житомира. С особым интересом
люди слушали выступление студента ЖГТУ, первого секретаря Житомирского городского
комитета комсомола Романа Кузнецова. Молодой комсомолец подчеркнул, что только
Коммунистическая партия Украины способна сегодня противостоять беззаконию со
стороны областной власти.
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«Вместе мы – сила, и вместе с Компартией мы сможем отстоять свои права на
достойную жизнь!» (Папирник И. В Житомире митинговали сторонники КПУ //
Компартія України (http://www.kpu.ua/v-zhitomire-mitingovali-storonniki-kpu/). – 2012. –
4.04).

Закарпатська область

31 березня у Мукачеві активісти Закарпатської обласної організації Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» провели пікет проти сепаратизму русинських організацій та
місцевої влади і виступили на захист цілісності Української держави.

Як повідомив заступник голови Закарпатської організації ВО «Свобода» Руслан
Поливко, пікет приурочили до засідання обласної Народної Ради русинів аби привернути
увагу громадськості до потурання місцевої влади русинському сепаратизму.

Біля пам’ятника Духновичу русинів зустріли активісти Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» з плакатами: «Ні – сепаратизму», «Автономізації Закарпаття – ні!», «Шовініста
Сидора – до кримінальної відповідальності».

«Коли ми намагалися заглушити русинів співом українського славня, працівники
міліції зробили спробу розігнати нас», – зазначив Руслан Поливко (У Мукачеві
«свободівці» з’ясовували стосунки з русинами // «Час Закарпаття» (http://chas-
z.com.ua/politics/u-mukachevi-svobodivtsi-z-yasovuvali-stosunki-z-rusinami). – 2012. – 1.04).

***

5 квітня у центрі Берегова з’явився перший цьогорічний намет з політичними
гаслами. Намет червоного кольору, з відповідними прапорами з серпом і молотом.

Ззовні наліплені саморобні плакати з надписами російською та українською: «Ні –
приватизації залізниці!», «Геть капіталізм!», «Олігархам – зарплату трудящих». Всередині
роздають безплатну газету «Карпатська правда». Звісно, місцеві комуністи відхрещуються
від передвиборчої агітації – за їхніми словами, це просто роздача партійної преси і
бажання заявити про своє існування.

За інформацією, якою володіє Мукачево.net, на територіально-виборчому окрузі
(ймовірно з центром у Берегові) планує балотуватися у народні депутати України голова
міського осередку КПУ Валерій Арістов. Представник КПУ каже, що однозначно не
зніматиме своєї кандидатури (у разі її висуненням активом) на користь будь-яких інших
кандидатів –  провладних,  нейтральних або опозиційних.  Тож боротьба попереду справді
очікується запекла...

До речі, лідер КПУ Петро Симоненко повідомив, що фракція Компартії України
розробила і подала на розгляд до Верховної Ради Антикризову програму – документ, який
пропонує «реальний спосіб змін існуючої ситуації на краще».

Петро Симоненко повідомив, що у Комуністичної партії України існують
принципові розбіжності з Партією регіонів щодо повернення заощаджень вкладникам
Ощадбанку СССР.  Він пропонує владі взяти на себе відповідне держзобов’язання –  аби
виплати вкладникам не припинялися навіть через зміну влади.

Також Петр Симоненко впевнений, що об’єднана опозиція (яку назвав «шайкою». –
Ред.) не повинна отримати підтримку населення України, оскільки мають мету лише
«використати владу для зміцнення свого олігархічного капіталу…». «Вони (об’єднана
опозиція. – Ред.) прикриваються вишиванками, але під вишиванками нічого українського
нема», – відмітив лідер комуністів (Комуністи першими почали «обробляти» жителів
Берегова // Мукачево.net (http://www.mukachevo.net/UA/News/view/54475-Комуністи-
першими-почали-обробляти-жителів-Берегова-ФОТО). – 2012. – 5.04).

http://www.kpu.ua/v-zhitomire-mitingovali-storonniki-kpu/
http://www.mukachevo.net/UA/News/view/54475-��������-�������-������-���������-������-��������-����
http://www.mukachevo.net/UA/News/view/54475-��������-�������-������-���������-������-��������-����
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***

Закарпатський «УДАР» йде на вибори самостійно. Про це заявив член політради
партії, голова закарпатського УДАРу Валерій Пацкан.

Таке партійне рішення він пояснив різницею в ідеологічних платформах з деякими
політсилами та результатами численних соціологічних досліджень.

«Ми не бачимо сенсу в «об’єднанні заради об’єднання», – розповів Валерій Пацкан.
– У нас різна ідеологічна платформа з окремими політичними силами, і це розуміють
виборці, які просто не проголосують за такий об’єднаний список. Головним завданням для
опозиції сьогодні повинні стати 51 % місць у майбутній Верховній Раді для формування
демократичної більшості. Тому, найбільш логічним вчинком ми вважаємо об’єднання
наших зусиль вже у парламенті».

«Мірилом опозиційності має бути готовність до реальної боротьби з
фальсифікаціями та робота над, перш за все, якісними списками без взаємного поборення.
Нам треба бути готовими в найближчому майбутньому підтримати ті принципи, на яких
базуватимуться реформи, що пропонуватиме в наступному парламенті нинішня опозиція.
Визначення кандидатів за зачиненими дверима не вбереже від «тушок». Це головний урок
2002-го. Натомість, необхідно, щоб всі опозиційні партії опублікували біографії
кандидатів-списочників і назвали осіб, які готові йти по різних округах. Якщо в окрузі є
кандидати від різних опозиційних сил, то має бути проведено опитування громадян, щоб
вони визначили, кому саме довіряють. Такий підхід дозволить виборцям визначити, хто
саме гідний їх представляти», – впевнений Валерій Пацкан (Закарпатський «УДАР» йде
на вибори самостійно // Мукачево.net (http://www.mukachevo.net/UA/News/view/54496-
Закарпатський-УДАР-йде-на-вибори-самостійно). – 2012. – 6.04).

Запорізька область

103 члени партії «Батьківщина» Запоріжжя написали заяви про вихід з політичної
сили і вступ в «Партію Наталії Королевської «Україна – Вперед!».

Як заявила колишня голова контрольно-ревізійної комісії Ленінської районної
парторганізації в Запоріжжі Вікторія Артьоменко, причиною виходу стало «перетворення
партії в «кишенькову» організацію, де рішення приймаються невеликою групою осіб без
урахування інтересів півмільйона партійців».

«Рішення про вихід з партії не було спонтанним. Ми довго спостерігали за
негативними змінами в «Батьківщині» і поступової узурпацією влади її керівництвом.
Плани, оприлюднені 30 березня під час з’їзду, стали останньою краплею. Нас, звичайних
партійців, ніхто не питав, як ми бачимо об’єднавчі процеси і хто повинен очолити
виборчий список. Тим не менше, Олександр Турчинов одноосібно оголосив про
об’єднання з «Фронтом змін» і «Народною самообороною», – сказала вона.

За її словами, не менше обурення партійців викликало і спільне голосування БЮТ і
Партії регіонів за зміни до виборчого законодавства.

Артьоменко також відзначила, що всі колишні члени «Батьківщини» продовжать
опозиційну діяльність. «Ми залишаємося в опозиції до діючої влади, а тому єдино
правильним для себе рішенням вважаємо вступ до партії «Україна – Вперед», яка за своєю
суттю стала правонаступницею «Батьківщини» часів Юлії Тимошенко», – сказала вона
(До Королевської перебігли ще 103 партійці Тимошенко // Гал-инфо
(http://www.galinfo.com.ua/news/107882.html). – 2012. – 6.04).

http://www.mukachevo.net/UA/News/view/54496-�������������-����-���-��-������-���������
http://www.mukachevo.net/UA/News/view/54496-�������������-����-���-��-������-���������
http://www.galinfo.com.ua/news/107882.html
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Івано-Франківська область

Поширені на Івано-Франківщині листівки нібито від імені депутата обласної ради від
«Фронту Змін» Юрія Дерев’янка є грубими фальшивками. Про це йдеться в поширеній
заяві прес-служби партії.

Як йдеться у заяві, «це уже третій випадок розповсюдження в області неправдивих
матеріалів, спрямованих на дискредитацію представників «Фронту Змін» у регіоні.
Видання, яке надрукувало попередні фальшивки, уже визнало їх неправдивість і
зобов’язалося опублікувати офіційне спростування».

Івано-Франківський «Фронт Змін»  заявляє,  що «автори цих грубих підробок
використовують брудні технології з метою дискредитувати провідну політичну партію
України і депутатів від неї в регіоні ще до початку офіційного старту кампанії з виборів до
парламенту» (На Івано-Франківщині почалася брудна піар-кампанія проти «Фронту
Змін»? // «Паралелі» (http://paralleli.if.ua/news/20713.html). – 2012. – 1.04).

***

«Мова про те, хто буде єдиним кандидатом від єдиної опозиції по Надвірнянському
виборчому округу, поки що не стоїть і не йде», – запевнив під час прес-конференції в
Івано-Франківську депутат обласної ради від фракції «Фронт Змін», потенційний кандидат
від «фронтовиків» на виборах до Верховної Ради України у вказаному окрузі Юрій
Дерев’янко. «Бо є підхід, – пояснив депутат, – і є правило, з якими всі погоджуються: ми
всі разом будемо підтримувати того кандидата, єдиного від опозиції, який матиме
найвищий рейтинг. Якщо це буде представник «Батьківщини» чи якщо це буде
представник «Свободи», чи якщо це буде представник іншої партії, яка об’єднається в
єдиній опозиції і яка буде готова подавати свого кандидата в мажоритарний округ,  ми з
цим погоджуємось».

І взагалі, як стверджує пан Дерев’янко, питання висунення єдиного кандидата
вирішуватиметься з’їздом кожної окремої партії (Юрій Дерев’янко: сьогодні мова про те,
хто буде єдиним кандидатом від єдиної опозиції по Надвірнянському виборчому
округу, не іде і не стоїть // БРІЗ (http://briz.if.ua/1611.htm). – 2012. – 3.04).

***

Актуальність питань, піднятих у Народному референдумі, не втрачається і сьогодні.
Люди все з більшою активністю підходять до агітаційних наметів КПУ і цікавляться
діяльністю партії, знайомляться з лівою пресою. Кожен, хто приймає участь у
референдумі, занепокоєний долею країни. Людей турбує доля української землі,
повернення стратегічних галузей економіки у державну власність, рівень сплати за
комунальні послуги та багато інших питань.

Так склалось, що жодна влада протягом останніх 20 років, окрім обіцянок, більше ні
на що не здатна. Переважна більшість партій та політиків паразитують на соціальних,
лівих гаслах, а, здобувши владу, неодмінно залазять у кишеню простої людини.

Спілкуючись з людьми, червоні агітатори чують одне – що нашим людям, як кажуть,
скоро увірветься терпець. На жаль, ще не всі зрозуміли, що змінювати потрібно не
політиків – старих на молоді чи нові обличчя, а змінювати потрібно саму систему, яка
наскрізь прогнила, от тоді результат неодмінно буде.

Прозріння до людей приходить, але час йде, а країна все більше скочується у прірву.
Порятунок є – країну потрібно повернути народу, власність повинна працювати на всіх
громадян, а владу треба поставити під контроль народу (Міглачов І. Народний
референдум крокує Прикарпаттям // Компартія України (http://www.kpu.ua/narodnij-
referendum-krokuye-prikarpattyam/). – 2012. – 4.04).

http://www.kpu.ua/narodnij-referendum-krokuye-prikarpattyam/
http://www.kpu.ua/narodnij-referendum-krokuye-prikarpattyam/
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***

Відбулися установчі збори Рогатинської районної організації партії «УДАР Віталія
Кличка». Осередок очолив Юрій Кілестин, відомий у регіоні своєю активною суспільно-
політичною діяльністю, а також успішний підприємець.

Присутній на установчих зборах осередку голова Івано-Франківської обласної
організації «УДАРу» Роман Чернега окреслив для нових партійців основні завдання, цілі
та задачі партії. Зокрема, наголосив на необхідності створення первинних організацій у
селах, підбору кандидатів для спостереження за ходом виборів до Верховної Ради. На
зборах також був присутній депутат Івано-Франківської міської ради Ігор Росипайло.

Під час зборів представники «УДАРу» поспілкувалося з громадою Рогатина.
Зокрема, учнів місцевого аграрного коледжу дуже непокоїло, «УДАРом» не повторив долі
інших українських партій,  які не виконують свої обіцянки.  Зрештою,  молоді люди
погодилися стати активними партійцями і допомагати лідеру партії Віталію Кличку
впроваджувати європейські стандарти життя в Україні (На Прикарпатті створено ще
один районний осередок «УДАРу» // Партія «УДАР» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/na-prikarpatti-stvoreno-shche-odin-rayonniy-oseredok-
udaru). – 2012. – 6.04).

Київ

Опозиціонери в Київрадi  впевнені,  що Інвестиційний форум був піар-акцією й
інвестиційний клімат столиці нічим не покращив

Представники двох найбільших опозиційних фракцій Київради – «УДАР» Віталія
Кличка та БЮТ – заявляють: перший Київський інвестиційний форум, на якому минулого
четверга представили більше 140 проектів і який мав стати «платформою діалогу між
бізнесом та владою», став, швидше, піар-платформою для кандидата в мери Олександра
Попова, ніж реальним «маячком» для іноземців, що у Київ вкладати вигідно.

Заступник голови «УДАР» у міськраді Наталія Новак висловила впевненість: форум
навряд чи покращить інвестиційний клімат столиці. Відтак місту не слід чекати залучення
значних коштів. «Коли у нас непривабливий інвестиційний клімат і не може бути ні
гарантій держави, ні гарантій Києва для інвесторів (місто в боргах, невиконаний бюджет
на 2 млрд 700 млн грн), всі проекти лишаються казочкою, – зазначає пані Наталія. –
Кожен проект повинен мати приблизну кошторисну вартість, а коли навіть місця, де буде
зведено деякi  проекти,  визначені нечітко,  то це лише мрії.  Якщо ж,  наприклад,  говорити
про пріоритетний «Київ-Сіті», то, як на мене, цей проект і не потребує зовнішнього
інвестора, це проект для забудовників, яких у нас вистачає». Наталія Новак вважає, що
зiбрання в «Інтерконтиненталi» навіть важко назвати форумом, адже «там були присутні
переважно внутрішні інвестори». Враховуючи те, що і Стратегію розвитку Києва, й
Інвестиційний форум готували спільно з фондом Ахметова, можна припускати, що форум
проводили під «свого інвестора» – того, який візьме наші гроші, які пішли в офшор, потім
залучить їх як інвестиції, а прибуток знову піде за кордон, – каже панi Наталя. – Висновок
– «Захід був корисним для піару КМДА – киянам продемонстрували «успішність» роботи
адміністрації на чолі з Поповим».

Опозиціонер зі столичного БЮТу Олександр Бригинець узагалі переконаний, що це
одна з акцій, у ході якої «киян переконували, як вони гарно житимуть, якщо виберуть
мером Попова». За словами депутата, доказом того, що Інвестиційний форум був, швидше
піаром, а не практично корисним заходом, є те, що на ньому знову заговорили про
будівництво метро на Троєщину.  «Таке роблять перед кожними виборами мера,  –  каже
Бригинець. – Але в даному випадку, коли все метро працює в одній системі і коли воно, як
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заявляють, збиткове, уявити собі, що знайдеться інвестор і побудує ще одну гілку,
неможливо».

За словами голови Комітету економістів України Андрія Новака, регіональні
інвестиційні форуми ніяк не впливають на приплив інвестицій у країну. «Інвестиційний
клімат не можна створити окремо в якомусь регіоні,  навіть у столиці.  Це питання
бюджетної, грошово-кредитної, податкової політики держави. Якщо в цих сферах держава
працює на деградацію економіки, це бачать аналітики. Вони дають рекомендації
інвесторам: працювати в Україні хоч і потенційно прибутково, але ризиковано з точки
зору захисту свого бізнесу. Адже політика уряду і Нацбанку непередбачувана. Тому як у
цілому в Україні, так і в Києві, працюють переважно інвестиції спекулятивного характеру
та інвестиції завоювання ринку. Тоді як інвестицій розвитку, на жаль, практично немає», –
зазначив він (Савчук М. Хто привабливий – Київ чи Попов? // Україна молода
(http://www.umoloda.kiev.ua/number/2054/189/73168/). – 2012. – 3.04).

***

Вопрос о статусе русского языка необходимо решать путем референдума. С таким
заявлением выступил первый секретарь Киевского городского комитета КПУ
Александр Комнацкий.

«Манипуляции со статусом русского языка в Украине продолжаются не первый год.
Для выполнения своего предвыборного обещания у властей было достаточно времени. Но
«русская тема» необходима нынешней власти для отвлечения народа от экономических
проблем Украины. Этот ход далеко не нов», – заявил он.

Коммунист убежден, что общегосударственный референдум смог бы решить
языковой вопрос раз и навсегда: «Коммунисты подготовили проект закона о языках, но
парламентское большинство отказалось рассмотреть этот проект. Необходимо пойти
цивилизованным путем – спорные вопросы решаются проведением общегосударственного
референдума».

Александр Комнацкий также заявил, что, согласно опросу, проведенному
коммунистами,  большинство киевлян выступают за предоставление русскому языку
статуса государственного.

«В «Народном референдуме» – опросе, инициированным Компартией, среди девяти
вопросов, на которые коммунисты предлагают ответить украинцам, есть и вопрос о
статусе русского языка. Подавляющее большинство опрошенных в Киеве выступают «За».
Власти обязаны прислушаться к мнению народа», – резюмировал он (КПУ инициирует
референдум о статусе русского языка // Павлоград – Новости
(http://pavlonews.info/news/categ_21/118966.html). – 2012. – 3.04).

***

Київ за п’ять років планує влаштувати під опіку 20  тис.  безпритульних тварин,
облаштувати майданчики для дресирування та вигулу собак і вдосконалити систему
пошуку загублених домашніх тварин. Про це повідомив голова постійної комісії
Київської міської ради з питань екологічної політики, голова депутатської фракції
«Республіка Київ», голова Партії Зелених України Денис Москаль.

Такі заходи передбачені Київською міською програмою контролю за утриманням
домашніх тварин та регулювання чисельності безпритульних тварин гуманними методами
на 2012–2016 рр., затвердженою Київською міською радою.

«Згідно із документом,  за п’ять років 20  тис.  безпритульних тварин мають бути
проідентифіковані та влаштовані під опіку. Якщо такий показник буде виконано, то це
стане хорошим результатом. Адже зараз у столиці, за різними оцінками, налічується
близько 25 тис. безпритульних котів та собак. Сподіваюсь, завдяки виконанню заходів
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програми більшість цих тварин отримають опікунів і перестануть бути безпритульними»,
– наголосив Д. Москаль.

Депутат зауважив, що впродовж 2012–2016 рр. на утримання та лікування
безпритульних тварин у комунальних притулках планується спрямувати майже 60 млн.
грн.,  на облаштування місць для вигулу собак –  близько 5,5  млн.  грн.,  на створення
майданчиків для дресирування собак – понад 1,3 млн. грн.

«Відзначу, що програма передбачає співпрацю міста із зоозахисними громадськими
організаціями. Зокрема, на фінансову підтримку громадських організацій, які утримують
притулки для тварин, буде виділено понад 2 млн. грн. Переконаний, що проблему
безпритульності тварин можна вирішити, об’єднавши зусилля комунальних служб та
громадських організацій», – підкреслив голова екологічної комісії Київради (Д. Москаль:
Київ за п’ять років планує влаштувати під опіку 20 тисяч безпритульних твари //
Официальный сайт Партии Зеленых Украины
(http://www.greenparty.ua/news/news_26535.html). – 2012. – 6.04).

***

Председатель партии «УДАР» Виталий Кличко заявил, что если другие
оппозиционные силы,  кроме его партии,  выставят своих кандидатов на выборах мэра
Киева, то они будут работать на власть. Такое мнение он высказал, комментируя
возможность выдвижения на эту должность кандидатуры Александры Кужель.

«Оппозиция, которая себя позиционирует как оппозиция, если она будет выдвигать
других кандидатов, это означает, что эти кандидаты работают как технические кандидаты
на власть», – сказал он.

Кличко призвал учесть ошибки оппозиции в Обухове под Киевом и на внеочередных
выборах киевского городского головы.

«Личные амбиции людей – это национальная угроза, потому что этого у политиков
не должно быть. Должны все политические силы отдать свои голоса, чтобы победить,
самому рейтинговому кандидату в любом регионе.  Если мы говорим о Киеве,  если есть
рейтинговый кандидат, остальные должны отдать голоса, чтобы он победил», – уверен
Кличко.

В то же время,  комментируя самостоятельное участие партии «УДАР»  в
парламентских выборах, политик сослался на данные соцопроса. Согласно им,
самостоятельно партия «УДАР»  набирает 7  %,  «Фронт Змін»  –  почти 10  %,  а в случае
объединения они наберут чуть меньше 13 %.

По словам Кличко, оппозиционные политические силы должны объединиться в
парламенте после выборов, чтобы создать большинство (Кличко считает себя
единственным оппозиционером на выборах мэра Киева // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/statias/?st=2&id=98887). – 2012. – 9.04).

***

На житловому масиві Вигурівщина-Троєщина у Деснянському районі столиці
реконструюють паркову зону. Про це повідомив голова постійної комісії Київської міської
ради з питань екологічної політики, голова депутатської фракції «Республіка Київ»,
голова Партії Зелених України Денис Москаль,.

За словами Д.  Москаля,  постійна комісія Київради з питань екологічної політики
погодила проект рішення про надання Деснянській районній у м. Києві державній
адміністрації земельної ділянки площею 7,99 га для реконструкції паркової зони у
четвертому мікрорайоні житлового масиву Вигурівщина-Троєщина.

«Переконаний, що після реконструкції паркової зони на Троєщині збільшиться
кількість дерев та кущів. У рекреаційній зоні відремонтують доріжки та встановлять два
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фонтани. Словом, реконструкція паркової зони має на меті створення більш комфортних
умов для відпочинку киян», – наголосив Д. Москаль.

За інформацією депутата, проект реконструкції паркової зони передбачає висадку
нових дерев, влаштування системи поливу зелених насаджень, встановлення двох
фонтанів та освітлення території. «Реконструкція та благоустрій існуючих парків і скверів
та створення нових має надзвичайно важливе значення для Деснянського району, де
показник забезпеченості мешканців зеленими зонами один із найнижчих у столиці», –
підкреслив Д. Москаль (Д. Москаль: На Троєщині реконструюють паркову зону //
Официальный сайт Партии Зеленых Украины
(http://www.greenparty.ua/news/news_26545.html). – 2012. – 9.04).

Київська область

Несколько сотен бориспольчан во главе с коммунистами пришли под стены
горисполкома, протестуя против незаконно завышенных мэрией тарифов ЖКХ.

Лозунг «Тарифомору –  нет!»  актуален для всей Киевщины,  ведь в каждом районе
местные власти устроили настоящий беспредел с квартплатой, начисляя ее с потолка,
нагло нарушая законы, пьянея от безнаказанности.

…В Борисполе чаша терпения переполнилась, когда городской голова, регионал
Федорчук,  о котором глянцевые журналы,  продающие площадь под рекламу политиков,
пишут восторженно и глупо: «Мэр с соловьиным отчеством» (ибо зовут градоначальника
весьма поэтично: Анатолий Соловьевич), незаконно повысил тарифы на содержание
домов и придомовых территорий (решение исполкома № 76 от 30.01.2012). При этом
услуги не предоставляются даже в скудном объеме, утвержденном горисполкомом.

«Подъезды грязные! Мусора полно на улицах! – возмущались бориспольчане. – За
что мы платим?! А горячая вода вообще подается только по выходным,  праздникам да в
пятницу вечером. Видимо, в «новой стране», которую ударно строит Партия регионов,
часто мыться необязательно».

Идя к власти, регионалы обещали ни много ни мало: реконструкцию водопроводных
сетей, канализации, внедрение энергосберегающих технологий и, конечно, никакого роста
тарифов… Все эти волшебные сказки можно и сейчас прочитать на сайте городской
администрации.

«Соловьевич, хватит заливать! Начинай работать!» – сказали горожане городскому
голове, выйдя на протест под красными знаменами.

Власть, испугавшись, решила перестраховаться и выгнала на альтернативный
«митинг» коммунальщиков и учителей: мол, все в городе против повышенных тарифов, а
они – «за».

К микрофону вышел первый секретарь Бориспольского райкома КПУ Сергей
Нечипорук: «Идя к власти, Партия регионов говорила, что знает, как сделать жизнь людей
лучше. Сегодня мы видим, что это очередное вранье. Буквально на днях в парламенте был
не включен в повестку дня законопроект № 10037 предложенный коммунистами и
позволяющий значительно снизить цены на отопление. Это снижение возможно, если
установить жесткий контроль за добычей газа отечественного производства. Количества
газа, который добывается на Украине, с головой хватает, чтобы покрыть потребности
населения, в том числе и в отоплении квартир и домов. Однако, сегодня предприятия
теплокомунэнерго получают дорогой импортный газ вместо дешёвого отечественного, а
отечественный – поставляется на предприятия олигархов близких к власти. Так они
наживаются на нас с вами».

Единогласно митинг принял резолюцию, в которой потребовал от горисполкома в
недельный срок отменить кабальные тарифы и вернуть бориспольчанам украденные
деньги.
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Люди выстраивались в очередь, чтобы подписаться под обращением к президенту,
Кабмину, генпрокурору, фракции коммунистов в парламенте, чтобы они разобрались с
тарифным беспределом в Борисполе и дали по рукам зарвавшейся городской
администрации. Всего собрали пятьсот подписей, которые в ближайшее время передадут
в столицу.

Показательно, что ни одна политическая сила в городе, кроме КПУ, не выступила в
защиту простых горожан. Это в очередной раз показывает: кроме коммунистов – нет в
стране никакой реальной оппозиции. И «оранжевые», и «бело-голубые», и «сердечники» и
прочие «разноцветные» – всегда заодно, если дело касается ограбления «маленького
украинца».  И это совершенно логично,  ведь за всеми этими партиями стоят олигархи.  А
ворон ворону глаз не выклюет…

Только коммунисты борются за народные интересы и побеждают. Но и людям надо
не сидеть на печке, ожидая чуда, которое кто-то им поднесет на блюдце с голубой
каемочкой. Только все вместе мы сможем отстранить от государственного руля
бандитские кланы и вернуть себе и нашим детям страну!  Вернуть страну народу!
(Коммунисты Борисполя вывели людей на протест против незаконных тарифов
ЖКХ // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-borispolya-vyveli-lyudej-na-
protest-protiv-nezakonnyx-tarifov-zhkx/). – 2012. – 2.04).

***

У Білій Церкві Київської області в дитячо-юнацькій спортивній школі «Олімп» за
підтримки міської організації політичної партії «УДАР Віталія Кличка» пройшов
відкритий чемпіонат з вільної боротьби серед юнаків та дівчат 2000–2002 р. н.

Участь в чемпіонаті взяли чотири команди з Білої Церкви, Рокитного та Богуслава –
загалом 69 учасників.

За словами голови Білоцерківської міської організації партії «УДАР» Ярослава
Яременка, підтримка юних спортсменів стала для партійців хорошою традицією. «Коли в
тебе вірять і підтримують усі твої починання, прагнення до перемоги, то будь-які
перешкоди зводяться до мінімуму», – переконаний представник «УДАРу».

Окрім того партія «УДАР» допомогла в організації і проведенні у Білій Церкві
відбіркового турніру з вільної боротьби серед юнаків та дівчат 1998–1999 р.н. У змаганнях
взяли участь 160 спортсменів з Білої Церкви, Білоцерківського району, Рокитного,
Українки, Трипілля, Обухова та Богуслава (За підтримки партії «УДАР» відбулися
турніри з вільної боротьби // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/za-pidtrimki-partiyi-udar-vidbulisya-turniri-z-vilnoyi-
borotbi). – 2012. – 6.04).

Луганська область

Рубежанские коммунисты и местные жители будут судиться с горсоветом из-за
несправедливости решения о продаже земли Центрального рынка.

Об этом сообщила 1-й секретарь Рубежанского горкома Коммунистической партии
Нелли Задирака. По ее словам, решение о продаже земли было принято, невзирая на
многочисленные нарушения.

«После решения сессии городского совета, где депутаты-регионалы большинством
проголосовали за продажу земли ДП «Рынок» работники рынка собрали более
500 подписей «против». На основании мнения жителей города коммунисты инициировали
проведение общественных слушаний. Городской голова Константин Козюберда
поддержал эту идею», – рассказала Нелли Задирака, которую цитирует пресс-служба
Луганского обкома КПУ.

http://www.kpu.ua/kommunisty-borispolya-vyveli-lyudej-na-protest-protiv-nezakonnyx-tarifov-zhkx/
http://www.kpu.ua/kommunisty-borispolya-vyveli-lyudej-na-protest-protiv-nezakonnyx-tarifov-zhkx/
http://klichko.org/ua/news/news/za-pidtrimki-partiyi-udar-vidbulisya-turniri-z-vilnoyi-borotbi
http://klichko.org/ua/news/news/za-pidtrimki-partiyi-udar-vidbulisya-turniri-z-vilnoyi-borotbi
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Она добавила, что из 700 жителей Рубежного принявших участие в общественных
слушаниях против отмены решения сессии горсовета о продаже земли проголосовали
лишь 30 человек.

«Все эти люди –  работники администрации ДП «Рынок»,  которое пыталось
заполучить землю в частную собственность. Остальные – намерены идти до конца, но
сохранить территорию в коммунальной собственности», – прокомментировала
коммунист.

Вопрос о продаже земли рассмотрели на внеочередной сессии городского совета,
которая состоялась по итогам проведения общественных слушаний. Мнения депутатов
разделились поровну. Теперь интересы горожан коммунисты намерены отстаивать в суде
(Рубежанские коммунисты подадут в суд на городской совет // Паралель-Медiа
(http://paralel-media.com.ua/p45871.html). – 2012. – 2.04).

***

Назначение на должность заместителя председателя Луганской ОГА представителя
«Сильной Украины» может быть только формальным.

Об этом заявил народный депутат от КПУ, лидер луганских коммунистов Спиридон
Килинкаров.

Килинкаров не исключает, что такое назначение возможно, но при этом уверен, что
Луганщине оно пользы не принесет.

«Мы подобное уже проходили с СДПУ(о). Его назначат, ему дадут кабинет и
телефон и все. Никаких функциональных обязанностей и никаких полномочий у этого
человека не будет. Это формальность», – уверен коммунист.

Килинкаров также добавил, что кандидат на такой пост будет обязательно лояльным
к Партии регионов.

«Эта должность может быть отдана человеку Тигипко в рамках всеукраинских
договоренностей с Партией регионов. Они просто выполнят условия договора», – считает
нардеп.

«Насколько мне известно, Сергей Леонидович (Тигипко. – Ред.) рекомендовал
одного из своих коллег в Луганской области, чтобы его назначили на должность
заместителя губернатора нашей области», – рассказал руководитель областной
организации ПР Александр Ефремов.

По его словам, губернатор рассматривает это предложение. Сам же Александр
Ефремов оценивает его как «совершенно нормальное предложение» (Килинкаров
считает, что назначение тигипковца замом Пристюка пользы не принесет //
Луганск. Комментарии (http://lugansk.comments.ua/news/2012/04/02/150626.html). – 2012.
– 2.04).

***

Лидер ВО «Свобода» Олег Тягныбок не исключает, что то луганский штаб
«Свободы» на выборах будет возглавлять националист из другого региона.

«Есть варианты нескольких людей. В ближайшее время будет указ начальника
центрального штаба о назначении руководителей областных штабов», – сказал Тягныбок,
затруднившись назвать какие-то конкретные сроки.

«Есть в партии такая традиция, и Луганская область не является единственной в этом
плане, мы назначаем руководителей штабов из других регионов, она себя оправдывает.
Например, неделю назад руководителем черкасского областного штаба был назначен
бывший руководитель крымской партийной организации, Днепропетровский областной
штаб возглавил бывший руководитель черниговской организации. Иногда ротация и
приход новых людей с иным видением, которые не привязаны к местным группам,

http://paralel-media.com.ua/p45871.html
http://lugansk.comments.ua/news/2012/04/02/150626.html
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которые иногда между собой имеют особые отношения, помогают росту организации, и
мы это используем. Когда придет критическое время и мы решим, что неэффективно
назначать (руководителя.  –  ВВ)  из местных,  мы будем назначать исполняющим
обязанности из других регионов», – сказал Тягныбок.

«Мне кажется, что мы абсолютно верно поступили, выдержав паузу по Луганску, не
хотелось наступать на те же грабли и повторять свои ошибки. Кстати, несколько человек,
которых имели намерение назначать, благодаря тому, что мы взяли паузу, проявили себя
не очень хорошо. Кадровый вопрос очень деликатный, требует уравновешенности, важно
чтобы это были командные игроки»,  –  сказал Тягныбок (Тягныбок не исключает,  что
луганский штаб «Свободы» на выборах будет возглавлять «приезжий» националист //
Восточный вариант (http://v-variant.lg.ua/region/41733-tyagnybok-ne-isklyuchaet-chto-
luganskiy-shtab-svobody-na-vyborah-budet-vozglavlyat-priezzhiy-nacionalist.html). – 2012. –
3.04).

***

В Луганске в Комитете сопротивления диктатуре представители оппозиционных сил
согласовали кандидатов на мажоритарные округа Луганской области. Об этом сообщает
пресс-служба Луганской областной организации партии «ВО «Батьківщина».

«На Комитете сопротивления диктатуре представители Батьківщини, Фронта Змін,
Свободы, Украинской народной партии в процессе переговоров пришли к договоренности
выдвигать на каждом мажоритарном округе Луганской области единого кандидата», –
отметила председатель Луганской облорганизации партии «ВО «Батьківщина» Ирина
Веригина.

Она также подчеркнула, что кандидатов будут определять на основе электоральных
предпочтений в каждом районе и городе области.

«Мы планируем провести социологическое исследование на Луганщине и тем самым
определить список будущих мажоритарщиков от оппозиции. Также каждого кандидата
ждет существенная внутрипартийная проверка – персональную ответственность за
каждого будут нести руководители областных организаций партий. Оппозиционные
кандидаты будут исключительно партийцами с большим опытом работы. Тем самым мы
хотим исключить возможность появления новых «тушек». Победу на предстоящих
парламентских выборах будут обеспечивать совместные действия всех оппозиционных
сил, которые вошли в КСД», – сообщила Ирина Веригина (В Луганске оппозиционеры
согласовали, но не назвали кандидатов-мажоритарщиков // Наша газета
(http://nashagazeta.com.ua/4498-v-luganske-oppozicionery-soglasovali-no-ne-nazvali-
kandidatov-mazhoritarschikov-luganskcommentsua.html). – 2012. – 3.04).

***

Лидер ВО «Свобода» Олег Тягнибок уверен, что на предстоящих выборах в
Верховную Раду на Луганщине однозначно будут фальсификации, поэтому «Свобода»
займется подготовкой наблюдателей.

По его словам, во время его визита в Луганськ 3 марта будут решаться вопросы
подготовки к выборам.

В частности, «Свобода» планирует заняться подготовкой наблюдателей, потому как,
по словам Тягнибока, «на Луганщине однозначно будут фальсификации».

Олег Тягнибок не исключает и силовой сценарий, «потому как этот режим так
просто власть не отдаст».

«Сейчас важно набрать людей, которых не перекупят. Результат «Свободы» на
Донбассе будет больше, чем на предыдущих выборах», – отметил лидер объединения.

Во сколько раз результат будет выше, он не сказал, «но видит это по настроениям».
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«Избиратель, который вчера голосовал за КПУ, может проголосовать за «Свободу»,
– подчеркнул О. Тягнибок (Этот режим так просто власть не отдаст – Олег
Тягнибок в Луганске // CXID-INFO (http://cxid.info/94420.html). – 2012. – 3.04).

***

Луганский депутат-коммунист Николай Шушпанников убедил «региональное»
большинство внести изменения в Закон о рынке земли. По его инициативе состоялось
заседание рабочей группы при Луганской облгосадминистрации по подготовке
предложений о внесении изменений в Закон о «Рынке земель». В работе группы приняли
участие депутаты, аграрии, ученые. Ее возглавил заместитель главы Луганской
гособладминистрации Сергей Маслиев.

«Итог работы пока обнадеживает. Все участники обсуждения согласны с моим
предложением, основная суть которого заключается в том, что земля, которая сегодня
находится в собственности пайщиков, если и будет скупаться, то должна скупаться только
государством. В дальнейшем государство, может давать эту землю лишь в аренду тем же
самым пайщикам или коллективным хозяйствам. Таким образом, землю не вырвут из-под
ног тех, кто на ней действительно трудится», – прокомментировал Шушпанников.

Он отметил,  что против продажи земли выступают именно те,  для кого,  по словам
«реформаторов» земельных отношений, и готовится к срочному принятию Закон «О
рынке земель».

«На заседании выступила фермер – депутат Луганского областного совета от Партии
регионов Наталья Пульня и сказала, что в ожидании Закона в ее хозяйстве приостановлена
закупка техники и ремонт зданий. Все потому, что фермеры боятся этого Закона. Боятся,
что их землю растащат по кусочкам,  а они останутся ни с чем.  И это сущая правда»,  –
рассказал коммунист.

Рабочая группа поддержала инициативу депутата от КПУ и приняла решение в
недельный срок доработать его предложения о внесении изменений в Закон «О рынке
земель» и вынести затем на обсуждение сессии Луганского областного совета.
Планируется, что сессия примет решение обратиться к Верховной Раде с требованием
внести изменения, предложенные Шушпанниковым, в проект Закона «О рынке земель»
(Луганский депутат-коммунист убедил «региональное» большинство изменить закон
о рынке земли // Паралель-Медiа (http://paralel-media.com.ua/p45915.html). – 2012. –
3.04).

***

Жители поселка Байрачки шахты Комиссаровская обратились к перевальским
коммунистам (Луганская область) с просьбой помочь решить проблему водоснабжения.
Об этом сообщила первый секретарь Перевальского райкома Коммунистической партии
Украины Тамара Белявская.

По ее словам, люди обратились к депутатам от Коммунистической партии уже после
обсуждения вопроса с местной властью.

«Я сразу позвонила председателю Перевальской районной администрации, он не
стал со мной разговаривать. Позвонила на горячую линию правительства и губернатора
Луганской области – мне пообещали принять меры незамедлительно. Но ситуация до сих
пор остается неизменной», – прокомментировала первый секретарь Перевальского
райкома КПУ.

Она отметила, что проблема водоснабжения остается одной из самых актуальных в
Перевальском районе.

«Причина проблемы заключается в том, что предприятие «Лугансквода» шесть лет
назад было передано в концессию по решению депутатов-«регионалов» областного

http://paralel-media.com.ua/p45915.html
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совета. Коммунисты в день голосования, после того, как «регионалы» отказались
выслушать аргументированные возражения фракции КПУ, демонстративно покинули зал
заседаний. С тех пор жители Луганщины на собственном опыте убедились, что
концессионер не выполняет свои обязательства и ему плевать на беды людей.  Вот цена
обещаний Партии регионов об улучшении жизни уже сегодня. Выводы должен сделать
избиратель», – считает коммунист (Коммунисты подключились к решению проблемы
водоснабжения поселка на Луганщине // Компартія України
(http://www.kpu.ua/kommunisty-podklyuchilis-k-resheniyu-problemy-vodosnabzheniya-
poselka-na-luganshhine/). – 2012. – 4.04).

***

Программу термомодернизации зданий Луганска с целью экономии энегроресурсов
разработала и предлагает внедрить в Луганске областная организация политической
партии «Фронт Змін».

«Фронт Змін» в Луганске в ходе пресс-конференции «Луганское ЖКХ: реальные
деньги за виртуальные услуги. За что мы платим?» обговорил проблемы
теплообеспечения города.

«Плачевное состояние ЖКХ Луганска ни для кого не секрет. Качество услуг
оставляет желать лучшего. Один из наиболее проблемных и актуальных вопросов –
теплообеспечение. На сегодняшний день итоги отопительного сезона показывают, что
ситуация в этой сфере в Луганске с каждым годом становится всё хуже, этой зимой в
городе «замерзали» целые дома. Что делать? Мы предлагаем совершенно другой подход в
модернизации отопительной системы. Предлагаем провести «революцию» в подходе
теплообеспечения, чтобы горожане почувствовали тепло в своих квартирах», – сказал в
своём вступительном слове глава Луганской областной организации «Фронта Змін»,
депутат Луганского горсовета Игорь Лиски.

Луганский «Фронт Змін» провёл исследование качества теплообеспечения в
Луганске.

«В Луганске из 1709 многоэтажных жилых домов 1400 требуют ремонта.
Теплопотери зданий очень велики и через 10 лет могут достигнуть 95 %. Что делать?
Утеплять и экономить», – заявил депутат Ленинского районного в г. Луганске совета,
заместитель главы городской организации «Фронт Змін» Константин Мешков.

Инициатива местной власти в этом вопросе, по его словам, – замена котлов, труб,
установка модульных котельных – не приносит желаемого результата.

По мнению «фронтовиков», основные теплопотери здания происходят через старые
деревянные окна, тонкие стены, через неотапливаемые чердачные помещения и т.д.

«Наше предложение – термомодернизация зданий. Это не только утепление стен,
ремонт крыш, замена окон, а и установка системы балансирования тепла, плюс
возможность устанавливать температуру отдельно в каждой квартире. Для этого
необходима установка 2-х счётчиков учёта тепла – в доме и в каждой отдельной квартире.
Чтобы люди платили не за квадратные метры, а за потреблённое количество тепла. Это
позволит сократить потребление энергии в городе на 40–50 %», – рассказал заместитель
главы городской организации «Фронта Змін».

Для того, чтобы реализовать программу, как отмечают в Луганском «Фронте Змін»,
«городская власть должна стать партнёром для луганчан»:

«Программа может быть реализована при софинансировании: 30 % от общей сметы
работ на термомодернизацию должно оплачиваться из городского бюджета. При этом
городская власть получит экономию, а горожане – тепло в своих квартирах, улучшение
внешнего вида здания, что в свою очередь повысит стоимость квартир в таком доме.
Кроме того, эту программу готовы кредитовать банки».

http://www.kpu.ua/kommunisty-podklyuchilis-k-resheniyu-problemy-vodosnabzheniya-poselka-na-luganshhine/
http://www.kpu.ua/kommunisty-podklyuchilis-k-resheniyu-problemy-vodosnabzheniya-poselka-na-luganshhine/


66

Подытоживая презентацию, И. Лиски отметил, что «Фронт Змін» намерен вынести
программу по термомодернизации зданий на обсуждение сессии Луганского горсовета
(«Фронт Змін» в Луганске предлагает совершить «революцию» в подходе
теплообеспечения города // Остров (http://www.ostro.org/news/article-370221/). – 2012. –
4.04).

***

Процесс смены поколений является одним из главных показателей результата
работы государства в развитии общества в целом и молодежной политики, в частности.
Такое мнение выразил представитель Луганского горкома Ленинского
коммунистического союза молодежи Украины Станислав Шиманский.

Он настаивает, что от качества образования молодежи, активности жизненной
позиции и правового воспитания зависит будущее страны. Однако, анализ картины
нынешнего отношения государства к будущему, ставит под сомнение адекватность
правящих кругов.

«Молодежь все больше превращается в бесправный инструмент политических
интриг, становится рабочей силой для университетских боссов и статьей для отмывания
денег», – считает комсомолец.

Хотя на молодежную политику бюджет выделяет сегодня миллионы гривен, на
практике госпрограммы рассчитаны только на малое количество заранее избранных
претендентов.

«Наше бесправие – результат апатии, незнания своих прав и нежелания за них
бороться! Ведь пресловутые коррупционеры и бюрократы боятся тех, кто знает свои права
и может их отстоять, неважно где – на митинге или в суде», – уверен Станислав
Шиманский.

Он также рассказал, что в университетах Луганска, прогрессивно развивается
студенческое рабство.

«Студент – это не только будущий специалист, но и бесплатная рабочая сила,
которую эксплуатируют зачастую «политически окрашенные» администрации учебных
заведений. Вот как получается: видя в СМИ очередной политический митинг, мы
удивляемся огромному количеству молодежи, которая поддерживает очередного
многообещающего шарлатана. Как в городе, где процент аполитичности молодого
поколения зашкаливает, можно вывести столько студентов? Формула проста: меняем
физику и химию на получасовой митинг, и отмену домашнего задания! О каких правах
студентов тут вообще можно вести речь? Ведь отказ руководству факультета или
университета может закончиться плачевно, несмотря на твои защищенные Законом права
человека и гражданина!» – говорит Шиманский.

Коммунист акцентирует на том, что власть все активнее игнорируют право на труд и
обучение. Детские сады и высшие учебные заведения становятся недоступными, и именно
при молчаливом согласии молодежи делается все возможное, чтобы уровень ее
деградации достиг рабского бездумного повиновения командам свыше (Коммунисты
считают, что в Луганске развивается студенческое рабство // Ирта-fax
(http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-05-43.html). – 2012. – 5.04).

Львівська область

Заплановане командою міського голови Львова Андрія Садового підвищення цін на
проїзд в електротранспорті є свідченням чергового провалу економічної політики
виконавчої влади міста.  Про це 2  квітня 2012  р.  заявив заступник голови фракції
Всеукраїнського об’єднання «Свобода» у Львівській міській раді Юрій Михальчишин.

http://www.ostro.org/news/article-370221/
http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-05-43.html


67

За словами Юрія Михальчишина, команда Садового знову намагається перекласти
свої прорахунки у веденні господарських справ у місті на плечі львів’ян.

«Електротранспортом у нашому місті користуються не тільки пільгові категорії
населення, які становлять значну частину пасажиропотоку «Львівелектротрансу», але й ті
львів’яни, які користуються трамваєм і тролейбусом для економії сімейного бюджету. Як
відомо,  гуртожитки Львівської політехніки розташовані на вулиці Сахарова,  гуртожитки
Львівського національного університету імені Івана Франка – на вулиці Медової Печери
та вулиці Пасічній. Сполучення цих районів з центром міста здебільшого відбувається
саме електротранспортом», – зазначив Юрій Михальчишин.

Він переконаний, що намір команди Андрія Садового підняти тариф на проїзд є
економічно необґрунтованим та засвідчує абсолютний провал попередніх задумів
зекономити кошти підприємства шляхом його реорганізації.

Юрій Михальчишин також додав: «Окрім того, зараз команда Садового цинічно
намагається підняти тариф на проїзд до необґрунтованої межі – 1.50 грн. Вважаю, що
такий крок є кричущим проявом непрофесійності, некомпетентності та антисоціальної
політики, яка спрямована на вирішення проблем неефективного менеджменту коштом
сімейних бюджетів пересічних львів’ян» (Юрій Михальчишин: Намір Садового підняти
тариф на проїзд в електротранспорті є економічно необґрунтованим // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029006/). – 2012. – 2.04).

***

Відтепер усі мешканці Львівщини можуть безкоштовно та анонімно отримати
фахову консультацію від юриста партії «УДАР» Євгена Іваницького.

Юридична приймальня партії «УДАР Віталія Кличка» працює у самому центрі
Львова, за адресою – площа Ринок, 16 (2-й поверх) і приймає громадян щопонеділка з 10
до 13 години та щосереди з 14 до 17 години. Юрист «УДАРу» надає безкоштовні
консультації в галузі житлово-комунального господарства, створення та діяльності ОСББ,
цивільно-господарського права тощо.

Також,  щосереди в партійному офісі проводиться прийом громадян Львова та
області депутатами від партії «УДАР»  Львівської міської та обласної рад (Партія
«УДАР» відкриває безкоштовну юридичну приймальню // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/partiya-udar-vidkrivaye-bezkoshtovnu-yuridichnu-
priymalnyu). – 2012. – 3.04).

***

«У Дрогобичі, Добромилі, Пустомитах, Стрию та Трускавці лише 10 % депутатів
звітують перед громадою», – розповіла під час прес-конференції Ольга Стрелюк, керівник
проекту «Розвиток громадянського суспільства».

Такі висновки було здійснено під час реалізації кампанії громадського контролю
«Публічна влада – активна громада».

З її слів, звітування депутатів носить спорадичний характер, але ще гіршою є
ситуація з оприлюдненням звітів в друкованих чи електронних ЗМІ, тобто цього депутати
практично не роблять.

Щодо звітів міських голів у цих містах,  то ситуація виглядає дещо кращою.  «У
Дрогобичі міський голова звітував двічі (перед громадою та депутами),  у Добромилі та
Пустомитах – раз (перед депутатами)», – каже Ольга Стрелюк. – У більшості випадків
звітують міські голови для «галочки» і,  як депутати,  рідко публікують цю інформацію у
ЗМІ».

Вона наголошує на спільній рисі звітів депутатів і міських голів: «Напередодні
останніх виборів вони не були зобов’язані оприлюднювати політичні програми і

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029006/
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передвиборні обіцянки,  тому тепер важко аналізувати,  чи вдалось їм реалізувати
передвиборчі ініціативи».

На думку Стрелюк, у цих містах депутати погано ознайомлені з графіками прийому
громадян чи графіками звітування. До речі, системних зустрічей з виборцями не
відбувається. «Нас здивувала відповідь з Трускавця, де у графіку прийому громадян,
складеному на півроку, розподілено час таким чином, що депутат зустрічається з
мешканцями один раз в півроку, коли закон говорить, що він повинен проводити такі
зустрічі кожного місяця», – додає Стрелюк (У п’яти містах Львівщини перед виборцями
прозвітувало лише 10 % депутатів // Експрес
(http://lviv.expres.ua/news/2012/04/03/52105). – 2012. – 3.04).

***

Депутати Львівської обласної ради від Народного Руху України Андрій Корнат і
Тарас Курчик подарували на Сокальщині 7 інвалідних візків для людей з особливими
потребами.

Таку благодінй акцію рухівці провели 28 березня. Під час семінару-наради голів
сільських та селищних рад Сокальщини депутати передали візки головам Лучиць,
Опільська та Жужелян.

Андрій Корнат зазначив: «Благодійність у світі – це ознака гуманізму і нормального
розвитку суспільства. Якщо ми хочемо говорити про громадянське суспільство в Україні,
то потрібно наголошувати на потребі комунікації між усіма без винятку його
представниками. Адже громада повинна бути єдиним організмом, в якому кожен має
право відчувати себе потрібним і корисним».

Рухівець також розповів, що ініціатором подібних благочинних акцій є його
однопартієць, заслужений артист України Тарас Курчик. Саме Тарас Курчик розпочав
співпрацю з іноземними меценатами для допомоги людям з особливими потребами
Львівщини.

«На жаль,  люди,  котрі найбільше потребують допомоги,  сьогодні залишаються без
уваги та підтримки держави.  Ми ж знаємо,  що ті,  хто потребують візків,  інколи чекають
на них по декілька років.  І не завжди їх отримують.  Тому я звернувся до друзів у різних
куточках світу з проханням допомогти людям з особливими потребами в Україні. Я дуже
радий, що люди відгукнулись на мій заклик. Перш за все потрібно подякувати парафіянам
церкви Св. Івана Хрестителя, які представляють громаду міста Нью-Арк, штат Нью-
Джерсі (США)», – зауважив Тарас Курчик.

Сільські голови, які представляли свої громади, висловили щиру вдячність за
подаровані візки. Зокрема, голова Жужелянської сільради Володимир Мончук сказав: «Як
тільки люди почули, що отримають візок, то на їх очах були сльози радості. Така
допомога є дуже важливою для громади і ми всі є вдячними за це».

Після зустрічі із сільськими головами рухівці також привезли візочки в Сокальську
районну асоціацію інвалідів, де зустрілись з її головою Оксаною Кононовою.

«Насправді в районі є дуже багато людей з інвалідністю, які потребують візків. Якщо
раніше візки вироблялись в Україні, то тепер їх чомусь почали завозити з Китаю. Вони не
настільки якісні, тому швидко ламаються. Та й Соцзахист видає їх замало для потреб
району.  Візок –  це частина життя для людей з особливими потребами,  і ми вдячні за ті
чотири нові частинки,  які отримали сьогодні»,  –  зазначила Оксана Кононова (Рухівці
допомогли людям з особливими потребами Сокальщини // Oфіційний сайт Народного
Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/rukhivci-dopomogli-ljudjam-z-
osoblivimi-potrebami-sokal.html). – 2012. – 4.04).

http://lviv.expres.ua/news/2012/04/03/52105
http://www.nru.org.ua/news/single/article/rukhivci-dopomogli-ljudjam-z-osoblivimi-potrebami-sokal.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/rukhivci-dopomogli-ljudjam-z-osoblivimi-potrebami-sokal.html
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***

ВО «Батьківщина» готова на виборах до ВРУ у жовтні віддати більше мажоритарних
округів на Львівщині представникам «Свободи».

Про це 6  квітня повідомив голова Львівської обласної партійної організації ВО
«Батьківщини» Роман Ілик під час прес-конференції.

Роман Ілик зазначив, що практично немає сумнівів у тому, що на парламентських
виборах у Львівській області буде 12 мажоритарних округів.

«На Галичині «Свобода» мала б мати більшу квоту, ніж всі інші політичні партії, які
входять в об’єднану опозицію, тому що свободівців тут вищі рейтинги. Ми готові на
такий компроміс, адже для нас важливо, щоб усі 12 депутатів, які пройдуть від Львівщини
до Верховної Ради справді були в опозиції», – сказав Роман Ілик («Батьківщина» готова
поступитись «Свободі» округами на Львівщині // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/45948.html). – 2012. – 6.04).

***

Голова фракції Народного Руху України у Львівській міській раді Валерій Веремчук
вніс в порядок денний сесії ЛМР заслуховування інформації начальника управління сім’ї,
молоді та спорту щодо стану стадіонів та умов їхнього функціонування.

«Перед Євро-2012 влада у Львові чомусь піклується лише про один стадіон. Проте
для мешканців та гостей нашого міста важливими є спортивні об’єкти в різних куточках
Львова.  Хороший стан стадіонів забезпечить умови для занять спортом,  а також підніме
імідж Львова. Слід зрозуміти, що для нормального функціонування стадіонів не потрібні
великі кошти, а лише увага міських чиновників», – зазначив Валерій Веремчук.

Рухівець також вніс в порядок денний 7-ї сесіх ЛМР 6-го демократичного скликання
заслуховування інформації керівника МВ УМВС щодо криміногенної ситуації в місті та
підготовки правоохоронців до чемпіонату Європи з футболу.

Всі ці питання депутати міськради розглянуть на найближчому пленарному засіданні
(Рух вимагає звіту чиновників щодо стану стадіонів у Львові // Oфіційний сайт
Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/rukh-vimagaje-zvitu-
chinovnikiv-shchodo-stanu-stadioniv-u-l.html). – 2012. – 9.04).

***

5 квітня голова Львівської крайової організації Народного Руху України Андрій
Корнат відвідав сесію Червоноградської міської ради,  під час якої розглядалось питання
розвитку Львівсько-Волинського вугільного басейну та стан вугільної промисловості на
цій території.

На сесії виступив генеральний директор ДП «Львіввугілля» Микола Клюка, котрий
зазначив, що його підприємство без сучасної техніки та без грошей видобуває залишки
вугілля.

Водночас Андрій Корнат наголосив: «Основною проблемою сьогодні залишається
закриття шахт,  що тягне за собою безробіття.  Понад 10  тис.  мешканців Сокальського
району та міста Червонограда можуть залишитись без роботи».

Також голова фракції Народного Руху України в облраді додав: «Серйозним
викликом для керівників шахт є неможливість реалізації вугілля на об’єктах
«Західенерго», власником якого сьогодні є Ахметов. На складах затрималось 240 тис т
вугілля, що оцінюється приблизно в 60 млн грн. Це своєю чергою зумовлює збитковість
об’єктів соціальної сфери, які є на балансі ДП «Львіввугілля». Це підприємство дотепер
очікує підтримки держави, проте, на жаль, державне регулювання у вугільній галузі
зводиться до якомога швидшої приватизації об’єктів оточенням Президента» (Закриття

http://vgolos.com.ua/politic/news/45948.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/rukh-vimagaje-zvitu-chinovnikiv-shchodo-stanu-stadioniv-u-l.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/rukh-vimagaje-zvitu-chinovnikiv-shchodo-stanu-stadioniv-u-l.html
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шахт на Львівщини може залишити без роботи понад 10 тисяч людей // Oфіційний
сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/zakrittja-shakht-
na-lvivshchini-mozhe-zalishiti-bez-roboti-po.html). – 2012. – 9.04).

***

Рівень консолідованості політичних сил в Івано-Франківській міській раді варто
ставити у приклад для всієї України. Принаймні, такої думки притримується лідер ВО
«Свобода» Олег Тягнибок.

На його переконання саме компроміс навколо важливих суспільних питань дає
можливість легко знаходити порозуміння різноідеологічним партіям.

Також політик зазначив, що в умовах наступу режиму Януковича залишились тільки
три області, які чинять реальний спротив діючій владі: Львівська, Тернопільська та Івано-
Франківська.

І саме через відверте непогодження із центральним курсом вже розпочались
політичні переслідування «свободівців», а також ведеться відверта інформаційна війна
стосовно політичної сили на загальноукраїнському рівні.

За словами Тягнибока, вже почалося складання списків і відновлення кримінальних
справ,  які вже давно були закриті.  А його телефон й усі подорожі активно
відслідковуються правоохоронними органами.

Не обійшли стороною й головного прикарпатського «свободівця» Олександра Сича.
Йому, зокрема, хочуть пригадати інцидент із штурмом облдержадміністрації після
виборів, коли «свободівці» заявляли про фальсифікації на місцевих виборах (Олександру
Сичу погрожують кримінальною справою? // Агенція новин Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=19354). – 2012. – 9.04).

Миколаївська область

Уже несколько десятков лет оказывают помощь социально незащищенным слоям
населения сотрудники социальных служб города, которые трудятся в различных
подразделениях Департамента труда и социальной защиты населения Николаевского
городского совета. Тысячи людей пожилого возраста и инвалидов нуждаются в
оздоровлении, внимании, помощи. Для выполнения этих задач требуются не только наши
души, беспокойные сердца, заботливые руки, но и благотворительная помощь.

Коллектив отделений социальной помощи на дому, социально-медицинских услуг,
социально-бытовой адаптации, адресной, денежной и натуральной помощи Центрального
района городского территориального центра социального обслуживания выражает
сердечную благодарность за оказанную финансовую поддержку и помощь народному
депутату Украины Матвееву Владимиру Иосифовичу, депутатам Николаевского
городского Совета от партии коммунистов – Свинарчук Елене Владимировне, Трифонову
Александру Петровичу и Лопатиной Светлане Анатольевне.

Благодаря выделенным средствам были проведены ремонтные работы по
благоустройству зала лечебной физкультуры, кабинетов и других помещений отделений;
в ноябре 2011 г. приобретен аппарат для ультразвуковой терапии УЗИ – 1,01Ф, широко
применяемый для лечения подопечных с различными заболеваниями периферической
нервной системы, опорно-двигательного аппарата, внутренних органов (Спасибо
коммунистам за помощь! // Компартія України (http://www.kpu.ua/spasibo-
kommunistam-za-pomoshh/). – 2012. – 3.04).

http://www.nru.org.ua/news/single/article/zakrittja-shakht-na-lvivshchini-mozhe-zalishiti-bez-roboti-po.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/zakrittja-shakht-na-lvivshchini-mozhe-zalishiti-bez-roboti-po.html
http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=19354
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***

Член Бюро Николаевской областной партийной организации ВО «Батьківщина»,
председатель Домановской районной партийной организации Василий Иванченко вышел
из партии. Об этом говорится в его официальном заявлении. Как отмечается в документе,
к такому решению привели действия руководства политической силы, начиная с момента
ареста Юлии Тимошенко и по день проведения первого этапа XI съезда «Батьківщини».

«Я не хочу, чтобы при моем участии проходил процесс развала БЮТ, не
поддерживаю включение в кандидаты в депутаты от «Батькивщины» тех людей, которые
преследовали Юлию Тимошенко во времена Кучмы. Учитывая все эти события, я принял
решение о выходе из «Батьківщини» и вступлении в Партию Наталии Королевской
«Украина – Вперед!» – говорится в заявлении.

Василий Иванченко подчеркнул, что был членом партии с 2000 г., и поэтому ему
очень обидно видеть несоответствие отдельных решений руководства политической силы
тем принципам, которым раньше соответствовала деятельность партии. В частности,
возмущение вызвало исключение из БЮТ УСДП, в то время как руководство
оппозиционных сил везде заявляет о необходимости объединения.

«Что же такого сделала УСДП, что ее исключили из Блока, когда Тимошенко просит
всех объединиться и консолидироваться? Я лично на межпартийном съезде голосовал за
образование Блока, а вот вывел партию из блока фактически один Александр Турчинов.
Он сделал это без решений съездов партий, входящих в блок, без межпартийного съезда и
даже без решения Совета Блока,  который,  кстати,  возглавляет Юлия Тимошенко»,  –
сказал он.

Отдельно Василий Иванченко отметил, что озвученное во время последнего съезда
решение об объединении с партией «Фронт Змін» не обсуждался внутри «Батьківщини», а
потому обычные партийцы не имели возможности высказать свою позицию по этому
вопросу. «Считаю, что руководство партии оторвалось от первичных партийных
организаций, поэтому вопрос дальнейшей судьбы «Батьківщини» решается кулуарно.
Призыв Юлии Тимошенко к тому, чтобы список на выборах в Верховную Раду возглавил
не партийный функционер, а известный и уважаемый человек, даже не рассматривается»,
– сказал он.

Василий Иванченко подчеркнул, «что руководство партии сделало все, чтобы народ
Украины и, в первую очередь, полумиллионная армия членов партии не поднялась на
защиту Юлии Тимошенко». По его словам, руководство БЮТ ограничилось палаточным
«пятачком» на Крещатике, т.е. имитацией борьбы с режимом вместо реального давления
на него. Это продемонстрировало, что соратники Юлии Тимошенко не готовы бороться за
ее освобождение, а, следовательно, не смогут отстаивать свободу простых украинцев
(Бютовец ушел к Королевской из-за решений Турчинова // Главком: Новости
политики и экономики (http://glavcom.ua/news/75579.html). – 2012. – 4.04).

Одеська область

Компартия Украины требует остановить приватизацию одесского предприятия
«Орион», так как каждое приватизированное предприятие – это удар для отечественной
экономики. Об этом заявил народный депутат Украины, первый секретарь Одесского
обкома КПУ Евгений Царьков.

«По его словам, представители капитала положили глаз на «Орион» еще десять лет
назад. «Орион» привлекает интерес бизнеса уже давно. И, к сожалению, Фонд
госимущества очень даже не против избавить государство от предприятия, имеющего
стратегическую важность для отечественной экономики», – отметил коммунист.

http://glavcom.ua/news/75579.html
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Поэтому коммунист призывает общественность и Президента дать оценку
происходящему и не допустить дерибана государственного имущества. «Каждое
приватизированное предприятие – это удар для отечественной экономики, которая итак
ослаблена годами правления демократов. Необходимо остановить этот дерибан, это
массовое разграбление национальных богатств. Единственный путь спасения нашего
государства лежит через национализацию стратегических предприятий, но никак не через
продажу представителям капитала», – подытожил Евгений Царьков (Компартия
требует остановить приватизацию одесского «Ориона» // Компартія України
(http://www.kpu.ua/kompartiya-trebuet-ostanovit-privatizaciyu-odesskogo-oriona/). – 2012. –
3.04).

Рівненська область

Депутат Рівненської обласної ради від «Фронту Змін» Вадим Сидорчук та юристи
обласної організації партії домоглися поновлення на посаді директора Федорівської
загальноосвітньої школи Надії Дикало, яка була незаконно звільнена чиновниками
Гощанської районної державної адміністрації.

Юристи Рівненського «Фронту Змін» детально розібралися в ситуації і виявили, що
дії чиновників були незаконними. Було складено та пред’явлено позов у Гощанському
районному суді,  який 2  квітня 2012  р.  повністю задовольнив вимоги позивачки.
Результатом стало поновлення Надії Дикало на посаді директора Федорівської школи та
стягнення з відділу освіти Гощанської районної державної адміністрації на користь
позивачки середнього заробітку за час вимушеного прогулу.

«Ми виграли цю справу і допомогли людині не втратити роботу, – прокоментував
ситуацію голова Рівненської обласної організації політичної партії «Фронт Змін» Вадим
Сидорчук. – Це непоодинокий випадок, коли звичайних людей незаконно та безпідставно
звільняють з посади, бо вони за невідомими для них критеріями не підходять владі. Ми й
надалі будемо боротися з такими прикладами чиновницького свавілля» (Рівненський
«Фронт Змін» домігся поновлення на посаді директора сільської школи // Фронт Змін.
Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9601-rivnenskij-
front-zmin-domigsja-ponovlennja-na-posadi-direktora-silskoyi-shkoli-dokument.html). –
2012. – 3.04).

Сумська область

Сумской облсовет на сессии 30 марта поддержал запросы депутата Владимира
Шульги относительно фактов давления на представителей оппозиции.

В запросе к прокурору области Руслану Билоконю г-н Шульга просил разобраться с
преследованием правоохранительными органами депутата Сумского горсовета, главы
ревизионной комиссии облорганизации ВО «Батьківщина» Виталия Бурбыку.

Также В.  Шульга просил прокурора разобраться с фактами давления на
оппозиционных кандидатов во время выборов главы Малобудивльского сельсовета и
принять меры по недопущению таких фактов на выборах (Ивченко В. Сумская
«Батьківщина» жалуется на давление // «Данкор онлайн»
(http://dancor.sumy.ua/news/newsline/77123). – 2012. – 2.04).
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***

Оппозиционные партии Сумщины к 10 апреля получат согласованных кандидатов от
оппозиции для участия в выборах в шести мажоритарных округах. Однако их фамилии,
скорее всего, пока публично названы не будут.

Оппозиционные партии уже согласовали и отправили на утверждение в столичный
Комитет сопротивления диктатуре список кандидатов, претендующих на его поддержку
на выборах в мажоритарных округах области. Об этом сообщил глава областной
организации партии «Фронт Змін» Николай Клочко. Областная организация ВО
«Батьківщина»  предложила шесть кандидатур,  «Фронт Змін»  –  четыре,  ВО «Свобода»  –
одну.  Из них в Киеве,  учитывая рекомендации сумчан,  до 10  апреля должны выбрать
шесть наиболее конкурентоспособных кандидатов. Однако это не означает, что после
этого их фамилии будут обнародованы. «Чтобы на них не давила власть, мы от этого пока
воздержимся», – заявил Николай Клочко (Бондаренко С. 6 из 11: оппозиция
определилась с кандидатами по мажоритарке на Сумщине // «Панорама»
(http://rama.com.ua/modules/news/article.php?storyid=11933). – 2012. – 3.04).

***

Экс-глава Сумского областного совета, неоднократный руководитель областного
штаба БЮТ Вячеслав Шапошник покинул партию «Батьківщини».

Главной причиной такого решения он назвал развал областной партийной
организации и исключение из партийных рядов активных и преданных «бютовцев».
Лучшей альтернативой БЮТу он считает партию «Украина – Вперед!».

«Не желая стоять в стороне от событий, я выбрал свой новый политический путь с
людьми, которые прилагают все усилия для коренных и позитивных изменений в Украине
и делают все для освобождения Юлии Тимошенко. Это – партия Наталии Королевской
«Украина – Вперед!». Это свежая демократическая кровь, настоящие демократические
принципы и правильное политическое будущее Украины», – сказал он.

Его обеспокоенность, по его словам, вызывает и поведение руководящего состава
партии ВО «Батьківщина», поскольку «утратив связь с партийцами на местах, они
потеряли моральные и политические ориентиры всей партии». «Вместо того, чтобы
приложить максимальные усилия для освобождения Юлии Тимошенко, они реализуют
свои эгоистические амбиции и пестуют собственные меркантильные интересы», – отметил
В. Шапошник.

«Во время слушаний дела лидера партии со стороны областного и всеукраинского
руководства ВО «Батьківщина» не были приложены существенные усилия, чтобы вывести
под стены Печерского суда хотя бы десятую часть из 600 тыс. членов партии. Это
означает только одно – держать Юлию Владимировну за решеткой выгодно. Я с такой
позицией не согласен», – подчеркнул В. Шапошник (Ряды партии «Украина – Вперед!»
пополняются членами «Батьківщини» // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=98830). – 2012. – 5.04).

Тернопільська область

Двоє депутатів Тернопільської міської ради Михайло Ратушняк та Олег Вітвіцький
втратили партійну підтримку. Українська партія, яка висувала їх в депутати,
саморозпустилася.

Таке рішення партія прийняла на останньому своєму з’їзді. Лідери Української партії
вирішили таким чином об’єднатися з партією Анатолія Гриценка «Громадянська позиція».

http://expert.org.ua/?st=3&id=98830
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Екс-голова Української партії, мер міста Калуш, що на Франківщині, став при цьому
заступником екс-міністра оборони Гриценка.

Варто зазначити, що розпуск партії наврядчи вплине на становище Ратушняка та
Вітвіцького. Попри те, що вони висувалися від Української партії, обидвоє, наскільки
відомо, не були її членами.

Додамо, що в Тернопільській міській раді партію «Громадська позиція» представляє
один депутат Петро Ландяк (Сніданко Р. Ратушняк з Вітвіцьким змінили політичне
забарвлення // Тернопіль вечірній (http://t-v.te.ua/vlada/ratushnyak-z-vitvickim-zminili-
politichne-zabarvlennya/). – 2012. – 1.04).

***

На одному з публічних заходів депутат-«регіонал» обласної ради Павло Федик
заявив, що прийшла пора змінювати заступників голови обласної ради. У програмі
«Відверто про політику» на телеканалі ІНТБ журналісти «Номер один» запитали думку з
цього приводу одного з цих заступників – Олега Боберського.

«Наскільки я знаю,  пан Федик так і не зміг сформулювати до мене конкретних
зауважень стосовно моєї роботи. Оцінювати роботу кожного посадовця має громада,
люди, які їх обрали, коаліція, яка обрала тих чи інших високопосадовців. Стосовно
ініціативи переобрання заступників чи інших посадовців обласної ради, то це звичайна
реакція на те питання, що на чергову сесію заплановано слухати звіт голови обласної
державної адміністрації про виконання програми соціально-економічного розвитку за
2011 р. І це хороший привід перевести розмову на іншу тему», – зазначив Олег
Боберський.

Депутат обласної ради Степан Барна, який теж був на ефірі програми «Відверто про
політику», має з цього приводу свою думку. Він каже, що такою ініціативою «регіонали»
розігрують багатоходову комбінацію, результатом якої має бути взяття під контроль
обласної ради.

«У даному випадку йдеться про посаду першого заступника голови обласної ради.
Ідея Партії регіонів полягає в наступному: вони мають сподівання, що в найближчому часі
за підсумками парламентських виборів обласна рада може виявитись знову
недоукомплектованою. Наприклад, голова обласної ради може стати народним депутатом.
Відповідно позиція першого заступника, як мінімум, їм забезпечує статус «виконуючого
обов’язки» голови обласної ради практично до завершення каденції. Насправді
відбувається кулуарна боротьба за посаду керівника обласної ради», – прогнозує Степан
Барна («Регіонали» хочуть взяти під контроль обласну раду // Номер один
(http://gazeta1.com/index.php/uk-UA/126-novini-dnya/2790-regionali-khochut-vzyati-pid-
kontrol-oblasnu-radu). – 2012. – 1.04).

***

30 березня на черговій сесії Тернопільської міської ради депутати від політичної
партії «Фронт Змін» виступили проти прийняття рішення про реорганізацію спортивних
шкіл міста, яку влада намагається провести без згоди громади.

Проекти рішень про реорганізації спортивних шкіл передбачали зміну найменування
комунального закладу «Дитячо-юнацька спортивна школа з футболу» на комунальний
заклад «Дитячо-юнацька спортивна школа з футболу та інших ігрових видів спорту» та
припинення існування комунального закладу Тернопільської міської ради «Комплексна
дитячо-юнацька спортивна школа № 3» шляхом приєднання до комунального закладу
«Дитячо-юнацька спортивна школа з футболу та інших ігрових видів спорту».

Під час роботи сесії батьки учнів, тренери і молоді спортсмени, що навчаються в цих
школах, протестувати під стінами мерії проти запланованої реорганізації. На думку
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депутата міської ради від «Фронту Змін» Петра Гринчишина, незгода громади є
свідченням невиваженості рішення і необхідності його доопрацювання.

Депутат-«фронтовик» Володимир Кузьма запропонував перенести розгляд цього
питання до врегулювання усіх спірних моментів. «Це питання вимагає додаткового
вивчення, – зауважив він. – До того ж, проект рішення не був підтриманий Громадською
радою з питань молодіжної політики, спорту та туризму при Тернопільській міській раді.
Тому пропонуємо створити депутатську комісію, щоб прийняте розумне рішення щодо
збереження мережі спортивних шкіл у Тернополі».

Однак провладні депутати вважали це недоцільним. У результаті, більшістю голосів
рішення були прийняті (Депутати Тернопільського «Фронту Змін» вимагають
зберегти мережу спортивних шкіл міста // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9575-deputati-frontu-zmin-ternopolja-ne-
pidtrimali-rishennja-schodo-reorganizatsiyi-sportivnih-shkil-mista.html). – 2012. – 2.04).

***

Депутати Тернопільської міської ради категорично засуджують антиконституційні
наміри, озвучені Президентом України Януковичем В. Ф. 18 березня 2012 р. напередодні
візиту до Росії, про надання російській мові офіційного статусу в Україні.

За два роки влада нічого не зробила для покращення життя людей: шалено
зростають ціни, а населення бідніє. Тому, сподіваючись втриматися при владі напередодні
парламентських виборів, Партія регіонів замість ефективної соціальної та економічної
політики свідомо підкидає мовну тему, яка розколює країну.

Заява про двомовність – це пряме продовження «харківської капітуляції», щоб
отримати прихильність Кремля в обмін на продаж своєї держави.

Мета запровадження двомовності полягає не у захисті прав російськомовних
громадян, які мають всі можливості для використання російської мови, а в поверненні
України до статусу російської колонії, в якій українська мова буде витіснена з офіційного
вжитку. Такі дії мають лише одне визначення: антидержавні і антиукраїнські.

Ми переконані, що заява Януковича В. Ф. про визнання російської мови другою
державною мовою в Україні – це удар по єдності українського суспільства, який може
суттєвим чином вплинути на перспективу України як держави. Заява суперечить
Конституції України, спотворює суть Європейської хартії регіональних мов.

… Наполягаємо, що конституційний статус української мови як єдиної державної не
може бути предметом жодних спекуляцій.

Влада звертається до мовного питання кожного разу, коли намагається відвернути
увагу від розкрадання країни, цілковитих провалів у внутрішній і зовнішній політиці,
тотального невиконання передвиборних обіцянок.

Вважаємо, що заява Президента України Януковича В. Ф. про визнання російської
мови другою державною мовою в Україні може стати детонатором неконтрольованих та
деструктивних процесів в українському суспільстві і, врешті, призведе до розколу
Української Держави.

Тому, вболіваючи за материнську мову, висловлюючи волю, настрої та патріотичні
почуття громади Тернополя, вимагаємо від вищого законодавчого органу нашої держави –
Верховної Ради України – не допустити розгляду питання про надання російській мові
статусу другої державної мови,  а також вжити усіх заходів,  аби припинити
антиукраїнський шабаш правлячої більшості, яка намагається змінити мовне
законодавство, закріплене найвищим Законом держави – Конституцією!

У випадку розгляду та прийняття Верховною Радою України законопроекту про
надання російській мові статусу другої державної мови в Україні вважаємо за необхідне
розпочати процедуру розпуску Верховної Ради України та ініціювати громадський рух
«Україна без Януковича», який має завершитися імпічментом нині діючого Президента.

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9575-deputati-frontu-zmin-ternopolja-ne-pidtrimali-rishennja-schodo-reorganizatsiyi-sportivnih-shkil-mista.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9575-deputati-frontu-zmin-ternopolja-ne-pidtrimali-rishennja-schodo-reorganizatsiyi-sportivnih-shkil-mista.html
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Звертаємося до кожного українця, до кожного громадянина держави Україна –
захистімо найбільше багатство нашого народу – рідну мову!

Прийнято на двадцятій сесії міської ради 30 березня 2012 р. Секретар ради
І.В.Турський (Звернення депутатів Тернопільської міської ради з приводу заяви
Президента України Януковича В. Ф. щодо визнання російської мови другою
державною мовою в Україні // Про все (http://provse.te.ua/2012/04/zvernennja-deputativ-
ternopilskoji-miskoji-rady-z-pryvodu-zajavy-prezydenta-ukrajiny-janukovycha-v-f-schodo-
vyznannja-rosijskoji-movy-druhoju-derzhavnoju-movoju-v-ukrajini/). – 2012. – 5.04).

***

У Тернопільській області відбулося об’єднання двох політичних сил – «Україна
майбутнього» влилася у партію «УДАР Віталія Кличка». Представники обох партій
переконані, що згуртовані дії дозволять демократичним силам перемогти владний
адмінресурс на майбутніх виборах.

Голова Тернопільської обласної організації політичної партії «Україна майбутнього»
Ігор Яворський, коментуючи приєднання своєї партії до «УДАРу», зазначив: «У цей
складний для опозиційних сил час у жодному разі не можна дозволити розпорошувати
голоси виборців. Молода політична партія ліберального настрою «Україна майбутнього»
прийняла рішення влитися в політичну партію Віталія Кличка «УДАР».

«Ми вітаємо всі конструктивні та дієві кроки на шляху єднання опозиційних
демократичних партій з метою створення у Верховній Раді української демократичної
більшості.  Враховуючи те,  що наші політичні сили спільні за своєю ідеологією та
цінностями – було прийнято рішення об’єднати свої зусилля у виборчій кампанії і
повністю підтримати «УДАР» і єдиного лідера українських, проєвропейських,
демократичних політичних сил – Віталія Кличка», – наголосив Ігор Яворський.

«УДАР» вітає приєднання до наших лав людей, які розчарувалися у інших партійних
структурах, але достатньо свідомі для того, аби не бути пасивними. Перемога опозиції на
майбутніх парламентських виборах можлива при консолідованій, спільній роботі та,
головне, концентрації голосів виборців, які опозиційно налаштовані до влади, і які будуть
формуватись навколо єдиної політичної сили проєвропейського спрямування», –
переконаний голова Тернопільської обласної організації Політичної партії «УДАР» Ігор
Побер (На Тернопільщині політичні сили об’єднуються довкола «УДАРу» // Партія
«УДАР» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/na-ternopilshchini-politichni-sili-
obyednuyutsya-dovkola-udaru). – 2012. – 6.04).

Херсонська область

Кілька сотень херсонців вийшли на акцію протесту до стін білого дому та не з
бажанням розібратися в кого виникла ідея побудувати на місці Молодіжного пляжу
величезний портовий термінал, а виказати своє категоричне «ні» такому проекту.

Окрім екологічної складової людей непокоять і техногенні наслідки проекту
будівництва портового терміналу з перевантаження сільгосппродукції у селищі
Антонівка.

На здивування мітингуючи до них досить швидко вийшов заступник голови
облдержадміністрації Михайло Мельник, який назвав себе відповідальним за проект
будівництва терміналу, проте діалогу так і не вийшло. Замість пояснень по темі пан
Мельник нагадав людям про правила хорошої поведінки.

Варто зазначити, що акція протесту проходила перед початком сесії обласної ради,
саме з її трибуни люди довірили депутату від КПУ озвучити їхні вимоги.

http://provse.te.ua/2012/04/zvernennja-deputativ-ternopilskoji-miskoji-rady-z-pryvodu-zajavy-prezydenta-ukrajiny-janukovycha-v-f-schodo-vyznannja-rosijskoji-movy-druhoju-derzhavnoju-movoju-v-ukrajini/
http://provse.te.ua/2012/04/zvernennja-deputativ-ternopilskoji-miskoji-rady-z-pryvodu-zajavy-prezydenta-ukrajiny-janukovycha-v-f-schodo-vyznannja-rosijskoji-movy-druhoju-derzhavnoju-movoju-v-ukrajini/
http://provse.te.ua/2012/04/zvernennja-deputativ-ternopilskoji-miskoji-rady-z-pryvodu-zajavy-prezydenta-ukrajiny-janukovycha-v-f-schodo-vyznannja-rosijskoji-movy-druhoju-derzhavnoju-movoju-v-ukrajini/
http://klichko.org/ua/news/news/na-ternopilshchini-politichni-sili-obyednuyutsya-dovkola-udaru
http://klichko.org/ua/news/news/na-ternopilshchini-politichni-sili-obyednuyutsya-dovkola-udaru
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Озвучити вимоги людей Наталії Ткаченко так і не вдалося:  на обласній сесії,  їй
просто не надали слова (Мітинг у Херсоні // Телеканал «ГАММА»
(http://www.gamma.tv/new.php?id=897). – 2012. – 6.04).

***

Глава Херсонської обласної організації партії Зелених України Володимир
Шелудько звернувся в місцеві ЗМІ із заявою про те, що в центрі Херсона продовжується
«знищення дерев».  Свою заяву глава ХОО ПЗУ проілюстрував масою фотографій з
проспекту Ушакова.

«Знищення дерев в Херсоні продовжується. Останнім часом силові структури
(міліція,  прокуратура)  заявляють про свою боротьбу за збереження нашого місця
існування.  Коли читаєш такі реляції –  хочеться їм вірити.  Коли бачиш спиляні дерева –
ніякої віри немає. В черговий раз поборолися задля «галочки», – вказано в заяві
В. Шелудько (Шелудько не вірить херсонським правоохоронцям // Официальный сайт
Партии Зеленых Украины (http://www.greenparty.ua/news/news_26533.html). – 2012. –
6.04).

Черкаська область

1 квітня в Черкасах відбулася обласна звітно-виборча конференція Всеукраїнського
об’єднання «Свобода». Делегати з місцевих організацій партії на Черкащині заслухали
звіт голови та переобрали керівні органи обласної організації.. Також делегатам
конференції було представлено нового керівника обласного виборчого штабу ВО
«Свобода» на Черкащині.

Заступник Голови Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Андрій Мохник
представив активові Черкаської обласної організації партії нового керівника обласного
виборчого штабу ВО «Свобода»  на Черкащині,  члена Політради партії,  депутата
Тернопільської обласної ради Едуарда Леонова. Також Андрій Мохник оголосив про те,
що Тетяну Чорномаз було призначено радником Голови ВО «Свобода» з питань
Черкащини.

Делегати конференції переобрали керівний склад обласної організації ВО «Свобода».
Зокрема, було оголошено про призначення виконуючим обов’язки голови обласної
організації Юрія Ботнара, який дотепер був заступником голови обласної організації ВО
«Свобода» з питань молодіжної політики, очолював Уманську міську організацію партії та
прес-службу Черкаської обласної організації ВО «Свобода». Делегати звітно-виборчої
конференції підтвердили його повноваження абсолютною більшістю голосів. Також було
оновлено Черкаський обласний комітет ВО «Свобода» (В. о. керівника черкаської
«Свободи» обрано Юрія Ботнара // Провінція (http://pro-
vincia.com.ua/novini/news_poltika/983-vo-kervnika-cherkaskoyi-svobodi-obrano-yurya-
botnara.html). – 2012. – 2.04).

***

Затверджені кандидати на вибори від об’єднаної опозиції Анатолій Бондаренко та
Микола Булатецький не проти, щоб їхню діяльність перевіряла Громадська організація
ЧЕСНО.  Принаймні так вони відповіли представникові руху ЧЕСНО Назару
Обідзінському під час прес-конференції Ради опозиційних сил Черкащини 2 березня.

«Я готовий надати всю інформацію,  але щоб вона збиралася не в Черкасах,  а в
Лисянці, враховуючи, що я живу тут 4 роки, а 30 з лишнім років прожив у Лисянці. Щоб

http://www.gamma.tv/new.php?id=897
http://www.greenparty.ua/news/news_26533.html
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громадськість розповіла, сусіди розповіли, жителі навколишніх сіл…», – сказав голова
обласної організації «Батьківщини» Анатолій Бондаренко.

Депутат Черкаської міської ради Микола Булатецький вважає себе відкритою
людиною, тому також не заперечує проти перевірок. Через це, мовляв, він «ніколи не був
у розробці КГБ. Бо все що в умі, виплескується назовні».

Окрім цих двох прізвищ, інших кандидатів об’єднана опозиція ще назвати не готова.
«Прізвища обговорюємо. Якщо «Свобода» представить достойного кандидата на

Смілянський округ, то ми не будемо протии», – зауважив Бондаренко.
Також, на його переконання, проти Миколи Булатецького порушили кримінальну

справу, щоб «не допустити фактично найрейтинговішого кандидата від опозиції на
мажоритарний округ міста Черкаси».

«За останніми даними нашого соціологічного опитування, за кандидата від опозиції
готові проголосувати близько 40  %  людей,  які проживають у місті Черкаси,  а за
провладного кандидата – менше 17 %», – зауважив Бондаренко.

Також опозиціонери підтвердили свої наміри діяти спільно. Зокрема, як сказав
Анатолій Бондаренко, в «Батьківщини» немає розбіжностей із партією «Фронт Змін»:
«Будуть спільні кандидати заради спільної мети».

За словами ж Наталії Старікової, голови обласної організації «Фронт Змін», спільно
опозиційні сили діятимуть уже на найближчій сесії обласної ради 6 квітня, порушуючи,
зокрема, питання про ситуацію із медичним центром «Фрезеніус» (Опозиційні кандидати
не проти, щоб їх перевіряли // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/7184-
opozitsijni-kandidati-ne-proti-schob-yih-perevirjali). – 2012. – 2.04).

***

Керівником Народного руху України в Черкаській області став працівник мерії Ігор
Волошин. Його було обрано 31 березня під час звітно-виборчої конференції Черкаської
крайової організації НРУ. Юрія Громовського, який очолював організацію з 1993 р.,
запросили на роботу в Центральний апарат руху в Київ. На конференції було три
кандидатури – Юрій Громовський, Ігор Волошин і Анатолій Корнелюк. Пан Громовський
узяв самовідвід,  а більшість підтримала кандидатуру Волошина.  Про це новий керівник
обласного «Руху» повідомив під час прес-конференції Ради опозиційних сил Черкащини у
понеділок. Корнелюк залишиться заступником керівника.

Ігор Волошин працює головним спеціалістом зі зв’язків із громадськістю
департаменту освіти й гуманітарної політики Черкаської міської ради.

Ігор Волошин зауважив, що вже більше року співпрацює з обласною організацією
«Фронту змін». Сподівається «дружити» і надалі. А в своїй діяльності в Народному русі
продовжуватиме набуті традиції та робитиме все, щоб програма партії втілювалася в
життя (В опозиційного обласного осередку – новий керівник // ПРОЧЕРК
(http://procherk.info/news/7-cherkassy/7189-v-opozitsijnogo-oblasnogo-oseredku--novij-
kerivnik). – 2012. – 3.04).

Чернівецька область

Чернівецька «Свобода» оголосила вимогу проведення громадських слухань щодо
побудови притулку тварин. Це відбулося, як повідомила депутат Чернівецької міської
ради від Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Олена Калмикова, під час пресової
конференції за участі громадських організацій «Захист тварин» та «Не будь байдужим».
За інформацією буковинських громадських організацій, які опікуються захистом тварин,
нині посадовцями Чернівецької міської ради складено кошторис будівництва в Чернівцях
притулку для тварин. Згідно підрахунків владників, будівництво вартуватиме 12 млн грн.
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За словами Олени Калмикової, ця сума є, м’яко кажучи, фантастичною. «За такі
гроші можна збудувати палац.  Наразі у бюджет міста таких коштів не закладено»,  –
зазначила депутат.

Вона припустила, що таким чином міська влада намагається сформувати в громади
негативне ставлення до проблем безпритульних тварин, мовляв ці кошти могли б піти на
інші справи.

«Міській владі легше відстрілювати безпритульних тварин, ніж ухвалити та
виконувати «Програму поводження з тваринами та регулювання чисельності
безпритульних тварин у місті Чернівці». До слова, подібні програми успішно діють не
лише в європейських країнах, але й в українських містах – Львові, Тернополі, Луцьку,
Києві, Хмельницькому», – зазначила Олена Калмикова.

За її словами, зведення притулку для тварин у Чернівцях є необхідним, однак
вартість такого будівництва повинна бути реалістичною, тоді і кошти знайдуться. Адже
лише минулого року на відстріл тварин у Чернівцях було виділено 960 тис. грн. Така сума
є достатньою для початку будівництва притулку.

«Громада має знати, на що саме витрачаються її кошти. Для цього ми
наполягатимемо на проведенні громадських слухань щодо вказаної проблеми»,  –
наголосила депутат.

Крім того, на думку Олени Калмикової, необхідно створити постійну депутатську
комісію щодо контролю за захистом тварин та будівництвом притулку, звернутися до
відповідних структур щодо виділення місту спеціального автомобіля для стерилізації
тварин та проводити інформаційні кампанії в засобах масової інформації з метою
ширшого ознайомлення громади з проблемами безпритульних тварин (Чернівецька
«Свобода» вимагає провести громадські слухання щодо будівництва притулку для
тварин // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029065/).  –
2012. – 4.04).

Чернігівська область

На самому початку сесії Чернігівської обласної ради голова обласної ради Анатолій
Мельник повідомив депутатам про трагедію,  яка сталася у Чернігові 26  березня у
житловому будинку № 36 по вулиці 50 років ВЛКСМ, де вибухнув побутовий газ.

«Ця аварія не може залишити нас байдужими, – підкреслив голова облради. – Саме
тому фракція Партії регіонів виступила з ініціативою підтримати постраждалих,
перерахувавши одноденний заробіток на ліквідацію наслідків вибуху газу. Думаю, що до
цієї ініціативи долучаться всі наші депутати. На сайті Чернігівської міської ради
оприлюднений номер рахунку для переказу благодійних пожертв» (Обласні регіонали
вирішили перерахувати одноденний заробіток на ліквідацію наслідків вибуху газу в
Чернігові // Події і коментарі (http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-chernigova/7414-
oblasni-regionaly-vyrishyly-pererahuvaty-odnodennyj-zarobitok-na-likvidaciju-naslidkiv-
vybuhu-gazu-v-chernigovi-). – 2012. – 1.04).

***

30 березня у Чернігові в районному Будинку культури відбулася звітно-виборна
конференція районної організації Партії регіонів за участі голови райдержадміністрації
Леоніда Мисливця, голови районної ради, завідуючого відділом організаційно-партійної
роботи Чернігівської обласної організації Партії регіонів Василя Рисака.

Під час конференції зі звітом виступила голова районної організації Партії регіонів
Світлана Денисенко, в обговоренні взяли участь Пономаренко В. М., Биковець К. І.,
Шаляпін Ю. М., Ковальчук В. Д., Пиво З. О.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029065/
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Учасники конференції визнали роботу організації задовільною.
Головою районної організації Партії регіонів на наступний термін одноголосно було

обрано голову райдержадміністрації Леоніда Мисливця, який подякував за довіру та
виступив про основні завдання партійної організації, поставлені на з’їзді партії, нові
соціальні ініціативи Президента України Віктора Януковича.

Цього ж дня відбулась звітно-виборча конференція Новгород-Сіверської районної
організації Партії регіонів. Новим головою районної організації було обрано голову
районної державної адміністрації В’ячеслава Кауфмана (Відбулася звітно-виборні
конференції районних організацій Партії регіонів у Козелецькому та Новгород-
Сіверському районах // Чернігівський монітор (http://monitor.cn.ua/ua/politics/4299). –
2012. – 2.04).

***

У Чернігові за вимогою Чернігівської обласної організації Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» скасували покази антигрузинської кремлівської агітки «Август.
Восьмого».

Що 20 березня Чернігівська обласна організація Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» направила очільникам представницьких та виконавчих органів влади
Чернігівщини звернення з вимогою зняти з прокату відвертий витвір кремлівського
агітпропу фільм «Август.  Восьмого»  в Чернігівському кінотеатрі імені Щорса,  який є
комунальною власністю міськради.

Уже за тиждень у № 8 (038) міського тижневика «Главная черниговская газета» був
опублікований матеріал «Покажут ли в Чернигове запрещенное кино»,  в якому
зазначається, що в результаті звернення свободівців до представників влади в Чернігові
показ фільму відмінили («Свобода» каже, що скасувала показ в Чернігові
антигрузинського кіно // Події і коментарі (http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-
chernigova/7431-lsvobodar-kazhe-shcho-skasuvala-pokaz-v-chernigovi-antygruzynskogo-
kino-). – 2012. – 2.04).

***

Міська рада ухвалює багато рішень, що стосуються добробуту мешканців Чернігова,
але далеко не всі з важливих. Частину своїх повноважень депутати делегували виконкому
міської ради, і тепер лише вісім можновладців вирішують важливі для містян питання.

У цьому році питання комунальних тарифів майже не щомісяця підіймається у
міськраді, але не знаходить свого рішення.

З 1 лютого 2012 р. вступало в силу рішення, за яким вартість утримання будинків у
місті збільшується на 60 %. Але воно було відтерміноване на невизначений час. У будь-
яку хвилину виконком може ввести його в дію.

Поки що цього не станеться, бо на носі – вибори у Верховну Раду. Партія регіонів не
хоче обурювати населення країни напередодні волевиявлення. Саме тому питання
чернігівських тарифів підняв Прем’єр-міністр Микола Азаров. Казати, що хтось з
депутатів чи політичних партій доклав зусиль до такого рішення глави уряду – мабуть не
варто…

Але деякі політичні партії хочуть дешевого піару на тарифах.  Так,  фракція КПУ у
Чернігівській міськраді вже вкотре виступає за відміну рішення виконкому про
підвищення тарифів. 30 березня під стінами міськради вони навіть зібрали мітинг, де
вимагали ухвали відповідного рішення. У листівках, що роздавалися на мітингу, було
зазначено, що саме депутат ВР від КПУ Володимир Лещенко звернувся до Президента та
Прем’єр-міністра щодо відміни тарифів. Факту звернення ми заперечувати не будемо, але
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ставимо під сумнів те, що саме після нього Микола Азаров нагримав на чиновників, які
підвищили тарифи ЖКГ. Але не це – суть питання…

Суть у тому, що депутати міської ради від фракції КПУ підготували проект рішення,
у якому нема жодного економічного обґрунтування причин, за якими нові тарифи можна
визнати непрозорими.

Отім, після того галасу, який наробили на тарифному питанні депутати-комуністи,
навряд чи якась з політичних партій візьметься за «провальне» тарифне питання. А це
означає, що депутати від КПУ, випадково або навмисно діють на руку можновладцям.
Таким чином ми бачимо, що політична складова у міськраді, шкодить інтересам громади
міста (Пильний Д. Тарифні махінації Чернігівського виконкому // Події і коментарі
(http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-chernigova/7434-taryfni-mahinaciji-
chernigivskogo-vykonkomu-). – 2012. – 3.04).

Партійні акції, заходи

Гостями ежегодноого фестиваля «Веснянка» были секретарь Мариупольского
городского совета Андрей Федай и председатель Приморской районной организации
Партии регионов Константин Карнаух. Они вручили представителям детских коллективов
подарки и большой торт.

А в канун проведения праздника при помощи районной организации Партии
регионов во Дворце культуры «Чайка» по самым современным образцам была
отремонтирована гримерная, аналог которой, по словам присутствующих, есть только в
Ялте. «Качество, современный подход и удобство для тех, кто здесь занимается», – так
охарактеризовал особенности обновленной гримерной комнаты Андрей Федай. «Это было
сделано с душой и теплом для детей, которые сейчас на этой сцене показывают, на что
они способны», – добавил Константин Карнаух.

Это далеко не первое подобное мероприятие, осуществленное Приморской
организацией партии совместно с районной администрацией, городским советом в
прошедшем году и в начале текущего года. Были сделаны ремонты в ДЮК имени
Попенченко,  «Чайка»  и «Витязь»;  под эгидой Партии регионов совместно с КСН-ми
велись работы на детских площадках в Приморском парке.

«Дети очень довольны гримерной», – отметила директор Дворца культуры «Чайка»
Виктория Гальченко. Ее дизайн оценила и нынешняя победительница-«веснянка» – Злата
Кирисенко, учащаяся средней школы № 29.

«Мы идем в те места, где занимается молодежь. И то, что мы сейчас делаем для
детей с душой, нам сторицей воздастся», – резюмировал Андрей Федай (Чертушкин В.
Подарки от Партии регионов получили дети в городском Дворце культуры «Чайка»
на традиционном ежегодном фестивале «Веснянка», в котором принимают участие
творческие коллективы школ Приморского района // Ильичевец
(http://ilich.in.ua/news.php?id=18836). – 2012. – 31.03).

***

31 березня по всьому Закарпаттю чиновники садили дерева та збирали сміття. Акція
досить потрібна, так як дерев на Закарпатті вирубали досить багатенько.

Цікава історія сталася у місті Виноградів, де чекали на «посадку» міністра МНС
Віктора Балогу та весь бомонд від партії – «Єдиний Центр».

Як розказують очевидці, ями для майбутніх саджанців викопали солдати місцевої
військової частини.

http://ilich.in.ua/news.php?id=18836
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Та по невідомій причині акція «Єдиного Центру»  не відбулася,  тому в ті уже
викопані ями, свої дерева посадили представники Партії регіонів (Ями викопані під
«Єдиний Центр» // Новини Закарпаття (http://transkarpatia.net/politic/6657-yami-
vikopan-pd-yediniy-centr.html). – 2012. – 31.03).

***

З ініціативою увічнити пам’ять Січових Стрільців, які загинули за визволення
Бердичева, виступив голова Бердичівської міської організації Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» Олексій Побережний, виступаючи на мітингу, присвяченному пам’яті
В. Чорноволу.

«Українські Січові Стрільці, які боролися за українську державу, гинули,
визволяючи Бердичів від большевицької навали. Запеклі бої точилися за наш вокзал та
район Червоної Гори,  але досі про жертви,  які історики оцінюють у 1,5  тис.,  в нашому
місті практично ніхто не говорить. Більше того, про ці події бердичівляни не знають. Саме
тому місцева «Свобода» ініціювала проведення просвітницьких акцій для молоді,
направлених на збереження національної пам’яті», – зазначив голова Бердичівської
міської організації ВО «Свобода» Олексій Побережний (Бердичівська «Свобода»
закликає увічнити пам’ять Січових Стрільців, які загинули за визволення міста //
Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029042/). – 2012. –
3.04).

***

В Луцьку відбулася масштабна акція «Зробимо Луцьк чистим!». Ініціативу
підтримали активісти Волинської обласної організації Політичної партії «УДАР» Віталія
Кличка, які взяли участь у прибиранні центрального парку культури та відпочинку імені
Лесі Українки.

Учасники акції намагались акцентувати увагу луцької громади на проблемі
забруднення обласного центру та бережливого ставлення до кожного подвір’я, будинку,
парку – місця де ти живеш, де проживають твої батьки та діти. Адже на переконання
активістів «УДАРу», «чисто не там де прибирають, а там де не смітять!» (Волинський
«УДАР»  за чистоту!  // Партія «УДАР» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/volinskiy-udar-za-chistotu). – 2012. – 6.04).

Громадські організації у підтримці партій

Депутата Луцької міської ради Євгена Ткачука, який донедавна представляв партію
«Сильна Україна» просять не йти в Партію регіонів.

Власне під стінами Луцької міської ради близько десяти молодих людей
згуртувалися з плакатами наступного змісту: «ЗУПИНИСЬ…», «Ткачук не йди в Партію
регіонів», «STOP».

«Ми зараз хочемо його попросити,  щоб він не переходив у Партію регіонів,  не
руйнував наших сподівань, – сказав у коментарі журналістам Андрій Сажнєв, який
представився головою громадської ініціативи «Антикримінальний монітор». – Тому що,
наскільки нам відомо, Партія регіонів не є зараз популярною серед людей». Сажнєв
зауважив,  що учасники акції так і не зустрілися з самим депутатом.  «Можливо він
переходить у Партію регіонів,  щоб зберегти свій бізнес?»  –  продовжив учасник акції та
зазначив,  що якщо у Луцькраді депутатів від Партії регіонів буде більше,  то вона

http://klichko.org/ua/news/news/volinskiy-udar-za-chistotu
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вирішуватиме все. «Ми її особисто у Луцьку не вибирали, вона не популярна серед нас», –
додав Сажнєв.

Також голова громадської ініціативи «Антикримінальний монітор» сказав, що до
акції не причетні жодні політичні сили. «Це студентська ініціатива», – заявив Сажнєв та
вказав на волинські виші ВНУ імені Лесі Українки та ЛНТУ.

Разом з тим Сажнєв сказав,  що якщо стануть відомі факти того,  що інші луцькі
депутати переходитимуть до Партії регіонів, то вони аналогічно збиратимуться під
стінами міськради

Також Сажнєв сказав, що якщо сьогодні мітингарі не зустрінуться з Ткачуком, то
вони спробують зустрітися з ним під час сесії Луцькради (Під мерією Луцька депутата
просять не йти в Партію регіонів // Волинська правда
(http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/39082/). – 2012. – 2.04).

***

Активисты молодежных организаций политических партий «Батьківщина» и «Фронт
Змін» в ходе акции протеста разбили символические палатки на Соборной площади в
Одессе. Акция прошла под лозунгом «Готовь палатки весной».

«Эта акция проходит в рамках всеукраинской молодежной кампании «Вставай!». Мы
показываем, что сегодня ни одной социальной инициативы у Виктора Януковича просто
нет. Мы уже показывали «красную карточку» Януковичу под стенами
облгосадминистрации. Тогда мы обратили внимание на невыполнение обещаний перед
молодежью.  Сегодня мы показываем,  что у молодежи нет ни единой возможности
приобрести или получить жилье – единственное, на что она может рассчитывать, – это
такие палатки», – заявил глава молодежного крыла Одесской областной организации
«Фронт Змін» Сергей Барский.

Всего на акции было порядка 70 активистов, утверждают организаторы (Одесская
оппозиция показала, как выглядят социальные инициативы Януковича // Репортёр
(http://www.reporter.com.ua/news/l39/). – 2012. – 3.04).

***

У Сумах понад 300  приватних перевізників взяли участь в акції протесту проти
незаконних рейдових перевірок, що їх проводить обласне територіальне управління
Головної державної інспекції на автомобільному транспорті.

На знак протесту проти таких дій контролюючих органів вони порвали копії ліцензій
та постанов про накладання штрафів, після чого проїхали автоколоною зі
130 мікроавтобусів центральними вулицями міста. Серед організаторів заходу – «Спілка
водіїв», «Союз перевізників України» та Громадянський рух «Вперед!».

Як пояснив співголова Громадянського руху «Вперед!», голова правління
громадської організації «Спілка водіїв» Сергій Овчинніков, представники територіального
управління Головної державної інспекції на автомобільному транспорті в Сумській
області порушують правила проведення рейдових перевірок та накладають незаконні
штрафи. За його словами, приватних перевізників, які працюють на нерегулярних
міжобласних рейсах, дозволяється перевіряти один раз на квартал і не довше трьох днів. У
деяких випадках такі перевірки можуть продовжити ще на два дні.

За словами Сергія Овчиннікова, перевізники звернулися до народного депутата
Наталії Королевської з проханням допомогти у вирішені цієї ситуації, яка характерна не
тільки для Сум.

«Ми звернулися з листом до Наталії Королевської, оскільки аналогічні незаконні
перевірки проходять в багатьох областях. За її підписом вже направлені відповідні запити
до Міністерства інфраструктури України та до Генеральної прокуратури. Якщо з боку
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контролюючих органів не припиниться фіскальний тиск, ми будемо проводити аналогічні
акції протесту в усіх обласних центрах та Києві, куди з’їдуться перевізники з усієї
України», – заявив він.

По завершенні мітингу понад 130 автобусів підприємців учасників акції з прапорами
Громадянського руху «Вперед!», «Спілки водіїв» та «Союзу перевізників України»
проїхали центральними вулицями Сум (Перевізники Сум заявляють про рейдові
перевірки // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?perevizniki_sum_zayavlyayut_pro_reydovi_perevir
ki&objectId=1251730). – 2012. – 3.04).

***

На Волині під керівництвом волинського обласного центру фізичного здоров’я
населення «Спорт для всіх» та управлінням у справах сім’ї, молоді та спорту
облдержадміністрації відбувся обласний фестиваль «Мама, тато, я – спортивна сім’я» з
нагоди Року спорту та здорового способу життя в Україні.

Аж 254  сім’ї змагалися за право представляти своє місто чи район у фінальній
частині фестивалю, якій відбувся 31 березня 2012 р. в спортивно-оздоровчому комплексі
«Адреналін Сіті».

Сімейні змагання підтримала і Волинська обласна організація «Молоді регіони».
«Діти – це головне у нашому житті. За ними майбутнє. Батьки зобов’язані оточувати дітей
турботою і любов’ю.  І це правильно –  адже кожен має право на щасливе дитинство.
Особистий приклад батьків, спільні фізкультурні заняття, здоровий спосіб життя – головні
складові успіху фізичного виховання в сім’ї. Ці змагання зможуть об’єднати різних людей
– тих, хто займався спортом, і тих, хто був до нього байдужим», – висловив переконання
голова Волинської обласної молодіжної громадської організації «Молоді регіони» Петро
Сосницький.

У спортивних змаганнях взяло участь понад 700 учасників. Учасників змагань
нагородили грамотами, дипломами, медалями, призами та солодощами від організаторів і
спонсорів фестивалю («Спорт для всіх» та «Молоді регіони» організували сімейні
спортивні змагання // Волынская областная организация Партии Регионов
(http://www.volynregion.org/news/1469-sport-dlya-vsikh-ta-molodi-rehiony-orhanizuvaly-
simeyni-sportyvni-zmahannya.html). – 2012. – 3.04).

***

31 марта в рамках Международного молодежного форума «Молодежный лидер
21 века», который проходит сейчас в Республике Молдова, представители молодежного
крыла Партии регионов провели рабочую встречу с лидером Партии регионов Молдовы
Михаилом Формузалом.

Лидеры «Молодых регионов» рассказали о последних социальных инициативах
Президента Украины, об уже проведенных реформах, о планируемых реформах в стране,
и отдельно целый комплекс вопросов касался партийного строительства. Очень важным
моментом обсуждения стал вопрос молодежной политики, ведь именно Гагаузия стала
создателем молодежного правительства.

«Сейчас «Молодые регионы» выступают за создание единого молодежного
правительства, которое будет частично наделено функциями исполнительной власти.
Первым шагом для создания такого правительства стало образование «Украинского
молодежного форума». Нам интересен ваш опыт создания молодежного правительства, и
мы настроены работать в этом направлении», – подчеркнул регионал Вадим Микитенко.

Михаил Формузал рассказал, что Партия регионов Республики Молдова выступает
за активное сотрудничество с Партией регионов Украины. «Цели и политические задачи
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наших партий похожи. Мы выступаем за конструктивный рабочий диалог, который сейчас
очень необходим современному обществу. Партии регионов Украины и Молдовы имеют
много общего – мы настроены на конструктивное сотрудничество», – отметил он
(«Молодые регионы» встретились с лидером Партии регионов Молдовы //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/oblast/show/9862). – 2012. – 3.04).

***

30 марта 2012 г. коммунисты и представители ветеранских организаций
Светловодска Кировоградской области провели пикетирование районной администрации
с целью привлечения внимания руководства района к ситуации с медобслуживанием в
городе и районе.

Как сообщили организаторы пикета, согласно жалобам граждан, в лечебных
учреждениях Светловодска нарушается конституционное право граждан на бесплатное
медицинское обслуживание. Кроме того, жители района крайне возмущенны
незаконными действиями представителей медицинских учреждений по принуждению
граждан, вносить благотворительные взносы.

В этой связи коммунисты города обращались к местным властям, в прокуратуру
Светловодска и генеральному прокурору Украины, однако кроме дежурных отписок
никакого конкретного ответа не получили.

Замалчивание проблемы властями заставило коммунистов и их сторонников выйти
на акцию протеста. Коммунисты уверены, что совместными усилиями граждан и
представителей ветеранских организации удастся обратить внимание властей на
существующую проблему и заставить отдельных медработников честно выполнять
данную ими клятву Гиппократа (Светловодск: Отстоим право на бесплатное
медицинское обслуживание! // Компартія України (http://www.kpu.ua/svetlovodsk-
otstoim-pravo-na-besplatnoe-medicinskoe-obsluzhivanie/). – 2012. – 4.04).

***

На засіданні Львівського КОДу,  яке відбулось 3  квітня,  було прийнято рішення
створити робочу групу для підготовки акцій протесту під час візиту Віктора Януковича до
Львова. Президент планує відвідати Галичину 12 квітня.

Голова Львівської крайової організації Народного Руху України Андрій Корнат,
який вів засідання КОДу, наголосив: «Приїзд Януковича не може залишитись поза увагою
об’єднаної опозиції, яка головною метою визначає поборювання чинного владного
режиму. Цей візит вимагає від нас публічної оцінки діяльності влади і засудження
«реформ для людєй». Ми очікуємо підтримки та активної участі громади Львівщини в
акціях протесту,  які б мали стати масовими та різкими,  особливо на тлі репресій з боку
облдержадміністрації».

Також зазначимо, що представники КОДу створили робочу групу для подальшого
розгортання протестної кампанії «Львівщина без Костюка». Наступні акції заплановані на
10 квітня, коли відбудеться сесія Львівської обласної ради (КОД готується зустріти
Януковича у Львові // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/kod-gotujetsja-zustriti-janukovicha-u-lvovi.html).  –
2012. – 4.04).

***

Выдвижение осужденных преступников, скорее всего, будет формальным.

http://www.kpu.ua/svetlovodsk-otstoim-pravo-na-besplatnoe-medicinskoe-obsluzhivanie/
http://www.kpu.ua/svetlovodsk-otstoim-pravo-na-besplatnoe-medicinskoe-obsluzhivanie/
http://www.nru.org.ua/news/single/article/kod-gotujetsja-zustriti-janukovicha-u-lvovi.html
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Партия «Батьківщина» будет выдвигать кандидатуры своих осужденных лидеров
Юлии Тимошенко и Юрия Луценко на предстоящих выборах в Верховную Раду осенью.

Об этом заявил первый заместитель председателя парламентской фракции
«БЮТ-Батьківщина» Сергей Соболев. «Я думаю, ни у кого здесь нет сомнений, что на
объединенном съезде оппозиции будут обязательно выдвинуты кандидатуры и
Тимошенко, и Луценко во главе объединенного списка», – сказал Соболев.

Стоит отметить, что выдвижение заключенных, скорее всего, будет формальным,
потому что Тимошенко и Луценко имеют непогашенную судимость и без внесения
соответствующих изменений в Конституцию не имеют права участвовать в выборах.

Ожидается, что единый список кандидатов в депутаты от «Батькывщини» и
перебежчиков с «Фронта Змін» будет согласован до начала мая (Список «Батькивщины»
формально возглавят два зека // Громадський спротив України
(http://sprotiv.org/2012/04/05/spisok-batkivshhiny-formalno-vozglavyat-dva-zeka/). – 2012. –
5.04).

***

«Нарізка» мажоритарних округів проводиться за закритими дверима, що є головною
проблемою нинішніх виборів.

Про це заявив голова Комітету виборців України Олександр Черненко.
Він повідомив, що до 30 квітня ЦВК має сформувати виборчі округи. «Але справа в

тому, що зараз округи «нарізаються» за закритими дверима. І це викликає занепокоєння,
оскільки є інформація, що в певних регіонах буде нарізка на користь конкретних
кандидатів. А в інших регіонах – проти певних кандидатів», – підкреслив експерт.

У той же час О. Черненко зазначив, що, якщо кандидат буде лояльним до влади на
місцях, то «під нього» робитимуть округ таким чином, щоб він переміг.

«Є,  наприклад,  кандидати,  які кілька років працювали в окрузі,  але вони з якихось
причин не подобаються губернатору. І цей округ можуть просто розділити на два. Таким
чином, електорат «розшивають», – підкреслив він.

При цьому глава КВУ додав, що цей процес з боку Центрвиборчкому повинен бути
прозорим і публічним (Черненко О. Комітет виборців назвав головну проблему виборів-
2012 // GolosUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120404_komitet-
izbirateley-nazval-glavnau-problemu-vyiborov-2012-). – 2012. – 4.04).

***

4 квітня у Житомирі відбувся круглий стіл на тему: «ВИБОРИ 2012: старту не було,
а змагання розпочалися?». Роль та участь громадянського суспільства та громадських
ініціатив у виборчих процесах.

Під час роботи круглого столу була висвітлена загальна ситуація щодо проведення
парламентських виборів в Україні.

Особливо ретельно розглядалася ситуація на Житомирщині. За словами присутніх,
деякі кандидати в депутати вже дуже активно проводять агітацію по районам області.

Круглий стіл відбувся в рамках практичної дії громадського руху «ЧЕСНО» –
«Фільтруй Раду!»,  мета якого –  об’єднати мешканців усіх регіонів України задля
очищення майбутнього парламенту від недостойних депутатів.

Модератором круглого столу виступив відомий громадський діяч Володимир
Піньковський, координатор громадського руху «ЧЕСНО» на Житомирщині (У Житомирі
політологи та експерти «пропісочили» кандидатів у депутати // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/fotoreportazhi/38273-u-zhitomir-poltologi-ta-eksperti-propsochili-
kandidatv-u-deputati-foto.html). – 2012. – 4.04).

http://sprotiv.org/2012/04/05/spisok-batkivshhiny-formalno-vozglavyat-dva-zeka/
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120404_komitet-izbirateley-nazval-glavnau-problemu-vyiborov-2012-
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120404_komitet-izbirateley-nazval-glavnau-problemu-vyiborov-2012-
http://ruporzt.com.ua/fotoreportazhi/38273-u-zhitomir-poltologi-ta-eksperti-propsochili-kandidatv-u-deputati-foto.html
http://ruporzt.com.ua/fotoreportazhi/38273-u-zhitomir-poltologi-ta-eksperti-propsochili-kandidatv-u-deputati-foto.html
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***

В українському суспільстві здоровий спосіб життя, на жаль, не є пріоритетним серед
молоді. Про це свідчать результати різних соціологічних досліджень України.

Важливу роль у формуванні здорового способу життя відіграють дитячо-юнацькі
спортивні школи, які входять до системи позашкільної освіти в державі. Волинська
обласна молодіжна громадська організація «Молоді регіони» повсякчас наголошує, що
здоровий спосіб життя – це запорука успіху. Зараз у планах організації, відкрити власну
спортивну школу бойових мистецтв.

«Громадсько-політичне життя мене дуже цікавить.  Молодь не повинна бути
пасивною.  Чому саме «Молоді регіони»?  Тому,  що це реально дієва організація»,  –
розповідає Артем Бутюгін. Посилено займатися спортом почав ще з 7 класу, ходив на
рукопашний бій, дзюдо, тайський бокс, кікбоксинг, де виступав на змаганнях, маю звання
КМС,  хочу отримати майстра спорту з рукопашного бою.  «Зараз вже треную майбутніх
спортсменів, які, я впевнений будуть достойними суперниками», – висловлює
переконання Артем.

3 квітня 2012 р. відбулося перше тренування з хортингу у спортивному залі
Рожищенського коледжу ветеринарної медицини та біотехнології імені С. З. Гжицького.
На занятті були присутні 20  хлопців віком від 17  до 24  років («Молоді регіони»
відкриватимуть власну школу бойових мистецтв // Волынская областная
организация Партии Регионов (http://www.volynregion.org/news/1496-molodi-rehiony-
vidkryvatymut-vlasnu-shkolu-boyovykh-mystetstv.html). – 2012. – 6.04).

***

5 квітня під стінами Миколаївської обласної державної адміністрації відбулася акція
«Вставай! Покажи червону картку Януковичу», яку провели молоді активісти опозиційних
партій «Фронт Змін», «Батьківщина», ВО «Свобода» та «Народний Рух України» в рамках
всеукраїнської кампанії «Вставай!».

В ході акції, миколаївська молодь нагадала обіцянки Януковича, які він давав під час
передвиборчої кампанії, але не виконав на посаді президента, за що і отримує «червону
картку». Як пояснюють організатори, червона картка є символом дискваліфікації: гравець
Янукович втратив довіру і повинен покинути українську політичну арену назавжди.

«Він обіцяв доступне житло для молодих сімей, натомість дав камери політв’язням.
Обіцяв 75 % бюджетних місць в університетах, а замість цього дав українофоба
Табачника, – наголосив координатор молодіжного крила «Фронту Змін» Олександр
Максименко. – Обіцяв підвищити стипендії студентам, замість чого підвищив
фінансування Адміністрації президента та силових структур. Крім цього Янукович обіцяв
контрактну армію, але всі його потуги закінчилися тільки тим, що він збільшив призов до
армії».

На думку Олександра Максименко,  в результаті своєї бездіяльності протягом двох
років при владі, Янукович втратив довіру молоді, зрадив її, тому повинен покинути
українську політику (Молодь Миколаєва показала «червону картку» Януковичу //
Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-
news/9655-molod-mikolaeva-pokazala-chervonu-kartku-janukovichu.html). – 2012. – 6.04).

***

http://www.volynregion.org/news/1496-molodi-rehiony-vidkryvatymut-vlasnu-shkolu-boyovykh-mystetstv.html
http://www.volynregion.org/news/1496-molodi-rehiony-vidkryvatymut-vlasnu-shkolu-boyovykh-mystetstv.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9655-molod-mikolaeva-pokazala-chervonu-kartku-janukovichu.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9655-molod-mikolaeva-pokazala-chervonu-kartku-janukovichu.html
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За ініціативою Житомирської обласної організації партії «УДАР Віталія Кличка» в
обласному центрі відбулася екологічна акція.

Представники молодіжного крила партії під керівництвом Світлани Пахольчук
прибрали центральні вулиці міста та сквери, вивозили сміття з паркової зони, а також
обробили дерева для захисту від шкідників. Також до акції долучилися студенти
«Екологічної Ліги» Житомирського Національного агроекологічного університету.

«Сьогодні ми зробили важливу справу для свого міста. Нам приємно, що підтримка
молодих людей в таких заходах є добровільною та безкорисливою.  Ми закликаємо усіх
городян не залишатися байдужими, ініціювати та проводити якомога більше таких
кампаній», – заявила Світлана Пахольчук (У Житомирі молодь «УДАРу» прибрала
сквери та вулиці міста // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/u-zhitomiri-molod-udaru-pribrala-skveri-ta-vulitsi-mista).  –
2012. – 6.04).

***

6 квітня 2012 р. біля Миколаївської обласної адміністрації відбулася акція молодих
активістів – членів та прихильників Всеукраїнського об’єднання «Свобода», «Фронту
Змін», ВО «Батьківщина» та громадських організацій «Студентська Свобода» та «Сокіл»
присвячена другим роковинам перебування при владі Януковича.

Молодь показала Януковичу та його людям «червону картку»  за те,  що:  обіцяв
квартири для молоді – дав камери для політв'язнів; обіцяв 75 % бюджетних місць у вишах
– дав українофоба Табачника; фінансує тушок замість підвищення стипендій;
працевлаштовує свою «сім'ю» замість молоді; збільшує призов замість професійної армії;
корумпує освіту замість покращення її якості.

За десятки інших невиконаних перед молоддю обов’язків та за підсумками дворіччя
перебування при владі Президент Янукович отримує «червону картку». Це є символом
дискваліфікації – молодь вважає, що цей «гравець» повинен назавжди залишити
українську політику.

Звертаючись до присутніх, заступник голови Миколаївської обласної організації
Всеукраїнського обєднання «Свобода», голова Миколаївського «Соколу» Демид Губський
зауважив: «Сьогодні патріотична молодь Миколаєва вийшла на вулицю для того, щоб
висловити своє обурення, викликане величезною кількістю порушених обіцянок, даних
народові, зокрема молоді. Наші претензії розписані на плакатах, але маю зазначити, що
окрім купи негативу,  що приніс в наше життя так званий «гарант Конституції»  разом зі
своєю бандою, ми отримали й один величезний позитивний момент – молодь об’єднала
свої зусилля заради порятунку країни від її ворогів, що вже навіть не вважають за
потрібне приховувати свою ворожу сутність. Всі дрібні негаразди між опозиційними
силами, всі непорозуміння виглядають смішними на тлі страшної для нації загрози –
загрози поневолення та винищення.

Найближчим часом на нас чекають непрості випробування – нам належить разом
перенести хвилі провокацій та репресій, пережити передвиборчу роботу та
найважливіший етап – захист голосів наших виборців. І саме від нас, молодих,
небайдужих патріотів залежить, чи житимемо ми у вільній, заможній та щасливій країні,
або ж будемо рабами, власністю купки олігархічних паразитів. Слава Україні!» (Молодь
Миколаєва показала «червону картку» Януковичу // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029121/). – 2012. – 6.04).

***

Українці останньої хвилі еміграції вимагають від влади відновити конституційні
права громадян України щодо голосування на закордонних виборчих дільницях.

http://klichko.org/ua/news/news/u-zhitomiri-molod-udaru-pribrala-skveri-ta-vulitsi-mista
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029121/
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Про це йдеться у спільній заяві 37 українських громадських організацій, що
представляють останню хвилю еміграції з Італії, Іспанії, Португалії, Греції,
Німеччини,Чехії, США.

Керівники українських громадських організацій останньої хвилі еміграції обурені
рішенням Конституційного Суду від 4 квітня, щодо визнання неконституційним положень
Закону про вибори Народних депутатів про голосування громадян України на
3 одномандатних округах в Києві.

«Ввисловлюємо рішучий протест проти дій української влади, яка руками
«незалежного» Конституційного Суду позбавила громадян України, що перебувають поза
межами Батьківщини, права голосу на одномандатних округах під час наступних
парламентських виборів в Україні, призначених на жовтень 2012 р.», – йдеться в заяві.

«Незважаючи на численні звернення українських закордонних організацій, влада не
лише не покращила умови для вільного волевиявлення громадян за кордоном, а навпаки –
рішенням Конституційного Суду,  по суті вкрала 50  %  голосів громадян України,  що
проживають за межам Батьківщини», – вважають представники ГО.

«Цей крок є черговою спробою діючої влади позбавити українців за кордоном їх
конституційних прав, а саме права голосу, а через нього – можливості впливати на
ситуацію в державі, на розбудову демократичної України», – заявили підписанти.

«Це рішення Конституційного Суду є кричущим прикладом заангажованості Суду й
порушенням принципів рівного виборчого права», – уточнили представники емігрантів.

«Внаслідок цього рішення, мільйони головних інвесторів України, її громадян, що
тимчасово працюють в інших країнах, не зможуть висловити своєї оцінки теперішній
владі в демократичний спосіб і проголосувати, що вже ставить під сумнів чесність та
прозорість парламентських виборів, а також їх результати», – йдеться в заяві.

Представники громадських організацій вимагають від Президента, Верховної Ради
та уряду «негайно втрутитися в ситуацію та відновити конституційні права громадян
України».

«У разі подальших порушень прав громадян та відсутності негайної реакції органів
влади, ми залишаємо за собою можливість всіма законними шляхами добиватися
відновлення наших прав,  у тому числі шляхом звернення до всіх світових інституцій та
проведення протестних заходів, аж до невизнання цих виборів легітимними», – заявили
підписанти (Українці світу: поверніть виборчі права, бо будуть протести // Українська
Правда (http://www.pravda.com.ua/news/2012/04/6/6962278/). – 2012. – 6.04).

***

Форум «Голос народа» заявил о контроле «Выборов-2012» «методом
непосредственного участия» и потребовал от оппозиционных политсил «выдвигать
общественников, а не партфункционеров. Об этом сообщила руководитель пресс-службы
общественной организации «Народный фронт Луганщины» Анна Жиленко.

Оргкомитет общественного форума «Голос народа», в который вошли общественные
организации «ТДС «Солидарность», Ассоциация малого и среднего бизнеса,
«Гражданское объединение Луганщины», «Народный фронт Луганщины»,
«Общественный союз защиты прав жильцов многоквартирных домов и общежитий», ГС
«Опора», Конфедерация независимых профсоюзов, «Молодежный фронт Луганщины»,
обратились с открытым письмом к лидерам политических сил, вошедших в Комитет
сопротивления диктатуре.

Авторы обращения заявляют, что участники форума, представляющие более
120 институтов гражданского общества Луганской области, единогласно поддержали
Инициативу «Контроль общественностью Выборов-2012 методом непосредственного
участия».

http://www.pravda.com.ua/news/2012/04/6/6962278/
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Как сообщает Анна Жиленко, активисты-общественники планируют участвовать в
избирательном процессе на всех уровнях, а именно: как избиратели, как наблюдатели, как
члены избирательных комиссий, как кандидаты в депутаты Верховной Рады, что
соответствует разным возможностям объединений граждан и удовлетворяет все амбиции
активистов.

Также будет проводиться Общественная экспертиза предвыборных программ
политических партий и депутатов-мажоритарщиков, определение «пригодности»
кандидата к избранию в высший законодательный орган страны; проведение широкой
информационной кампании среди населения области с целью информирования
избирателей о результатах общественной экспертизы кандидатов в депутаты.

«К сожалению, политические силы, вошедшие в Комитет сопротивления диктатуре
на Луганщине, практически никогда не принимают участия в совместных акциях
общественных активистов. Хотя именно проблемы коммунального хозяйства,
формирования тарифов на услуги, земельных отношений, факты несоблюдения
чиновниками прав граждан являются наиболее острыми в нашем регионе, – говорится в
обращении.  –  В то время как Луганская область имеет много активных и известных на
всю Украину общественных деятелей, бескорыстно ведущих борьбу за права граждан во
всех сферах нашей жизни. Скорее всего, они не попадут в первоначальные списки
кандидатов в депутаты по мажоритарным округам, которые делят представители
«Батьківщини» и «Фронта Змін».

«Хотя такие общественники, уточняет Форум «Голос народа», как Константин
Ильченко, Римма Белоцерковская, Игорь Запрудский, Григорий Пригеба, Сергей Морозов,
Татьяна Тумко, Михаил Пащук, Олег Перетяка, Анатолий Шамрин, Николай Козюберда и
многие другие могли бы сделать честь любой политической силе своим присутствием в
проходной части списка ее кандидатов в депутаты. Потому что они со своим опытом
защиты прав простых украинцев намного больше соответствуют званию «народный», чем
партийные функционеры, назначенные Киевом».

Активисты Луганщины потребовали рассмотреть на уровне всеукраинского
Комитета Сопротивления Диктатуре общественную инициативу «Контроль
общественностью выборов-2012 методом непосредственного участия» и согласовать
участие общественных активистов Луганщины в избирательном процессе 2012 г. партий,
вошедших в Комитет (Форум «Голос народа» заявил о контроле «Выборов-2012»
«методом непосредственного участия» // Остров (http://www.ostro.org/news/article-
371502/). – 2012. – 7.04).

***

5 квітня 2012 р. в приміщенні обласного організації ВО «Батьківщина» відбулося
засідання Сумського Комітету опору диктатурі.

На зібранні були присутні представники політичних партій та громадських
організацій, які увійшли до КОДу в області: ВО «Батьківщина», Народного Руху України,
Фронту змін,  Народної самооборони,  «За Україну!»,  ВО «Свобода»,  а також Конгресу
української інтелігенції.

Обговоривши політичну ситуацію в державі та області учасники зібрання підписали
угоду про спільні дії об’єднаної опозиції в Сумській області.

Зокрема в угоді йдеться «Проголошуємо координацію дій обласних організацій
політичних партій та громадських організацій у Сумській області для боротьби з
антинародним режимом Януковича та його представниками на місцях і відновлення
справжнього народовладдя.»

З метою консолідації національних і демократичних сил учасники закликали всіх,
хто здатен протистояти режиму Януковича, підтримати їх ініціативу та діяти спільно».

http://www.ostro.org/news/article-371502/
http://www.ostro.org/news/article-371502/
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Наприкінці засідання представники політичних партій підписали заяву «Харківські
угоди – зрада національних інтересів України» (Опозиція Сумщини засвідчила єдність //
Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/opozicija-sumshchini-zasvidchila-jednist.html).  –
2012. – 9.04).

Оперативні прогнози

Виборці партії «УДАР» не підуть на вибори, якщо відбудеться її об’єднання з
«Батьківщиною» і «Фронтом Змін».

Таку думку висловила директор Фонду «Демократичні ініціативи» Ірина Бекешкіна.
«Об’єднання («Батьківщини» і «Фронту Змін». – Ред.) з «УДАРом» за списком – це

нерозумно. Адже виборець Кличко, в основному, негативно ставиться і до Тимошенко, і
до Яценюка», – підкреслила вона.

В такому випадку, зазначила І. Бекешкіна, є велика ймовірність того, що тоді виборці
Кличка просто не підуть на вибори.

«Вже не кажучи про Тягнибока. Тут те ж саме. Так навіщо наполягати на такому
об’єднанні, якщо тоді виборець цих політиків просто не піде на вибори. Це
абсолютно неправильно», – додала директор Фонду»Демократичні ініціативи».

І. Бекешкіна також відзначила, що, в свою чергу, виборці «Батьківщини» і «Фронту
Змін» негативно ставляться до «Свободи» Олега Тягнибока.

«Якщо об’єднається»Батьківщина»і»Фронт Змін», то зрозуміло, що це буде єдиний
список. Але заганяти в цей список всю опозицію і висувати гасла, що «хто не з нами, той з
Януковичем» – це абсолютно неправильно. Тому що якщо всіх об’єднати, то в сумі це
дасть менше, ніж тоді, коли ці сили підуть різними колонами і об’єднуватися в
парламенті», – резюмувала експерт (Штепура А. Виборці Кличка не підуть на вибори,
якщо він об’єднається з Тимошенко і Яценюком – експерт // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120331_izbirateli-klichko-ne-poydut-na-
vyiboryi-esli-on-obyedinitsya-s-timoshenko-i-yatsenyukom-ekspert). – 2012. – 31.03).

***

Якщо опозиція не визначитися з єдиним виборчим списком по мажоритарних
округах, то вона програє владі на парламентських виборах.

Таку думку висловив професор НаУКМА,  науковий директор Школи політичної
аналітики Олексій Гарань.

«Вибори в Обухові показали, що це дійсно так. Тому вибори по мажоритарці повинні
стати алгоритмом для опозиції. Є боротьба за першість, торги. Але це (об’єднання. – Ред.)
можливо. Це опозиція повинна зрозуміти і може зрозуміти», – підкреслив він.

У той же час політолог не впевнений, що опозиція зможе домовитися про єдиний
партійному списку.

«Якщо раніше партійний список був утопією, то зараз переговори реально йдуть. Як
вони завершаться, буде видно. Тимошенко закликає йти за єдиним списком, але поки
єдності немає», – додав О. Гарань.

На його думку, єдиний партійний список опозиції, з символічної точки зору, буде
потужним символічним сигналом для виборців.

«Тому що люди говорять, що ми зараз не знаємо, за кого голосувати. Дайте когось
конкретного. Тому створення такого списку буде мати значення», – підкреслив політолог.

http://www.nru.org.ua/news/single/article/opozicija-sumshchini-zasvidchila-jednist.html
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Однак,  на думку О.  Гараня,  за межами такого списку залишиться «Свобода»,  яка
позиціонує себе, як радикальна сила. Вона піде окремо.

«По мажоритарці необхідно, щоб «УДАР» погоджував кандидатів, а ось за списком
тут є питання. Тому що Кличко може притягнутий певний електорат на сході і на півдні,
який точно не буде голосувати за «Батьківщину» і «Фронт Змін». Тому питання
залишається відкритим», – додав політолог (Штепура А. Опозиція програє вибори без
єдиного списку по мажоритарці – політолог // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120331_oppozitsiya-proigraet-vyiboryi-
bez-edinogo-spiska-po-majoritarke-politolog). – 2012. – 31.03).

***

Об’єднання партій «Батьківщина» і «Фронт Змін» – раціональне, інакше ці
політичні сили зазнають втрат.

Таку думку висловила директор Фонду «Демократичні ініціативи» Ірина Бекешкіна.
За її словами, до питання об’єднання потрібно підходити дуже виважено. «Адже голоси
виборців – це не валіза з ручкою, якою політики можуть між собою обмінюватися,
дарувати його один одному.  У виборців теж є своя думка.  І не завжди воно збігається з
тим, що собі задумали політики», – підкреслила експерт.

Хоча, на думку І. Бекешкіної, виборці «Батьківщини» і «Фронту Змін» об’єднуються
досить легко.

«Тих, хто взаємно не перехрещуються, в електораті «Батьківщини» і «Фронту
Змін» близько 20 %. Це небагато. Тому це раціональне об’єднання», – сказала експерт.

Вона також додала,  що якщо ці партії підуть різними колонами на вибори і будуть
боротися один проти одного, то в результаті можуть понести значні втрати.

«Окремо вони набирають 31 %, а якщо об’єднаються – 30 %. В крайньому випадку,
вони нічого не втрачають. Але не буде взаємного подолання один одного. Це вже позитив.
Тому об’єднання може стимулювати тих,  хто ще не визначився,  підтримати його»,  –
додала І. Бекешкіна (Штепура А. Бекешкіна: Голоси виборців – це не валіза, яку
політики можуть дарувати один одному // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120331_bekeshkina-golosa-izbirateley-
eto-ne-chemodan-kotoryiy-politiki-mogut-darit-drug-drugu). – 2012. – 31.03).

***

Для «Батьківщини» і «Фронту Змін» стоїть завдання, щоб об’єднана опозиція
виграла вибори у Партії регіонів – так, як це зробила «Наша Україна» у 2002 р. Поодинці
зробити вони цього не можуть, а от якщо об’єднаються, то наберуть понад 30 % і
виграють у ПР.

Про це повідомив політтехнолог, директор компанії персонального та стратегічного
консалтингу Berta Communications Тарас Березовець.

«Буквально на вихідних була опублікована соціологія однієї з компаній, яка
засвідчує, що зростають рейтинги «Батьківщини» і Партії регіонів і на близько 2,5 %
впала підтримка «Фронту Змін». Це викликано тим, що Яценюк витратив останні місяці
на об’єднавчу риторику з «Батьківщиною», і виходить так, що його виборцям це не дуже
подобається. А «Батьківщина» від цього тільки виграє», – сказав він.

На думку Березовця, Яценюк зараз має ухвалити стратегічне рішення. Оскільки
блоки партій заборонені, йому залишається або наполягати на форматі «Фронту Змін», на
що «Батьківщина» не погодиться, або йти по партійному списку «Батьківщини».
Відповідно, він втратить свій політичний проект, який має третій результат серед усіх
українських партій.
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Водночас експерт зазначив,  що «Фронт Змін» –  це взагалі-то партія однієї людини,
як, наприклад, «УДАР» Кличка.

«Принципово, про що має домовлятися Яценюк і що справді вигідно – це розподіл
виборчих округів, що вони з «Батьківщиною», зрештою, і зробили, розписавши на дві
партії 200 округів і залишивши решті опозиційних партій тільки 25», – вважає Березовець.

На його думку, Яценюк зберігає можливість стати першим номером у списку
«Батьківщини», при чому йому не обов’язково бути її членом. Однак у цьому не буде
логіки, якщо список партії очолить людина, яка не належить до цієї партії. Тоді
йому, відповідно, треба було би скласти лідерство у «Фронті Змін» і очолити
«Батьківщину»

«Втім, контроль над партією тоді все-одно залишатиметься в надійних руках
Турчинова і Кожем’якіна. Яценюк контролю не матиме», – переконаний експерт
(«Батьківщина» і «Фронт Змін» разом візьмуть понад 30 % і виграють у ПР, –
експерт // Західна інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/04/02/342009). –
2012. – 2.04).

***

Украинский политик и спортсмен Виталий Кличко со своей политической
силой не будет присоединяться к объединенной оппозиции. Такое мнение высказал
политолог Сергей Таран.

«Почему Кличко не присоединился к объединению? Тут дело не в политике, а в
математике», – уверен г-н Таран.

Он считает, что особенности электората политика-боксера состоят в том, что «те
люди,  которые готовы голосовать за Кличко,  не всегда готовы голосовать за партию
«Батьківщина».

«Тимошенко и Яценюк, политические силы которые заявили об объединении, в
равной степени ассоциируются с оранжевым лагерем – это демократы, находящиеся в
оппозиции к Партии регионов. В то же время Кличко поддерживают избиратели, которые
готовы голосовать за новых», – сказал политолог.

Таким образом, по его мнению, объединение в одном списке партий,
возглавляемых Тимошенко, Яценюком и Кличко, может пойти в «минус» всем этим
силам (Кличко не присоединится к объединенной оппозиции – политолог //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/35295/). – 2012. – 2.04).

***

Союзники Партии регионов могут принимать участие в избирательной
кампании перед выборами в парламент под оппозиционными лозунгами. Об этом
сказал политолог Сергей Таран.

«Под оппозиционными лозунгами будут идти даже те люди, которые имеют
намерение стать «тушками» в новом парламенте. Основные кандидаты от власти
будут формально не от власти – формально они будут выступать как независимые
кандидаты», – сказал г-н Таран.

Именно поэтому г-н Таран просит украинцев «долго подумать, прежде чем
выбирать».

«Чтобы не получить ситуацию, когда в обществе существуют оппозиционные
настроения, а большинство будет сформировано иначе», – попросил он (Под
оппозиционными лозунгами будут идти «тушки» – политолог // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/35290/). – 2012. – 2.04).

***
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На Житомирщине власть делает ставку на людей,  жизненное кредо которых,  как у
героя Ильфа и Петрова – «Всегда!»

Как сообщил источник в Житомирской области, куратором кандидатов по
мажоритарным округам станет лично губернатор Сергей Рыжук. Говорят, что Сергей
Николаевич и сам не прочь променять губернаторское кресло на депутатский мандат.
Вроде бы он даже подобрал себе округ в областном центре.

Однако, как утверждают источники, в Киеве упорно не хотят давать «добро» главе
ОГА на баллотирование. В связи с чем, сейчас рассматриваются другие кандидатуры по
этому округу. Речь, в частности, идет о Владимире Сацюке, который уже побеждал в
Житомире на парламентских выборах в 2002 г.

Поскольку с прохождением Сацюка уже сегодня видны очевидные проблемы, не
исключено, что по Житомиру самовыдвиженцем пойдет депутат Житомирского облсовета
Петр Рудь, которого называют одним из самых богатых людей области. В частности,
Петру Владимировичу принадлежит Житомирский маслозавод, который выпускает спектр
молочных продуктов под торговой маркой «Рудь». Таким образом, деньги, и серьезная
репутация бизнесмена могут перевесить при выборе властью своего выдвиженца. Тем
более что кандидату от власти по округу будет противостоять серьезный оппонент от
оппозиции – «фронтовик» Геннадий Зубко.

В тоже время, по округу с центром в Чуднове, в который также входит западная
часть областного центра якобы планирует баллотироваться генерал милиции Виктор
Развадовский. Этот округ – давно его. Виктор Иосифович выигрывал здесь и в 1998 и
2002 гг.

Однако у генерала Развадовского могут возникнуть проблемы. Дело в том, что среди
житомирских мажоритарщиков на какой-то из областных округов претендуют братья
Черпицкие. В частности, старший из них – бывший «бютовец» (ранее его называли
близким к Богдану Губскому, но сейчас он, благодаря брату, ориентируется
исключительно на Николая Азарова), а ныне внефракционный Олег Черпицкий. При этом
до сих пор Черпицкие не нашли (или им не подыскали) проходной округ. По информации
«Комментариев», Черпицкими рассматривается либо сам Житомир, либо же округ,
генерала Развадовского.

Немало кандидатов, представляющих власть, планируют попробовать свои силы в
округе с центром в Бердичеве. В частности, речь идет о народном депутате от Партии
регионов, трижды Генпрокуроре Святославе Пискуне – уроженце Бердичева. Правда, не
исключено,  что Святослав Михайлович пойдет без поддержки свыше,  поскольку на этот
округ, утверждают источники, есть виды у главы Житомирского облсовета, «регионала»
Иосифа Заполовского. Существуют и другие потенциальные кандидаты, способные
создать для кандидата от власти некоторые неудобства. Например, народный депутат от
НУ-НС Павел Жебривский,  выигрывавший в этом округе в 2002  г.  Не исключено
появление здесь и экс-главы Фонда госимущества Валентины Семенюк-Самсоненко. Но
ее шансы здесь – не велики.

Будет плотно и на округе с центром в Малинском районе. Там уже вовсю «работает»
депутат Житомирского облсовета от Партии регионов Владимир Пехов. Владимир
Анатольевич кроме всего прочего является советником министра аграрной политики
Николая Присяжнюка. Есть и конкуренты Пехова. Это – другой советник – на сей раз
Президента Виктора Януковича – Виталий Журавский, более известный как зам Леонида
Черновецкого по культуре и социалке. Журавский выигрывал здесь в далеком 1998 г. и,
видимо, не прочь напомнить о себе снова. По словам источников, «засветился» в округе и
экс-министр юстиции Николай Онищук (который в 1998 проиграл именно Журавскому).
Пойдет ли он здесь от оппозиции – пока неизвестно.

Есть в Житомирской области округ, на котором все предельно ясно. Это округ с
центром в Новоград-Волынском, где в парламент идет нынешний его спикер Владимир
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Литвин. К слову, журналисты посчитали: Владимир Михайлович за последние 9 месяцев
совершил 13 «рабочих поездок» на свой округ за государственный счет. В этом округе все
руководители районов и мэр самого Новограда,  так или иначе,  связаны с Литвиным.  По
словам источников, во время встреч с жителями округа потенциальный победитель
позволяет себе критиковать власть, частью которой он является.

А вот на Коростенском округе все может обойтись вообще без кандидата от
правящей партии. Там, по информации «Комментариев», планирует баллотироваться
Николай Тимошенко, бывший народный депутат от КПУ, отказавшийся от мандата после
того, как его в 2008 г. назначили главой Госкомлесхоза. Сейчас Николай Михайлович –
глава Житомирской областной таможни. Что наталкивает на вывод – у него явно неплохие
отношения с винницкой «депутатско-таможенной» семьей Калетников, которых считают
главными спонсорами Компартии. Ему (если Конституционный Суд не отменит пункт
закона о двойном баллотировании) будет противостоять нардеп, глава Житомирской
«Батькиіщини» Сергей Пашинский (Качура Д. СМИ: Кто пойдет в народные депутаты
по мажоритарным округам Житомирской области // «Журнал Житомира»
(http://zhzh.info/news/2012-04-02-12505). – 2012. – 2.04).

***

В случае проведения парламентских выборов в два этапа, Партия регионов не
набрала бы и 15 %. Такое мнение выразил политолог Сергей Таран во время пресс-
конференции в Києве.

По его мнению, второй тур выборов народных депутатов на мажоритарных
округах не дал бы партии власти более 15 % голосов, даже при использовании
административного ресурса. Так, по мнению политолога, средств у регионалов
хватит только на 1-ый тур парламентских выборов.

При этом политолог Александр Палий отметил, что нежелание оппозиции отстоять
норму относительно второго тура при принятии закона о парламентских выборах
является колоссальным провалом (Политолог: Если бы выборы проходили в два
этапа,  ПР не набрала бы и 15  %  // Флот2017
(http://flot2017.com/posts/new/politolog_esli_by_vybory_prohodili_v_dva_etapa_pr_ne_nabral
a_by_i_15). – 2012. – 2.04).

***

Большинство проблем украинской оппозиции связано с нежеланием думать наперед.
Такое мнение в ходе пресс-конференции выразил политолог Александр Палий.

Политолог напомнил, что действующий Закон о выборах народных депутатов
содержит «несколько мошенническую» норму о том, что победитель определяется
«относительным большинством голосов».

«Абсолютное большинство депутатов у нас будут избраны абсолютным
меньшинством – это работает против оппозиции и против демократии», – заявил он.

Говоря об инициативе объединения оппозиции, прозвучавшей на недавнем съезде
партии «Батьківщина», г-н Палий сказал: «Такую инициативу можно только
приветствовать. Арифметическое сложение Яценюка и Тимошенко даст больший
результат, чем обычное сложение».

Вместе с тем, по мнению политолога, в Украине еще до формирования
объединенной оппозиции сформировался «бренд оппозиционности».

«Создается дополнительный долгоиграющий сериальный информационный повод. А
перед избирательной кампанией информационный повод – очень большое дело», –
заметил политолог (Объединение оппозиции – сериальный информповод – политолог //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/35309/). – 2012. – 2.04).

http://flot2017.com/posts/new/politolog_esli_by_vybory_prohodili_v_dva_etapa_pr_ne_nabrala_by_i_15
http://flot2017.com/posts/new/politolog_esli_by_vybory_prohodili_v_dva_etapa_pr_ne_nabrala_by_i_15
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***

Політолог Віктор Небоженко, керівник соціологічної служби «Український
барометр», назвав три причини, чому не об’єдналася (попри декларації намірів) опозиція.

Неможливість досягнення єдності найперше, на думку Віктора Небоженка, пов’язана
з конфліктом особистостей. «Кличко має сильний удар, повільно говорить та підбирає
слова. Поруч з ним – легкий лідер «Фронту Змін», який може довго обговорювати будь-
яку тему,  –  констатує аналітик.  –  Звичайно,  Кличко йому програє.  Лідер «Удару»  не
зовсім розуміє Турчинова, який завжди ставився до нього дещо зверхньо».

«По-друге, опозиційні сили мають різні джерела фінансування. Яценюк не
соромиться брати кошти у олігархів,  у Турчинова свої зв’язки,  а Кличко продає медаль і
отримує мільйон доларів, коли «Фронту Змін» або БЮТу для цього треба продати місце»,
– пояснює Небоженко. І, зрештою, «по-третє, претензія Яценюка на прем’єрство та
президентство повністю перекриває якесь життя для всіх інших. Якщо Турчинова це
влаштовує, бо йому будь-якими шляхами треба визволити Юлію Тимошенко, то Кличко
не відчуває, що має підпорядковуватися грі Арсенія Петровича. Тому і виникають його
пояснення, що об’єднані опозиційні сили отримають менше на виборах, якщо підуть
разом».

Керівник «Українського барометра»  нагадує,  що «після політичної смерті Сергія
Тігіпка, якого поглинула Партія регіонів, залишається його електорат», що не
голосуватиме за «Фронт Змін» чи БЮТ, але може підтримати партію Кличка (Гімн
«Боже, нам єдність подай» став чужим і для опозиції // Волинська правда
(http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/39082/). – 2012. – 2.04).

***

Лидер партии «Гражданская позиция» Анатолий Гриценко не склонен переоценивать
значение будущих парламентских выборов для свержения действующего режима.

«Я хотел бы чтобы не было иллюзий, никакого правительства народного
доверия после этих выборов не будет. Если у кого-то эти иллюзии есть, то пусть
почитает Конституцию и 32 закона, которые изменили в октябре 2010 г. За все
отвечает в стране Янукович Виктор Федорович. Можно поставить премьером
Яценюка, он сказал, что пойдет. Но, он будет сидеть премьером, а министров будут
менять вот так, не спрашивая», – отметил Гриценко.

По его мнению, никакой власти в результате выборов в парламент осенью этого
года оппозиция не получит. «Но высокий результат этих выборов может стать
ключом к победе на будущих выборах президента», – отметил Гриценко.

Политик считает, что оппозиция для успеха должна набрать в избирательные списки
представителей гражданского общества и молодежь (Никакой власти после выборов
осенью оппозиция не получит – Гриценко // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/75373.html). – 2012. – 3.04).

***

Парламентские выборы в Украине состоятся в приемлемых цивилизованных рамках.
Об этом заявил спикер Верховной Рады Владимир Литвин 3 апреля во время встречи с
исполнительным директором Freedom House (США) Дэвидом Креймером.

По его словам, этому будут способствовать несколько факторов. Литвин отметил,
что власть «не захочет ухудшать свой имидж» и поэтому не будет вмешиваться в
избирательный процесс.
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Руководитель парламента отметил взаимный контроль политических партий в
избирательном процессе.

Литвин выразил убеждение, что оппозиционные силы учтут уроки прошлых
избирательных кампаний и найдут возможности для консолидированного выступления на
нынешних выборах.

Кроме этого, спикер отметил, что в выборах примет участие «беспрецедентно
большое количество наблюдателей». Фальсификации результатов выборов, по словам
Литвина, также будут препятствовать нормы законодательства относительно
пожизненного сохранения соответствующих материалов.

«Не думаю, что члены избирательных комиссий пойдут на нарушение закона», –
отметил спикер.

Он также выразил мнение, что в следующем парламенте не будет доминирования
какой-то одной политической силы, что позволит «восстановить в полном объеме
очень нужный диалог» (Литвин уже знает,  какой будет новая Рада //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/106530.html). – 2012. – 3.04).

***

Если оппозиция проведет грамотную работу и выдвинет единого кандидата,
тогда у председателя КГГА Александра Попова выиграть выборы мэра шансов нет.
Такое мнение выразил политолог Александр Палий.

По его словам, нужно, чтобы кандидат от оппозиции был единым, серьезным, и
чтобы результаты выборов контролировались.

«У Попова будет ну максимум 20 %. А у кандидата от оппозиции, в силу настроений
в Киеве,  может быть и 50  %,  и 60  %.  То есть, если оппозиция не будет выдвигать
неудачника, то выиграть им выборы мэра будет не проблема», – убежден политолог.

При этом он отметил, что «поражении для Партии регионов в Киеве – это будет
очень плохо».

«Им лучше тогда нейтральный кандидат, который сможет выиграть, а потом
будет договариваться с Виктором Януковичем по факту. Но если ПР выдвинет
своего кандидата и он проиграет – это будет серьезной оплеухой Януковичу»,  –
убежден политолог (Политолог: На выборах мэра Киева единый кандидат от
оппозиции может получить 60 % голосов // Флот2017
(http://flot2017.com/posts/new/politolog_na_vyborah_mera_kieva_edinyj_kandidat_ot_oppozi
cii_mozhet_poluchit_60_golosov). – 2012. – 3.04).

***

Анатолія Гриценко, лідер «Громадянської позиції», пішов на союз із маловідомою
Українською партією, політраду якої очолює прикарпатський мільйонер, міський голова
Калуша Ігор Насалик, олігарх, якого підозрюють у полюбовних стосунках із центральною
владою і який, у разі потрапляння до парламенту, може переметнутися у провладну
більшість. Таке у його депутатській біографії уже траплялося.

Віктор Небоженко, голова соціологічної групи «Український барометр»
«Будь-які союзи в Україні можна тільки вітати, це значно краще, ніж те, що ми зараз

маємо в розрізненому націонал-демократичному середовищі української політики. У
випадку Гриценка-Насалика є проблема взаємовідносин політики і бізнесу, але це –
ризики двох лідерів, їхня взаємна відповідальність. Це їм з’ясовувати між собою стосунки,
справами доводити, що їхній союз відбувся з благих намірів».

Вадим Карасьов, директор Інституту глобальних стратегій:
«Цей союз може бути довговічним. Гриценко – політик, Насалик – бізнесмен.

Жодної конкуренції між ними немає. Хоча не виключаю, що з часом політичні апетити

http://flot2017.com/posts/new/politolog_na_vyborah_mera_kieva_edinyj_kandidat_ot_oppozicii_mozhet_poluchit_60_golosov
http://flot2017.com/posts/new/politolog_na_vyborah_mera_kieva_edinyj_kandidat_ot_oppozicii_mozhet_poluchit_60_golosov
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Насалика і тих, хто за ним стоїть, можуть прийти у невідповідність із баченням
політики, яке є у Гриценка, – і це може призвести до конфліктності… Загалом, цей
альянс доволі дивний. Але, напевно, іншого вибору у Гриценка не було.

Які шанси оновленої «Громадянської позиції» автономним партійним списком
потрапити до парламенту? Жодних! Кандидати від цієї політичної сили можуть
пробитися у Верховну Раду лише у мажоритарних округах» (Фаріон І. Політичний
шлюб. За розрахунком?: Гриценко взяв у соратники мера, заступниця якого називала
галичан «циганами немитими»… // Високий Замок
(http://www.wz.lviv.ua/articles/105075). – 2012. – 3.04).

***

На парламентские выборы кандидаты от оппозиции, возможно, не будут идти
единым списком. Об этом заявил лидер ВО «Свобода»  Олег Тягнибок во время пресс-
конференции в Луганске.

«Возможно, единого партийного списка не будет. По результатам социологических
опросов,  если мы идем все вместе,  то наберем приблизительно 28 %. А если отдельно,  а
потом уже объединимся в парламенте, то 35 %. По расчетам, 40 % граждан, которые
поддерживают «Свободу»,  не будут за нас голосовать,  если мы пойдем вместе с БЮТ и
«Фронтом Змін». Такие же мнения есть и среди их избирателей», – подчеркнул Тягнибок.

По его словам, участники КОДа во время выборов не будут критиковать друг
друга, оставив все обиды на потом, а также разработают план на случай, если власть
применит силовой сценарий выборов. Тягнибок считает это вполне возможным. Он
говорит, что Украина превращается в полицейское государство, потому что МВД, СБУ и
другие силовые структуры получают большую финансовую поддержку.

«Парламентские выборы могут вообще перенести на 2015 г., если подсчеты ПР
покажут, что они проиграют осенью этого года», – считает Тягнибок.

Также он добавил, что появится множество якобы независимых кандидатов,
которые будут завлекать избирателей любыми способами, а после избрания их
депутатами войдут в Партию регионов.

«Нас не устраивает быть оппозицией. Нам надо быть большинством, чтобы отменять
законы нынешней власти и принимать новые», – отметил политик (Выборы могут
перенести на 2015 год – Тягнибок // Обозреватель (http://obozrevatel.com/politics/85279-
vyiboryi-mogut-perenesti-na-2015-god-tyagnibok.htm). – 2012. – 4.04).

***

У першу трійку об’єднаного партійного списку «Батьківщини»  і Фронту Змін
увійдуть Арсеній Яценюк, Олександр Турчинов і Сергій Власенко.

Про це на прес-конференції заявив директор компанії персонального і стратегічного
консалтингу Berta Communications Тарас Березовець.

Березовець підкреслив: «У мене є гарні інсайдерські джерела – на 90 % спільний
список «Батьківщини» і Фронту Змін погоджений. Першим номером цього списку буде
Арсеній Яценюк, другим – Олександр Турчинов, а третім – Сергій Власенко».

За його словами, партія Фронт Змін при цьому розпускатися не буде.
«Розрахунок опозиціонерів: їм потрібно перемогти і показати перший результат

за списками, це головна причина, за якою вони йдуть єдиним списком. За списками
їм потрібно повторити результат 2002 р., коли «Наша Україна» одержала близько
25 %, а «Єдина Україна» – 11,5 %. Сьогодні єдиним списком опозиція може набрати
до 35 %, Партія регіонів – 25 %, це і є мета», – сказав Березовець.

При цьому політтехнолог відзначив, що інші опозиційні партії навряд чи
приєднаються до цього об’єднаного списку.

http://www.wz.lviv.ua/articles/105075
http://obozrevatel.com/politics/85279-vyiboryi-mogut-perenesti-na-2015-god-tyagnibok.htm
http://obozrevatel.com/politics/85279-vyiboryi-mogut-perenesti-na-2015-god-tyagnibok.htm
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«Тому що самі Яценюк і Турчинов цього не хочуть – навіщо їм ділитися місцями?» –
пояснив Березовець (Яценюк,  Турчинов і Власенко очолять спільний список //
ВолиньPost (http://www.volynpost.com/news/3157-yacenyuk-turchynov-i-vlasenko-ocholiat-
spilnyj-spysok). – 2012. – 4.04)

***

Лідер «Фронту змін» Арсеній Яценюк піде на об’єднання з партією
«Батьківщина» в надії стати єдиним кандидатом від опозиції на президентських
виборах в 2015 р.

Таку думку висловив керівник центру політичного аналізу «Пента» Володимир
Фесенко.

Як зазначив експерт, шанси на об’єднання «Батьківщини» і «Фронту Змін» досить
високі.

До того ж,  за словами політолога,  це об’єднання підтримує як екс-прем’єр-міністр
Юлія Тимошенко, так і сам Арсеній Яценюк.

«Але ось чому він підтримує, це – питання. Щось змінилося в Арсенія Петровича з
лютого. Мені здається, що це «щось» – приїзд Філіпа Бартона з держдепартаменту США»,
– додав В. Фесенко.

Ще однією підставою для бажання політика об’єднається з «Батьківщиною»
політолог назвав те, що А. Яценюк сподівається на статус єдиного кандидата від опозиції
на президентських виборах 2015 р.

Однак, як зазначив експерт, якщо після виборів-2012 Ю. Тимошенко звільнять з
в’язниці, тоді для А. Яценюка виникає нова проблема. Тому, на думку В. Фесенка,
«Фронт Змін» не хоче саморозпуску і може піти на короткочасне об’єднання з
партією Тимошенко.

Він також додав, що з цим об’єднанням незадоволені багато в БЮТ. «Потрібно лише
згадати, як ще вчора його називали продажним», – резюмував політолог (Черненко О.
Політолог пояснив, чому Яценюк піде на об’єднання з «Батьківщиною» // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120404_politolog-obyyasnil-pochemu-
yatsenyuk-poydet-na-obyedinenie-s-batkivschinoy). – 2012. – 4.04).

***

Головне завдання української влади на сьогодні зводиться до одного –
«вижити» до жовтня і підтримати ілюзію стабільності в країні.

Про це повідомив виконавчий директор Центру соціально-економічних досліджень
CASE Україна Дмитро Боярчук.

«Завдання досить просте –  вижити саме до жовтня (до парламентських виборів.  –
Ред.) і підтримати ілюзію стабільності», – наголосив експерт.

За його словами, саме цією «ілюзією» влада і буде займатися в проміжку часу, що
залишився до виборів.

«Я навіть не знаю, цілеспрямовано або на підсвідомому рівні наші керівники країни
говорять про те, що до виборів не буде коливань валюти, до виборів не буде підвищення
цін на газ», – додав Д. Боярчук.

Однак при цьому він підкреслив, що «в нинішній ситуації, країні не обійтися без
цього підвищення ціни на газ» (Штепура А. Головне завдання влади – підтримати
ілюзію стабільності в Україні до виборів – експерт // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120404_glavnaya-zadacha-vlasti-
podderjat-illyuziyu-stabilnosti-v-ukraine-do-vyiborov-ekspert). – 2012. – 4.04).

***

http://www.volynpost.com/news/3157-yacenyuk-turchynov-i-vlasenko-ocholiat-spilnyj-spysok
http://www.volynpost.com/news/3157-yacenyuk-turchynov-i-vlasenko-ocholiat-spilnyj-spysok
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120404_politolog-obyyasnil-pochemu-yatsenyuk-poydet-na-obyedinenie-s-batkivschinoy
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120404_politolog-obyyasnil-pochemu-yatsenyuk-poydet-na-obyedinenie-s-batkivschinoy
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120404_glavnaya-zadacha-vlasti-podderjat-illyuziyu-stabilnosti-v-ukraine-do-vyiborov-ekspert
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120404_glavnaya-zadacha-vlasti-podderjat-illyuziyu-stabilnosti-v-ukraine-do-vyiborov-ekspert
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Партия регионов может претендовать на победу в одной трети мажоритарных
округов, а оппозиция в 40–45 округах, считает центра политического анализа «Пента»
Владимир Фесенко.

«На сегодня, по моим оценкам, Партии регионов, скорее всего, в мажоритарных
округах может претендовать на победу приблизительно в одной трети округов, не более.
Что касается оппозиции, то ситуация еще сложнее. По моим оценкам, на сегодняшний
день оппозиционеры всерьез могут претендовать на победу где-то в 40–45 округах», –
сказал В. Фесенко.

По словам эксперта, речь не идет о 100 округах, о которых заявляют представители
оппозиции.

При этом В. Фесенко подчеркнул, что если Конституционный Суд вынесет решение
о запрете баллотироваться одному кандидату одновременно в партийном списке и в
мажоритарном округе, «то тогда шансы оппозиции еще хуже».

В. Фесенко также добавил, что на сегодня оппозиция может претендовать на
победу в округах в Галичине, приблизительно в половине округов на Волыни, а
также в половине округов в Киеве и Киевской области.

«Еще по одному, два мандата в центральных округах», – сказал эксперт.
«Поэтому не менее половины депутатов-мажоритарщиков (в парламенте. – ИФ)

будут относительно независимыми», – считает В. Фесенко.
По словам эксперта, в определенной степени эти депутаты будут зависимы от

власти, поскольку они связаны с бизнесом, однако в политическом смысле они будут
играть свою игру, договариваться как с властью, так и с оппозицией.

«И просто так голосовать за вопросы интересные для власти, не будут. Только в
обмен на что-то», – сказал В. Фесенко.

При этом, по словам эксперта, главная борьба в мажоритарных округах развернется
между представителями двух конкурирующих лагерей: власти и оппозиции – и
автономными: кандидатами-самовыдвиженцами.

В. Фесенко считает, что «наиболее интригующим» полем электоральной борьбы
станет центр Украины, «поскольку здесь наименее определено, кто может
претендовать на победу, и здесь очень большие шансы одержать победу у кандидатов
самовыдвиженцев» (Эксперт прогнозирует Партии регионов победу в
1/3 мажоритарных округов // Главное обозрение (glavnoe.ua/news/n98514). – 2012. –
4.04).

***

Спикер парламента Владимир Литвин не исключает участия в выборах экс-премьер-
министра Юлии Тимошенко и экс-министра внутренних дел Юрия Луценко.

«Меня часто спрашивают: пойдет ли на выборы Тимошенко. В соответствии с
Конституцией Украины, не может быть избран в Верховную Раду гражданин, имеющий
судимость, если эта судимость не погашена, не снята в установленном законом порядке.
Ключевая фраза – «не может быть избран». А принимать участие в выборах – вопрос?
Может возникнуть правовая коллизия», – заявил г-н Литвин.

«Я советовался по этому поводу с юристами, и они говорят о такой возможности,
если будет реализовано намерение, чтобы в списке «Батьківщини» первым номером шла
Юлия Тимошенко, вторым – Юрий Луценко. Что в таком случае делать Центризбиркому?
Не регистрировать их как кандидатов в депутаты или принимать решение по завершении
выборов?  Следовательно,  чтобы и на этой почве не возникали конфликты,  свое слово
должен был бы сказать Конституционный Суд», – сказал спикер.

Литвин также заявил, что не верит в то, что оппозиция сможет объединиться. «Я с
уважением отношусь к ее лидерам, но они, к сожалению, не говорят, чего хотят и не
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предлагают своего видения развития страны. Понятно одно: все хотят власти и только
власти. А дальше что? Предполагаю, что некоторые партии, представляющие
оппозицию, в первую очередь «Батьківщина», вынуждены идти на выборы
самостоятельно. Той же «Батьківщине» объединение не выгодно, так как придется
отдать много мест представителям других политических сил»,  –  сказал он
(Тимошенко и Луценко могут пойти на выборы – Литвин // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/35606/). – 2012. – 5.04)

***

Политолог Владимир Фесенко не исключает, что у Партии регионов может
быть несколько избирательных штабов на предстоящих парламентских выборах.

«Я не исключаю, что как это бывало и раньше, еще при Кучме, может быть
несколько штабов, каждый из которых будет заниматься своими обязанностями. Один
штаб будет заниматься общепартийной кампанией, другой штаб будет координировать
ситуацию в мажоритарных округах.  Могут быть какие-то штабы,  которые будут
выполнять конкретные функции», – сказал он.

На уточняющий вопрос, кто может быть руководителем штаба ПР, Фесенко ответил:
«Скажу очень простую вещь. Формальный руководитель штаба не будет руководить
кампанией... Это будет некий председатель, как писали Ильф и Петров. Вот и вся его
функция. Управлять кампанией будут другие люди... Формально может быть и Тигипко, и
Ефремов.  Кандидатур может быть много и разных.  Не в этом дело...  Подготовкой к
выборам занимаются в Администрации Президента. А кто реально будет заниматься
кампанией, я думаю, это вопрос открытый. Думаю, вокруг этого идет определенная
борьба» (У регионалов будет несколько штабов? // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/75854.html). – 2012. – 6.04).

***

Политолог Виктор Небоженко рассказал о перспективах «Свободы» в Украине…
«Думаю, «Свобода» пойдет независимо (о парламентских выборах. – Ред.),

потому что это идеологическая организация. И у нее очень хорошие шансы в
Западной Украине. И БЮТ, и «Фронт Змін» будут обязаны с ней сотрудничать в
Западной Украине», – заявил Виктор Небоженко.

«Как и Партия регионов, «Свобода» у нас теперь региональная организация.
Они всегда будут иметь свой электорат в своих регионах. И через пять лет, и через
десять. Не важно, что будет твориться в стране. И ничего плохого тут нет», – добавил
политолог («Как и Партия регионов, «Свобода» теперь региональная организация», –
политолог // «Цензор.НЕТ»
(http://censor.net.ua/news/202562/kak_i_partiya_regionov_svoboda_teper_regionalnaya_orga
nizatsiya_politolog). – 2012. – 6.04).

***

Председатель Верховной Рады Владимир Литвин прогнозирует, что
предвыборная кампания в Верховную Раду будет сложной и жестокой.

«Сложной и жесткой. Даже жестокой. В смысле стычек конкурентов», – отметил он
на вопрос, какой будет предвыборная кампания.

По его мнению, кандидатам в депутаты непросто будет вести работу в округах и
аргументировать свою позицию.

http://nbnews.com.ua/news/35606/
http://glavcom.ua/news/75854.html
http://censor.net.ua/news/202562/kak_i_partiya_regionov_svoboda_teper_regionalnaya_organizatsiya_politolog
http://censor.net.ua/news/202562/kak_i_partiya_regionov_svoboda_teper_regionalnaya_organizatsiya_politolog
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«Люди устали, разуверились. Наблюдается перерастание разочарований в
озлобление... Сегодня человека куда меньше интересует, что ты сделал и сделаешь для его
населенного пункта,  для его общины.  Его интересует,  что ты можешь предложить
конкретно ему. Многие люди готовы продать свой голос», – сказал спикер.

Литвин отмечает, что в восточных и западных регионах граждане более монолитны
в своих взглядах, пристрастиях, симпатиях и антипатиях, а в центральных – более
противоречивы: «Поведение людей здесь (в центре) трудно спрогнозировать. Возможно,
повышение зарплат, пенсий, выплата вкладов Сбербанка СССР сделает избирателей более
лояльными к власти,  но не намного.  Ибо такие действия воспринимаются уже как само
собой разумеющееся».

Он также считает, что новый парламент будет сложным и станет эпицентром
политической жизни (Литвин обещает жестокие выборы в Раду // Замкова гора
(http://zamkova.info/ukraine/12768-litvin-obeschaet-zhestokie-vybory-v-radu.html). – 2012. –
6.04).

***

Мажоритарщики во время парламентских выборов будут менять свою
политическую ориентацию в зависимости от сложившейся на тот момент ситуации.
Об этом во время круглого стола заявил заведующий отделением политических стратегий
Национального института стратегических исследований Максим Розумный.

«Применение на парламентских выборах 2012 г. смешанной избирательной
системы с 5 % проходным барьером приведет к усложнению процессов
структурирования в парламенте, поскольку депутаты, избранные по мажоритарным
округам, будут менять свою политическую ориентацию и поведение в зависимости
от сложившейся на тот момент ситуации», – отметил политолог.

В то же время, по словам эксперта, такая ситуация приведет к ослаблению
представительских функций Верховной Рады Украины и последующему усилению
влияния корпоратизированных групп на законодательный орган.

В то же время, эксперт прогнозирует, что депутатов-мажоритарщиков в
парламенте нового созыва можно будет разделить на четыре условные категории:
представители оппозиционных сил; представители политических сил, которые
опираются, в первую очередь, на поддержку в отдельных регионах; представители
финансово-политических групп и так называемые «нейтральные» депутаты
(самовыдвиженцы, представители небольших партий) (Мажоритарщики будут менять
политический «окрас» – эксперты // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/35784/). – 2012. – 6.04); (Депутатов-мажоритарщиков в
новой Раде можно будет поделить на 4 группы // Четверта Влада
(http://4vlada.net/vlast/deputatov-mazhoritarshchikov-v-novoi-rade-mozhno-budet-podelit-na-
4-gruppy). – 2012. – 7.04).

***

После выборов в Раде усилится региональное представительство. Об этом во время
заявил заведующий отделением политических стратегий Национального института
стратегических исследований Максим Розумный.

«Мы проводили экспортный опрос и посреди прогнозированных последствий
реформы избирательного законодательства как наиболее вероятным наши
респонденты назвали перспективы усиления регионального представительства за
счет избрания депутатов от одномандатных округов», – сказал г-н Розумный.

http://zamkova.info/ukraine/12768-litvin-obeschaet-zhestokie-vybory-v-radu.html
http://nbnews.com.ua/news/35784/
http://4vlada.net/vlast/deputatov-mazhoritarshchikov-v-novoi-rade-mozhno-budet-podelit-na-4-gruppy
http://4vlada.net/vlast/deputatov-mazhoritarshchikov-v-novoi-rade-mozhno-budet-podelit-na-4-gruppy
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«Кроме того, следует также ожидать и обновления политических элит путем
включения во власть представителей «новых» политических сил и популярных,
независимых от партий кандидатов», – отметил политолог.

По его словам, после реформы не стоит ожидать появления двухпалатного
парламента, а также того, что по результатам выборов в парламенте будут созданы
дополнительные гарантии представительства интересов этнических меньшинств в
Верховной Раде.

В то же время, директор центра прикладных политических исследований «Пента»
Владимир Фесенко отметил, что для обеспечения права представительства для
этнических меньшинств Украина должна либо понижать избирательный проходной
барьер, либо вообще его отменять (После выборов в Раде усилится региональное
представительство – политолог // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/35781/). – 2012. – 6.04).

***

Парламентские выборы, которые должны состояться осенью – очень важны. Об этом
сказал лидер «Гражданской позиции», народный депутат-«нунсовец» Анатолий Гриценко.

«Если оппозиция на парламентских выборах не победит, то могут не состояться
следующие президентские выборы. Янукович спит и видит, чтобы получить в
парламенте 300 голосов, изменить Конституцию, чтобы парламент избрал его
президентом. Или того, на кого укажут олигархи», – отметил он.

По его словам, президентские выборы могут состояться и раньше 2015 г.
По мнению Гриценко, Президент Виктор Янукович уже потерял шанс второй

раз стать президентом.
«Если бы у него была установка на второй срок,  то не уничтожал бы страну,

предпринимателей. Сейчас его смотрящие в каждом регионе отбирают любой бизнес,
включая бизнес Партии регионов и тех,  кто поддерживал Януковича.  Не буду называть
конкретных фамилий, потому что эти люди боятся. Знают, что их некому защитить.
Потому правоохранительные органы не только в теме,  но и в доле.  Это отличает
нынешнюю власть от предыдущей. Как говорят предприниматели, те тоже воровали, но
эти создают инфраструктуру коррупции – сросшиеся правоохранительные органы, суды и
криминал – смотрящие», – отметил Гриценко (Гриценко: Президентские выборы могут
состоятся раньше срока. Уже начинает «срывать резьбу» // «Цензор.НЕТ»
(http://censor.net.ua/news/202614/gritsenko_prezidentskie_vybory_mogut_sostoyatsya_ranshe
_sroka_uje_nachinaet_sryvat_rezbu). – 2012. – 7.04).

http://nbnews.com.ua/news/35781/
http://censor.net.ua/news/202614/gritsenko_prezidentskie_vybory_mogut_sostoyatsya_ranshe_sroka_uje_nachinaet_sryvat_rezbu
http://censor.net.ua/news/202614/gritsenko_prezidentskie_vybory_mogut_sostoyatsya_ranshe_sroka_uje_nachinaet_sryvat_rezbu
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